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Ivo Bizjak gost Našega glasa: 

Ombudsman na Odprtih 
straneh 

Kaj je in kaj ni delovno področje varuha človekovih 
pravic, kakšne možnosti ukrepanja ima in še kaj 

Krško, 11. novembra —V 
hotelu Sremič smo pripravili 
svojo prvo javno prireditev 
»Odprte strani Našega glasa« 
in naš prvi gostje bil slovenski 
varuh človekovih pravic, Ivo 
Bizjak. Žal so Martinov večer 
in verjetno tudi razdrobljenost 
ter majhnost ljudi v Posavju 
oklestila udeležbo, a tistim, ki 
so prišli gotovo ni bilo žal. 

Ivo Bizjak je prijeten sogo
vornik, iz katerega vejeta do
slednost in delavnost. Že ob 
prvih pogovorih smo se do
menili, da o strankarskem živ
ljenju in delu beseda ne bo te
kla in v resnici za to tematiko 

sploh ni bilo nikakršnega ča
sa. O sebi in svojem novem 
delu je naš gost zbranim po
slušalcem povedal veliko za
nimivega in izgubili so pred
vsem tisti, ki niso prišli v krški 
hotel. Če bi namreč sešteli 
samo posavske odvetnike, so
dnike in ostale pravnike ter 
predstojnike različnih služb, ki 
nosijo oznako »služba z jav
nimi pooblastili« in ki pri kršit
vah človekovih pravic posa
meznika lahko trčijo ob delo 
ombudsmana, bi v dvorani 
moralo zmanjkati prostora. Ve
lika večina teh ljudi, da ne go
vorimo o strankarskih vodite-

Ivo Bizjak v krškem hotelu 
Ijih, ki v našem večeru Odprtih 
strani večinoma niso videli niti 
možnosti za lastno promocijo 
pred javnostjo, zakonskih do
ločil skorajda ne pozna. Nikar 
da bi jih poznali tako prodrob-
no, kot nam jih je predstavil Ivo 
Bizjak. O vsem, o čemer smo 
se s prvim slovenskim ombu-
dsmanom pogovarjali bomo v 
prihodnji številki Našega gla

sa pripravili podrobno infor
macijo. Nikakor pa Vam, spoš
tovani bralci, ne bomo v časopi
su mogli nadomestiti prijetne
ga večera, ki ga je (ob glasbi in 
izborni Martinovi večerji) ude
ležencem »Odprtih strani« na
menil naš sponzor, krški hotel 
Sremič. A če Vam onega pr
vega ni bilo mar, vam gotovo 
ne bo tudi drugega. (Ika) 

Obisk ministra Voljča v Posavju 

Posavje kot zdravstvena regija 
Uvajanje zasebne prakse v zdravstvu — Zavoda za zdravstveno zavarovanje v Posavju še ne bo 

Krško, 11. novembra - Mi
nister za zdravstvo dr. Boži
dar Voljč je bil v petek na de
lovnem obisku v posavski 
zdravstveni regiji. Glavni na
men obiska je bil ogled zdrav
stvenih domov in Splošne 
bolnišnice Brežice ter pogo
vor o problemih, ki pestijo 
zdravstvene delavce. Poleg 
ministra so bili na obisku tudi 
državna sekretarka dr. Dunja 
Piškur-Kosmač, državni sekre
tar dr. Janez Zaje, direktor 
ZZZS Franc Košir in tiskovna 
predstavnica Ministrstva za 
zdravstvo Anka Štrukelj- Fras. 

Po jutranjem prihodu v Sev
nico si je minister Voljč s sode
lavci ogledal zdravstveni dom, 
nato pa nadaljeval delovni 

ne predvideva. To se lahko 
zgodi šele, ko bo z zakonom o 
upravi država prevzela njiho
vo ustanoviteljstvo in ko bo 
pripravljen poseben zakon za 
tovrstne investicije. Do takrat 
pa je to naloga občine. 

Na dveurnem sestanku je 
bilo opaziti, da so med zaseb
nimi in javnimi zdravniki viso
ke pregrade, zato je dr. Janez 
Zaje, državni sekretar Ministr
stva za zdravstvo, vse sodelu
joče opozoril, da bi se zaseb-
ništvo in javno zdravstvo mora
lo dopolnjevati in več časa 
nameniti pozitivnemu dialogu. 
Kar se tiče možnosti za usta
novitev zavoda za zdravstve
no varstvo, minister dr. Voljč ni 
obljubil ničesar oprijemljive-' 

zdravstveno zavarovanje Kr
ško in predsedniki zdravstve
nih zavarovancev. 

V sejni dvorani v Krškem se 
je Ministrstvo za zdravstvo se
stalo tudi s predstavniki javnih 
in zasebnih lekarn iz Posavja, 
ti so izrazili zadovoljstvo pri 
sodelovanju z občinami in le

karniško mrežo. 
Enodnevni obisk Ministr

stva za zdravstvo se je nada
ljeval v Brežicah, kjer si je dr. 
Voljč ogledal splošno bolniš
nico in končal s pogovorom o 
problematiki bolnišnice, ki so 
mu jo predstavili brežiški zdrav
niki. (Monika Ban) 

Minister dr. Voljč med gostitelji 

obisk z ogledom zdravstve
nega doma v Krškem. V sejni 
dvorani skupščine občine Kr
ško so potekali pogovori o 
problematiki posavskih zdrav
stvenih domov, o zasebni prak
si v zdravstvu in o možnosti 
ustanovitve zavoda za zdrav
stveno varstvu za posavsko 
območje. Direktorja Zdravstve
nega doma Krško, dr. Rudolfa 
Ladiko, je zanimalo, kdaj bo 
država začela investirati tudi 
domove, minister Voljč pa je 
odgovoril, da sedanji zakon o 
investicijskih vlaganjih tega 

ga, direktor brežiške bolnice 
dr. Zorčič, pa je razložil, da je 
Posavje kot regija razpeto 
med dva obstoječa zavoda, to 
pa vsekakor ni dobro. Na po
govor so bili povabljeni tudi 
zasebniki v zdravstvu, vodstvo 
zdravstvenih zavodov, vod
stvo sveta posavskih občin, 
predsedniki skupščin in iz
vršnih svetov, sekretarji za 
družbene dejavnosti občin Bre
žice, Krško in Sevnica, po
slanci državnega zbora in svet
nik državnega sveta, vodstvo 
območne enote Zavoda za 

—Soočenje županskih" 
kandidatov 

Žal dober namen, da bi organizirali javno predstavitev 
županskih kandidatov v posavskih občinah ni bil dovolj. 
Med pripravami so se pokazale določene težave, ki jih 
zaradi kratkega časa, ki je na voljo in nekaterih dodatnih 
zapletov ne bo možno odstraniti vseh. Zato smo sklenili 
ostati pri ponudbi kolegov iz Radia Brežice in se jim pri 
predstavitvah pridružiti. Predlagali so nam naslednji raz
pored razgovorov: 

1. skupina: BREŽICE — ponedeljek, 21.11. od 16.10 do 
16.55 ure 

— Vlado Deržič, Vinko Šušterič, Peter Zorčič, Jože 
Blažinč, Rok Kržan 

2. skupina: BREŽICE — ponedeljek, 21.11. od 18. do 
18.45 ure 

— Alojz Pavlin, Drago Sotler, Jože Avgustinčič, Teodor 
Oršanič, Jože Avšič 

3. skupina: KRŠKO — četrtek, 24.11. od 16.10 do 16.55 
ure 

— Tone Bučar, Silvo Gorenc, Danilo Siter 
4. skupina: KRŠKO — četrtek, 24.11. od 18. do 18.45 

ure 
— Branimir Vodopivec, Herman Kunej, Robert Kerin, 

Miha Rostohar 
5. skupina: SEVNICA — ponedeljek, 28.11. od 18. do 

18.45 ure 
— Bojan Šalamon, Jože Peternel, Breda Mijovič, Samo 

Hajtnik 
naprošamo vse kandidate, da si svoje obveznosti ure

dite tako, da boste lahko sodelovali na soočenju. 
In še kratka navodila: 
— V prostorih Radia se snidemo pol ure pred oddajo. 
—Vsi kandidati odgovarjajo na ista vprašanja modera-

torja s tem, da vsak krog odgovorov prične drug kandidat 
— Čas za odgovore je omejen — od 1 do 1.5 minutej 
— poslušalci bodo lahko zastavljali vprašanja pred 

oddajo in ne med samo oddajo. 
Ob zaključku pa vas naprošamo, da morebitno odsot

nost pravočasno opravičite. Radio Brežice 
Naš glas 

Narodu v korist 
Letošnje leto bomo zaključili z enim od zadnjih osa

mosvojitvenih projektov —- z izvedbo lokalnih volitev. 
Demokracija naj ne bi bila popolna, če nek del deluje na 
star, reforme potreben način. S temi volitvami se spremi
nja celoten sistem, kar pomeni hkrati postavljanje novih 
standardov. 

Odločitev volilcev o tem, kdo bo nabolj učinkovito re
ševal njihove lokalne zadeve, ne bo samo izbiranje poli
tično najbližje ideje, ampak predvsem izbira tistih, ki so 
sposobni hitre izpeljave lokalnih projektov 

Lokalne volitve so trši oreh tudi zato, ker je veliko bolj 
pogost neposreden osebni stik med volilcem in kandida
tom, in ne dajejo nobene potuhe ali možnosti za naknad
ni oz. dodatni poskus. Zato lahko mirne vesti zapišem, da 
se državne volitve prav gotovo dobivajo na račun 
lokalnih. 

Ko tako opredelimo lokalne volitve, se vprašamo, ali je 
tudi pri nas tako. Brez veliko razmišljanja pridemo do 
spoznanja, da tudi na lokalni ravni prevladujejo velike 
nacionalne teme, ki so nek nadomestek konkretnih lo
kalnih zgodb. 

In kako se bomo odločali občani? Bomo tudi mi prešte
vali, kolikokrat bo kdo ganjeno izrazil skrb za pridnega 
slovenskega človeka? Odločilno to ne more biti, saj je ve
liko pomembneje, kako in kdaj se bodo zmanjšale cene 
in povečala kakovost storitev, s čim, kdaj in kje se bodo 
gradila najemniška stanovanja za mlade družine, kako 
bo poskrbljeno za dodatna delovna mesta, kako zagoto
viti vsaj minimalne pogoje za razvoj ljubiteljske kulture, 
športa in rekreacije itd. 

Kolikor bomo dobili odgovore na ta in podobna vpra
šanja, bomo vedeli, da gre za resne volitve in ne za pred-
tekmovanje, ki bi omogočilo vstop v finalno dirko držav
nega ranga. 

Damjan Lah 

t i M KRŠKO 
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Dobra novica: 

Poslanec Jane in 
podpredsednik IS Kerin 

uspela 
Z amandmajem na proračun sta uspela krški občini 
zagotoviti prepotreben denar za dom upokojencev 

in galerijo. 
Ljubljana — Poslanec v Dr

žavnem zboru Branko Jane in 
podpredsednik krškega izvr
šnega sveta Robert Kerin sta 
pred sprejemom slovenskega 

KROV8TVO, TESARSTVO 
IN KLEPARSTVO 

ANDREJ 
ABRAM 

MDB 22 LESKOVEC. «22 -125 

proračuna vložila amandma, 
po katerem so v sredstva, ki jih 
bo dobila krška občina vključi
li še 100 milijonov, potrebnih 
za dokončanje doma upoko
jencev in 10 milijonov tolarjev 
za Galerijo Božidar Jakac iz 
Kostanjevice. Večino teh sred
stev je Kerinu ob svojem zad
njem ministrskem obisku v Kr
škem obljubila že Jožica Pu-
har, a sedaj je bilo treba 
vseeno krepko poiskati vse 
možne poti, da sta zbrala do
volj glasov. Tako to v demo
kraciji pač je: lobiranje je treba 
znati uporabljati. (Ika) 
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Kandidat SDSS za krškega župana 

Miha Rostohar 
regijski koordinator SDSS za Posavje, zaposlen v 

šentjernejski Iskri 

S 

Krško, 13.novembra — 
Kakšna bo vloga novega žu
pana in kakšne bodo njegove 
pristojnosti je vprašanje, na 
katerega že lahko odgovori
mo. Drugačna, z drugačnimi 
in manjšimi pristojnostmi, saj 
bo večji del sedanje občinske 
uprave prevzela vlada RS. 
Kandidat SDSS za župana 
občine Krško je Miha Rosto
har, psiholog, zaposlen v ka
drovski službi v šenjernejski 
Iskri. 

»Ker sem kandidat social
demokratske stranke se mi zdi 
potrebno in pomembno, da v 
samem začetku povem nekaj 
o stranki. O predsedniku stran
ke Janezu Janši in o nekaterih 
vidnejših članih, funkcionarjih 
in sodelavcih lahko skoraj 
vsakodnevno beremo v večjih 
državnih medijih, midva pa bi 
raje spregovorila o položaju in 
vlogi stranke v Krškem in ker 
sem tudi koordinator SDSS za 
Posavje, tudi o vlogi stranke v 
regiji«, je razmišljal g. Ro
stohar. 

»Stranka živi in dela v skla
du s pravili, ki izhajajo iz krš
čanske kulturne in evropske 
humanistične tradicije. Social-
demokracija v državah mo
derne Evrope pridobiva na 
ugledu, pozitivni trend pa je 
čutiti tudi v Sloveniji. Kdo je 
socialdemokrat in za kaj se 
zavzema? Predvsem za so
cialno pravično državo, prav
no in demokratično družbo, 
kjer naj prevladujeta pošte
nost, sposobnost in znanje. 
Državo, kjer so ljudem zago
tovljene vse državljanske in 
človekove pravice, državo, kjer 
mora vladati zaupanje v insti
tucije sistema, državo, ki bo 
ljudem prijazna in ne tako od
tujena in nepravična, kot je 
Slovenija Slovencem danes. 
Socialdemokrati želimo pri
spevati svoj delež demokraci
ji. Naša možnost so vsi volivci, 
saj prevladuje mnenje, da ljud
je ne bodo več nasedali raz
nim praznim obljubam, da so 
končno spregledali, kdo je 
kdo v državi, da razni spre
obrnjenci ne morejo ponuditi 
ničesar in da se le z novimi 
ljudmi lahko razkrijejo vse ne
pravilnosti, ki so državi po
vzročile ogromno gospodar
sko in politično škodo. 

Če se vrneva in pogledava 
kako je v Krškem in naši obči
ni, je treba povedati, da tisti, ki 
so pred volitvami 1992. leta 
obljubljali številna nova de
lovna mesta, v resnici ta de
lovna mesta ukinjali oziroma 
jih zaradi nesposobnosti in 
neznanja niso uspeli obdržati. 
Pošteno se mi zdi povedati, da 
smo v občini izgubili preko 
1800 delovnih mest, gospo
darska situacija pa je še ven-
do zelo negotova. Mnoga po
djetja še naprej propadajo, v 
novi občini bo odslej zelo 
malo denarja, grehe in napake 

Miha Rostohar 
•»i 

iz preteklosti pa bo skrajno 
težko popravljati. Mi v tem tre
nutku žal ne moremo in si ne 
upamo obljubljati asfaltiranja 
avtocest, novih šol ali spre
memb, ki bodo v domeni dr
žavnih institucij. Vedno smo si 
prizadevali, da se ukinejo kva-
zisamoupravni mehanizmi ob
lasti sedanjih, še vedno jugos
lovanskih občin, v katerih se je 
večinoma izvajala oblast ta
kratne ZK (seveda se do da
nes ni skoraj nič spremenilo, 
vpliv in moč sta še vedno v ro
kah posameznikov, zvestih 
prejšnjemu sistemu), zato ču
timo potrebo po poštenem in 
odgovornem delu v novi lo
kalni upravi. Kot regijski koor
dinator socialdemokratske 
stranke v Posavju si prizade
vam, da bi program naše 
stranke postal vodilo politič
nega in gospodarskega živ
ljenja mnogih, da se približa 
potrebam ljudi v občini in regi
ji. Stranka bo le tako lahko pri
dobila na zaupanju ljudi, ki 
nas bodo na volitvah tudi 
podprli,« pravi Miha Rostohar. 

Na koncu razgovora je naš 
sogovornik usmeril pogled v 
prihodnost, v pričakovanje no
vega, boljšega in uspešnejše
ga življenja, v prihodnost, ki 
naj bo vsem lepša in prijaz
nejša. »Veliko energije, moči 
in znanja bo potrebnega, da 
se vsaj ustavi propadanje go
spodarstva, s tem pa tudi pro
padanje mesta in občine. V 
novi, bodoči občini, si bomo 
preko izvoljenih svetnikov ali 
morebitnega županstva priza
devali za pošteno, predvsem 
pa zelo gospodarno in social
no uporabo sredstev, tekočo 
porabo pa bi redno objavljali v 
lokalnih medijih, po potrebi pa 
tudi širše. Naj na koncu do
dam, da za predvolilno oblju
bo in povolilno obvezo po
udarjam predvsem naslednje: 
prizadeval si bom za zbliže
vanje in zbližanje ljudi v obči
ni, prizadeval za večjo varnost 
ljudi in premoženja, za prijaz
nejše, bolj zdrave in ugodnej
še pogoje za vse družine, za 
spoštovanje vseh ljudi v naši 
občini, in da bomo na svojo 
občino res lahko ponosni,« je 
zaključil Miha Rostohar, kan
didat SDSS za krškega župa
na, (dama) 

Združena lista vabi 
Krška območna organizaci

ja Združene liste socialnih 
demokratov organizira 16. no
vembra javno tribuno o slo
venski kulturi, njenih težavah 
in perspektivah, ki se bo zgo
dila v Kostanjevici, v galeriji 
Božidar Jakac, v knjižnici To
neta Potokarja. Sodobna pota, 

razpotja in prihodnost sloven
ske kulture bo predstavil slo
venski minister za kulturo Ser
gij Pelhan. Tribuno bo vodil 
ravnatelj Narodne galerije dr. 
Andrej Smrekar. Združena li
sta vabi vse, ki jih tema za
nima, da se jim pridružijo. 
(pripravila nic) 

Ponovno v razvoj 

r Kandidat za župana: 
Silvo Gorenc 

Krško, 10. novembra: ZLSD 
je predstavila svoj program, 
katerega osnovne sestavine 
so aktivna politika gospodar
ske rasti, splošni družbeni 
razvoj in zagotovitev socialne 
pravičnosti v okviru demokra
tične pravne države. 

Izhajajoč iz teh temeljev in 
na osnovi sedanjih razmer v 
občini Krško, predstavlja ob
močna organizacija ZLSD svoj 
program prihodnjega razvoja 
Krške občine, ki ga namerava 
uresničevati preko občinske
ga sveta in župana ter v sode
lovanju z vsemi občani, ki bo
do soglašali s cilji tega progra
ma. 

Temeljna usmeritev obse
ga delovanje občine, gospo
darski razvoj, komunalno in

frastrukturo, družbene dejav
nosti. Program je zelo obse
žen, obsežna pa je tudi proble
matika, s katero se bo srečeva
la bodoča občina. Za kandi
data za župana so izvolili Silva 
Gorenca. 

Janez Kocijančič, predsed
nik ZLSD je na republiški kon
venciji v Ljubljani povedal: 
»Skupaj z našimi župani in 
občinskimi svetniki bomo vztra
jali na krepitvi moči nove 
občine. Vso nekoč občinsko 
premoženje naj se vrne obči
nam! Vse, kar smo državljanke 
in državljani zgradili s prosto
voljnim delom in samopris
pevki, mora postati last naših 
lokalnih skupnosti. Občina ne 
sme biti pastorka države, am
pak njen enakopraven sogo

vornik.« (Lea Colarič) 

Združena lista 
Krška območna organizacija Združene liste socialnih demo

kratov organizira 16. novembra javno tribuno o slovenski kulturi, 
njenih težavah in perspektivah, ki se bo zgodila v Kostanjevici, v 
galeriji Božidar Jakac, v knjižnici Toneta Potokarja. Sodobna 
pota, razpotja in prihodnost slovenske kulture bo predstavil slo
venski minister za kulturo Sergij Pelhan. Tribuno bo vodil ravna
telj Narodne galerije dr. Andrej Smrekar. Združena lista vabi vse, 
ki jih tema zanima, da se jim pridružijo, (pripravila nic) 

Odgovor SKD na 
besedilo Damjana Laha 
Komentar Damjana Laha v Našem glasu 9. novembra (Quod 

libet politike) je lahko primer, kaj se v Sloveniji dandanašnji do
gaja. Način razmišljanja in sporočanja, kakršnega se loteva 
precej ljudi, ne bo Sloveniji pripeljal nič dobrega. 

Avtor enostavno pomeša denacionalizacijo, kolaboracijo, 
deklaracijo in nalepi predsedniku Slovenskih krščanskih de
mokratov Lojzetu Peterletu nekaj oznak, ki si jih ni zaslužil. Ne bi 
ga rad poučeval, toda precej stvari v zvezi z oglejsko deklaracijo 
ima povsem drugačno vsebino, kot jo predstavlja. Ravno tako 
novi opozicijski poslanec ni noben »domobranski nostalgik«, 
marveč človek, ki se še kako zaveda narodnoosvobodilne vojne 
in zgodovinskih pridobitev Slovenije. Smo že pozabili, kdo je bil 
predsednik vlade, ko je šlo dokončno in zares za slovensko sa
mostojnost? Zato je povezovanje nekakšnega revanšizma, ki ga 
brez razmisleka pripisujejo krščanskim demokratom, in poga
janj za ureditev odnosov z Italijo naravnost perverzno in 
zavajajoče. 

Dve dejstvi sta namreč ta hip najbolj jasni: 
— nekorektno in za koalicijo neprimerno ravnanje predsed

nika vlade do ministra, 
— nepričakovan zasuk vlade v zvezi z oglejsko deklaracijo in 

kasnejše različne nepravilne interpretacije. 
Nič nimam proti kritični in analitični razpravi, toda kaj, ko je 

videti, da gre bolj za obračunavanja z eno politično stranko. Se 
menda kdo boji, da bo krščanska demokracija na lokalnih volit
vah brez vpletanja prelomnih državnih tem premočno zmagala? 

Služba za stike z javnostjo SKD, Ljubljana 

Liberalna • • 

Slovenije 
Liberalizem ni dogma., lah

ko je le stvar temperamenta 
ali drža do drugih ljudi in do 
družbe. Zavedamo se, da svo
boda brez pravic vseh obča
nov, brez polne zaposlenosti 
in brez reforme ostaja nepo
polna. 

Ne obljubljamo vam več 
sonca, daljših dnevov in kraj
ših noči, ker bo za to bo po
skrbela narava in ne politika. 
Vemo, da lahko da vašemu in 
našemu življenju smisel: 

— varnejše življenje 
— zmanjšanje cen in pove

čanje kakovosti vseh vrst sto
ritev 

— gradnja najemniških sta
novanj za mlade družine 

— skrb za dodatna delovna 
mesta 

— odločnejše uveljavljanje 
Krškega v državi 

— motiviranje in zagovarja
nje pogojev za izrabo proste

ga časa s športom in rekreacijo 
— zagotavljanje pogojev v 

ljubiteljskih kulturnih dejav
nostih 

— zagotavljanje pogojev v 
dopolnilnem izobraževanju 

— lajšanje tegob starosti 
— motiviranje za humani

tarno dejavnost 
— dograjevanje zavesti o 

pripadnosti kraju 
Odločitev o podpori ideje, ki 

prinaša konkretne rezultate je 
dejanje, ki ga vsak posamez
nik oz. posameznica sprejme 
v skladu z lastnim prepriča
njem. V kolikor je vaše prepri
čanje podobno našemu je 
prav, da to izrazimo z odločit
vijo ZA: 

— ROBERTA KERINA, kot 
župana občine Krško in 

— listo LDS, ki udejanja va
ša hotenja. 

0 0 LDS Krško 
mag. Drago FABJAN 

Odstop tajnika v OO SKD Krško 

V OO SKD Krško je prišlo do 
zamenjave tajnika 

Leta 1992 je strankin zbor 
potrdil za tajnika SKD Miloša 
Kukovičiča. S tajništvom v 
občinskem odboru je prevzel 
veliko nalog in odgovornosti 
ter jih tudi uspešno opravil. Is
tega leta je bil vodja volilne 
kampanje za kandidata v dr
žavni zbor. Največji projekt je 
bil prav gotovo 5. tabor SKD, 
kjer je kot član pripravljalnega 
odbora vodil informiranje, fi
nance, dovoljenja in razne 
druge zadeve. 

Na 3. kongresu v Ljubljani je 
ekipa 0 0 Krško pod Kukovi-
čičevim vodstvom prevzela ce
lotno tehnično službo. Ker je 
bil tudi delegat skupščine, je 
skliceval poslanske klube 
pred sejami občinske skupš
čine, kjer se je bilo treba po
govoriti o pomembnejših toč
kah, dogovoriti za način glaso
vanja, sprejeti odločitve... Naj
več dela je bilo s sklicevanjem 
občinskih odborov, priprava
mi gradiva in materiala ter 
rednimi mesečnimi sejami. 

dal, ker se je 'akomulator iz
praznil'. Potrebujem nekaj ča
sa, malo politične abstinence, 
da se 'akomulator spet na
polni'. Zelo težko je uspešno 
usklajevati delo v stranki in 
službo. Vse to je prevelika 
obremenitev. V tem času pri
dobivam nov poklic, pa tudi 
očetovstvo je velik razlog za 
odstop.« 

Kukovičič: »Res je, da mi 
organiziranje leži. Predlog za 
razrešitev te funkcije sem po-

Na odboru so izvolili nove
ga tajnika, in nedvomno bo ta 
s svojimi novimi zamislimi lah
ko uspešen. Dosedanji tajnik 
je predlagal Tomaža Petana, 
ki pravi: »Po prepričevanju 
vseh funkcionarjev sem to 
funkcijo sprejel, čeprav samo 
do rednega zbora SKD, ki bo 
po volitvah. Moj predhodnikje 
bil izredno delaven, treba bo 
nadaljevati z isto vnemo. Za
vedam se, da je moja naloga 
sedaj izredno težka, vendar 
potrudil se bom, poskušal bom 
usklajevati vsa skrajna mne
nja in prisluhniti vsem intere
som v stranki,« je odločno po
jasnil g. Petan. (Lea Colarič) 

Liberalna demokracija Slovenije, 
0 0 Sevnica 

Objavljamo imena kandidatov za Svet občine Sevnica 

V volilni enoti št. I. (Blanca, Loka pri Zidanem mostu, 
Zabukovje) 
1. Marjan Zidarič, Loka pri Zidanem mostu št. 56, strojni 
tehnik, Hidrometeorološki zavod Slovenije 
2. Ema Gorišek, Podvrh 24, ekonomski tehnik, finančni 
knjigovodja v KIN PIC Sevnica 
3. Jože Radej, Blanca 109, urar, samostojni obrtnik 

V volilni enoti št. II. (Sevnica) 
1. Albin Ješelnik, Kajuhova 14, Sevnica, dipl. ing. agr., di
rektor družbe Mercator Sevnica 
2. Anton Koren, Cesta na Dobravo 31, Sevnica, dipl. 
psih., direktor Območne enote Republiškega zavoda za 
zaposlovanje Sevnica 
3. Marjan Kurnik, Naselje heroja Maroka 9, Sevnica, 
ekonomist, direktor Kopitarne Sevnica 
4. Andrej Štricelj, Savska cesta 9, Sevnica, višji upravni 
delavec, organizator AOP v lekarni Sevnica 
5. Oto Šket, Trg svobode 29, Sevnica, komercialist, direk
tor Stilles Primo Sevnica 
6. Jože Vene, Savska cesta 21, Sevnica, lesarski tehnik, 
vodja servisne oz. reklamacijske službe v Tovarni pohiš
tva Brežice 
7. Jože Žveglič, Šmarska 24, Sevnica, viš. komerc, sa
mostojni obrtnik 

V volilni enoti št. III. (Boštanj, Primož, Studenec) 
1. Janez Levstik, Mrtovec 9 a, tekstilni tehnik, vodja PE 
krojenje v^Lisci Sevnica 
2. Alfred Železnik, Boštanj 56, novinar, obrtnik 
3. Albert Felicijan, Šmarčna 4, tekstilni tehnik, tajnik ZKO 
Sevnica 
4. Janez Divjak, Dol. Orle 4, KV mizar, hišnik v W 0 Cici
ban Sevnica 
5. Rudolf Dolenc, Dol. Boštanj 140, ekonomski tehnik, 
komercialist v MIKO d.o.o. Sevnica 

V volilni enoti št. IV. (Krmelj, Šentjanž, Tržišče) 
1. Janez Valant, Kaplja vas 3, Tržišče, višji org. dela, di
rektor RUDA d.o.o. Sevnica 
2. Milan Levstek, Krmelj 70, Krmelj, strojni inženir, 
upokojenec 
3. Milan Jamšek, Kamenica 7, Krmelj, strojnik, vodja 
služb vzdrževanja v Mercator Sevnica 
4. Štefan Bokal, Krmelj 20, Krmelj, upokojenec 

LDS 0 0 Sevnica 
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Seja sveta posavskih občin 
Razpravljali so zdravstveni problematiki, o zakonu o urejanju prostora in o skorajšnjem obisku Jelka Kacina v 

Posavju 

Sevnica, novembra — Po 
posavsko znajo razmišljati tu
di Neposavci, bi zaključili po 
vsem, kar smo lahko slišali in 
tudi spremljali v zadnjih nekaj 
tednih v oziroma iz gospodar
skih in političnih krogov. Ka
ko do enotnosti in enotne 
strategije? Kaj so skupni cilji? 

Zaradi bližajočega se obi
ska ministra za zdravstvo Bo
židarja Voljča v Posavju, so na 
svetu razpravljali tudi o bol
nišnici Brežice. 

Tone Zorko, direktor stro
kovnih služb brežiške bolniš
nice je v uvodu pojasnil, da v 
zdravstvu veljajo novi stan
dardi, po katerih za porodniš-
nične oddelke velja najmanj 
1000 rojstev na leto, v Breži
cah pa jih imajo približno 400. 

Pred leti je bilo drugače, takrat 
so v Brežice prihajale rojevat 
tudi ženske iz hrvaških ob
mejnih mest. Kljub temu je g. 
Zorko od članov sveta priča
koval podporo, da bi ministr
stvu predstavili situacijo v Po
savju z vidika potrebe po 
porodnišnici. Na kratko je opi
sal sedanje stanje: visoka 
umrljivost, nizka nataliteta, vi
soka splavnost, v povprečju 
slabo zdravstveno stanje ljudi, 
verjetno posledica relativno 
velike ekološke onesnaženo
sti Posavja. To so po mnenju 
zdravnikov iz Brežic razlogi, 
da v brežiški bolnišnici ne bi 
smeli krčiti že obstoječih od
delkov, tudi porodnišnice ne. 
Direktor Zorko je še dodal, da 
si bo prizadeval, da bi Breži

cam priznali tudi dializni odde
lek (imajo 28 bolnikov), naj
bližji pa so seveda zasedeni 
(kakšne ceste imamo?). Smo
trno za Posavje bi bilo, če se
veda želi postati prava in 
enotna regija, da dobi tudi svoj 
Zavod za zdravstveno varstvo. 

Člani sveta so podprli za
htevo, da porodnišnica osta
ne. 

Izvedeli smo tudi, da vlada 
RS intenzivno pripravlja Za
kon o urejanju prostora, ki bo 
januarja že v parlamentu, pri
nesel pa naj bi regionalni nivo 
planiranja. Dogovorili naj bi 
se, ali bodo ustanovili Regijski 
planski zavod, kot novo orga
nizacijo, ali pa bi bilo smotrno 
izkoristiti že obstoječe kapaci
tete (CRP, Savaprojekt, Zavod 

za planiranje Brežice). O tej 
točki bodo člani sveta raz
pravljali na eni prihodnjih sej. 

Med 19. in 24. novembrom 
bo Posavje obiskal Jelko Ka
cin, največ časa pa bodo na
menili brežiški prblematiki, saj 
je znano, da so v Brežicah Šte
vilni sporni vojaški objekti, za 
katere prevladuje interes pri
dobiti civilni status in civilno 
namembnost. V Sevnici bi od 
ministra radi izvedeli, ali je res 
interes države v krmeljsko Me
talno uvesti program vojaške 
proizvodnje, ko pa vemo, kam 
so nas taki projekti iz prteklo-
sti pripeljali. V Krškem pa bo
do ministra pobarali o stanju 
praznega praznega skladišča 
za gorivo, kako in kaj z njim. 
(dama) 

Zahteva Franca Glinška 

Za sprožitev ustavnega 
spora 

Občina Krško in njen izvršni svet sta podprla zahtevo, ki jo je 
Ustavnemu sodišču Slovenije namenil državni svetnik Franc 
Glinšek. To zahtevo so posredovali tudi Državnemu svetu kot 
organu, ki (z 22 glasovi) zastopa pretežno interese lokalnih 
skupnosti in je po zakonu tudi pristojen, da tak spor sproži. 
Predvidoma naj bi to zahtevo obravnavali 16. novembraa. 

Na podlagi sedme alineje 1. odst. 23. člena Zakona o ustav
nem sodišču (Uradni list RS št. 15/94) vlagamo 

zahtevo 
za začetek postopka za oceno ustavnosti 101 . člena Zakona 

o upravi (Uradni list RS št. 67/94) ter predlog za izdajo 

začasne odločbe 
s katero se zadrži izvajanje izpodbijanega člena zaradi škod

ljivih posledic, ki bi jih povzročilo njegovo izvajanje. 

Obrazložitev: 
Zakon o upravi (Uradni list RS 

št. 67/94), ki je stopil v veljavo 
dne 11.11.1994, v spornem 101. 
členu določa, da s 1.1.1995 dr
žava prevzame od občin vse 
upravne naloge in pristojnosti 
na področjih, za katera so usta
novljena posamezna ministr
stva ter vse druge z zakonom 
določene upravne naloge obla
stvenega značaja iz pristojnosti 
občin. Dikcija člena, ki ga preso
jo skladnosti z ustavo, je dolo
čena tako, da v bistvu prenaša 
na državo vse funkcije sedanjih 
občin, kar pa ni v skladu s 140. 
členom Ustave RS ( Uradni list 
RS št. 33/91-1 ). Ustava RS v 
140. členu opredeljuje delovno 
področje samoupravnih lokal
nih skupnosti in določa, da v 
pristojnost občine spadajo lo
kalne zadeve, ki jih občina lahko 
ureja samostojno in ki zadevajo 
samo prebivalce občine. 

Izvedbeni predpis, ki pod
robneje določa pristojnosti lo
kalnih skupnosti v skladu z 
ustavo, je Zakon o lokalni sa
moupravi ( Uradni list RS št. 
72/93, 6/94-odločba Ustavne
ga sodišča, 45/94-odločba Us
tavnega sodišča in 57/94 ). 21. 
člen Zakona o lokalni samo
upravi določa, da občina samo
stojno opravlja lokalne zadeve 
javnega pomena, ki jih določa s 
splošnim aktom občina ali pa so 
določene z zakonom, v 2. od
stavku pa tudi določa temeljne 
naloge občine kot temeljne lo
kalne skupnosti, vendar gre za 
naloge, ki niso taksativno našte
te. 

Zakon o lokalni samoupravi 
torej podrobneje določa temelj
ne pravice in pristojnosti lokal
nih skupnosti, ki jih daje Ustava 
RS v 140. členu. Te pristojnosti 
pa se v bistvu prekrivajo s pod
ročji, za katera so ustanovljena 
posamezna ministrstva in so 
podrobneje opredeljena v Za
kona o organizaciji in delovnem 
področju ministrstev, ki ga je dr
žavni zbor obravnaval in sprejel 
dne 26.10.1994, vendar pa je 
dal na ta zakon državni svet dne 
2.11.1994 odložni veto. Z izpod

bijanim členom Zakona o upravi 
pa je dana zakonska možnost 
za podržavljenje vseh funkcij, 
za katera so ustanovljena mini
strstva, s čimer pa se posega že 
na področje lokalne samoupra
ve oz. onemogoča njeno izvaja
nje. Ministrstva so namreč usta
novljena za vse pristojnosti oz. 
naloge, ki jih opravljajo sedanje 
in naj bi jih opravljale bodoče 
občine, kar pomeni, da je možno 
vse naloge bodočih občin po
vsem zakonito podržaviti. 

Možne razlage zakonodajal
ca, da z navedenim členom po-
državlja funkcije, ki so upravne
ga značaja in kot take spadajo 
pod področje državne uprave, 
ne morejo biti sprejemljivi raz
logi za veljavnost tega spornega 
člena, saj tako kot je določen v 
zakonu, omogoča mahinacije v 
zvezi z njegovo razlago in lahko 
povzroči nepopravljivo škodo 
lokalnim skupnostim. Nadaljnje 
prenašanje posameznih nalog 
na občine in pokrajine je na
mreč negotovo dejstvo, ki pa 
ima za posledico tudi veliko 
formalnosti, ki jih v takih prime
rih določa ustava in zakon. Po
vsem drugačno je namreč izho
dišče za uveljavljanje lokalne 
samouprave, če so že predhod
no določene izvirne pristojnosti 
občin, ki se lahko samo še do
polnjujejo s prenosom posa
meznih nalog iz državne pri
stojnosti, seveda po predhod
nem soglasju občine ali širše 
samoupravne lokalne skupno
sti. 

Nesporno je dejstvo, da že 
ustava daje občinam bolj polo
žaj dosedanjih krajevnih skup
nosti kot položaj lokalnih skup
nosti, ki naj bi širše zagotavljale 
izvajanje interesov njenih pre
bivalcev, vendar pa s spornim 
členom še dodatno zmanjšuje 
vpliv in razvoj ter možnost obli
kovanja lokalnih skupnosti, kot 
jih poznajo v Evropi in dejansko 
zagotavljajo izvajanje interesov 
prebivalstva posamezne lokal
ne skupnosti. 

Izvirne pristojnosti občine se 
morajo določiti še s področnimi 
zakoni kot npr. urejanje prosto
ra, cestna dejavnost, komunal

na dejavnost, socialno skrbstvo, 
kultura ipd. Tako je naloga 
občine npr. gradnja, vzdrževa
nje in urejanje lokalnih javnih 
cest, javnih poti, rekreacijskih in 
drugih javnih površin, pri tem pa 
še ni sprejet področni zakon za 
cestno gospodarstvo, ki bi opre
delil kategorije cest in javnih 
cest oz. njihovo kvalifikacijo, ta
ko da bi bile jasne pristojnosti 
občine in pristojnosti države. 
Ravno tako na področju šolstva, 
kulture in športa ni sprejet za
kon, s katerim bi bile določene 
pristojnosti lokalne skupnosti in 

Franc Glinšek 
pristojnosti države, čeprav je na
loga občine pospeševanje vzgo
je in izobraževanja, informacij
ske, društvene, turistične kultur
ne in druge dejavnosti ter razvoj 
športa in rekreacije. Poseg v 
pristojnosti lokalne skupnosti je 
najbolj razviden na področju 
urejanja prostora, kjer raba pro
stora ni med izvirnimi pristoj
nostmi občine, čeprav 29. člen 
Zakona o lokalni samoupravi 
določa, da občinski svet spre
jema prostorske plane. Prostor
sko planiranje pa je sigurno lo
kalna zadeva javnega pomena 
in kot takšna v pristojnosti obči
ne, ki pa bo na podlagi sporne
ga člena prešla pod državno 
upravo. 

Ker področni zakoni v nobe
nem primeru ne bodo sprejeti 
do 1.1.1995, ko se v skladu z za
konom opravi prenos na držav

no upravo, to pomeni, da se ta 
področja v celoti prenesejo na 
ministrstva, s tem pa država že 
posega v pristojnosti lokalnih 
skupnosti, katerih razmejitev do
loča 140. člen Ustave RS. 

Prenašanje celotnih področij 
dosedanje občinske uprave v 
upravne enote je zgolj odraz 
počasnega in nedokončanega 
dela na tem področju, ki bi mora
lo zajeti reformo celotnega pod
ročja. Začasna rešitev, ki jo po
nuja 101. člen Zakona o upravi 
pa to delitev med lokalno samo
upravo in upravno enoto zelo 
poenostavlja, vendar v škodo 
lokalnih skupnosti in v nasprotju 
z ustavo. S tem ko bo država 
prevzela vso sedanjo občinsko 
upravo (tudi delavce, ki so vešči 
upravnih nalog), bo povsem 
onemogočila nove občine, še 
posebej pa občinsko upravo. 

Izpodbijani člen Zakona o 
upravi torej preveč na splošno 
ureja prenos pristojnosti seda
njih in s tem tudi bodočih občin 
na državo, na kar je opozoril že 
državni svet, ko je dal veto na 
sprejem Zakona o upravi. S tem 
ko se s takšnim splošnim določi
lom posega v pristojnosti občin 
oz. lokalnih skupnosti, je kršen 
ustavni položaj lokalnih skup
nosti, ki jim ga daje Ustava RS v 
140. členu, zato menimo, da 
101. člen Zakona o upravi ni v 
skladu z ustavo in predlagamo, 
da ustavno sodišče sporni člen 
Zakona o upravi razveljavi oz. 
sprejme v skladu z 48. členom 
Zakona o ustavnem sodišču 
ugotovitveno odločbo. 

Ker bi z izvajanjem spornega 
člena lahko prišlo do nepoprav
ljive škode, saj se z navedenim 
členom posega v izvirne pri
stojnosti občin, ki jim jih daje 
Ustava RS in katerih odvzem 
onemogoča oz. bistveno otežu
je izvajanje lokalne samoupra
ve, čeprav je ta temeljnega po
mena za prebivalce Republike 
Slovenije, predlagamo, da se 
zadrži izvajanje 101. člena Za
kona o upravi. 

Preselitev Romov iz 
Kerinovega grma 

Nova lokacija na območju bivših raketnih skladišč • 
Vaščani Gorice protestirajo in celo grozijo 

Po evidenci prijavno-odjav-
ne službe Sekretariata za no
tranje zadeve občine Krško 
živi na območju Krškega 100 
Romov, ki so stalno prijavljeni, 
vendar pa neuradni podatki 
govorijo, da je teh še več. Ro
mi bivajo v Kerinovem grmu 
na privatnih kmetijskih zem
ljiščih, ki so po zakonu o kate
gorizaciji in razvrščanju kme
tijskih zemljišč opredeljena 
kot zemljišča, ki spadajo v I. 
območje varovanja kmetijskih 
zemljišč. Leta 1991 je bila 
sprejeta odločba o uvedbi 
komasacijskega postopka na 
območju Krškega polja II ter 
odločbo o uvedbi melioracij

skega postopka na območju, v 
katero spada tudi Kerinov 
grm. 

Romska problematika v ob
čini Krško se vleča že več kot. 
15 let in je ena večjih in težjih 
vprašanj, s katerimi se ukvarja 
krški izvršni svet. Že leta je bil 
takratni IS zadolžen za nosilca 
p r o s t o r s k e reš i t ve r o m 
skega vprašanja z namenom, 
da se doseže izboljšanj* živ-
Ijenskega standarda Rpmov, 
vendar pa se je realizacija 
preselitve odmaknila za daljši 
čas. Prejšnji IS (1990-92) je 
poskušal problematiko Ro
mov rešiti na ta način, da je z 
menjalno pogodbo med Mini-

Romi so zaenkrat še v Kerinovem grmu. (Foto: B. C.) 

strstvom za obrambo in obči
no Krško pridobil v popolno 
upravljanje in posest del kom
pleksa bivših raketnih skla
diščnih objektov v Gorici z 
dogovorjenim zemljiščem za 
zgradbo bivše TO v Krškem. V 
te objekte naj bi nastanili Ro
me iz Kerinovega grma. Romi 
so pokazali za to, saj bi jim ta
ko zelo izboljšali življenski 
standard. Ker pa do danes še 
ni prišlo do preselitve, so ne
kateri med njimi začeli graditi 
hiše na zemljiščih v Kerino
vem grmu, seveda brez us
trezne dokumentacije in na tu
jih zemljiščih. 

Glede teh gradnj seje krška 
skupščina odločila, da se oce

ni njihova vrednost in se Ro
mom naredijo nove, v enaki 
vrednosti. S tem se bolj ali 
manj strinjajo tudi Romi. Nad 
preselitvijo v Raketno bazo pa 
niso najbolj navdušeni doma
čini vasi Gorica, ki nenehno 
protestirajo in tudi grozijo z 
nečloveškimi dejanji, katerih 
se bojijo celo Romi... 

Romska problematika je 
med ljudmi tema, ki se je vsi 
otepajo. Vendar pa so Romi 
tudi ljudje, iz mesa in krvi. Vsi 
jih postavljamo čim dlje od 
sebe, vendar vedeti moramo, 
da bi tudi oni radi nekje živeli. 
Upamo, da bo človeški razum 
tudi to kmalu dojel. (Galex) 

Seja SO Krško 

Tekoče kot po maslu 
Sprejete pomembne točke dnevnega reda — Sklep

čnosti botrovalo približevanje lokalnih volitev? 
Pri ponovnem sklicu 38. 

skupne seje krške skupščine 
se je upoštevalo mnenje de
legatov, da je nujna skupš
činska disciplina. Ob napo
vedanem času za začetek je 
bilo prisotnih le 29 delegatov, 
po desetminutnem čakanju 
pa se je zbralo zadostno števi
lo, da so lahko nadaljevali se
jo pri peti točki dnevnega 
reda. 

Razprava o delegatskih 
vprašanjih in pobudah je bila 
končana že na eni prejšnjih 
sej, preostalo je le še glasova
nje o pobudah. Soglasno sta 
bili sprejeti pobuda o ustano
vitvi lokalnega urada za mla
dino ter o dogovoru med iz
vršnim svetom in uporabniki 
prostorov Stadionu Matija Gu-
bec o nadzidavi prostorov. 

Načelnik inšpektorata Mi
roslav Mikeln se seje ni udele
žil, ker je bil mnenja, da bo 
njegova odsotnost mogoče 
pripomogla k sklepčnosti. Vse
kakor pa sprejem poročila 
medobčinskega inšpektorata 
za leto 1993 nima nobenega 
pomena več, ker bo kmalu na 
vrsti že poročilo za letošnje 
leto. 

Delegati so sprejeli tudi dva 
prostorsko izvedrfena akta, in 
sicer odlok o ureditvenem na
črtu pokopališča Krško in o 

ureditvenem načrtu mestnega 
jedra Kostanjevica. Delegata 
Branka Vodopivca je zanima
lo, kako je z ureditvenim načr
tom za Dolenjo vas. Izvršni 
svet je trenutno mnenja, da se 
ta načrt da v javno razpravo. 

Najbolj vroče pa je bilo v 
sejni dvorani ob predlogu skle
pa o ustanovitvi lovišča in nje
gove dodelitve v nadaljne upra
vljanje. Po dolgi razpravi so 
delegati sprejeli odlok, da se 
odstopi od podpisa pogodbe 
med SO Krško in SO Sevnica 
iz leta 1967 in da se ponovno 
ustanovi lovišče v delih k.o. 
Veliki Trn, k.o. Raka, k.o. Rav
no in k.o. Krško ter da se med 
njimi uredijo nejasnosti. 

Razreševanje romske pro
blematike v občini Krško se je 
tudi nekako začelo. Rome iz 
Kerinovega grma bodo prese
lili na novo lokacijo (Raketna 
baza). Zato je treba popisati 
zatečeno stanje (posnetek zgra-
jenih objektov) na dan 11.11. 
1994 in narediti oceno vred
nosti v DEM. 

Sprejeti so bili tudi trije 
sklepi oz. predlogi: o lokalnih 
gospodarskih javnih službah, 
o zakloniščih in drugih zaščit
nih objektih na območju obči
ne Krško in o ustanovitvi sta-
novanjeskega sklada občine 
Krško. (Galex) 

Za svojo prvo prireditev 
»Odprte strani Našega glasa« 
se je urednik časopisa lastno
ročno lotil prodaje vstopnic. 
Pri izbiri med razgovorom v 
živo s prvim varuhom člove

kovih pravic Ivom Bizjakom in 
martinovanjem, se je tolikšna 
večina krških kandidatov od
ločila za vinski krst, da je na 
koncu vstopnico kupil samo 
župan Danilo Siter. 
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Sožitje — društvo za pomoč duševno 
prizadetim 

Prizadeti so potrebni 
pomoči — Krško društvo 

aktivno deluje — 
novoletno obdarovanje 
Zveza društev za pomoč 

duševno prizadetim Slovenije 
združuje v svoji organizaciji 
46 občinskih in medobčinskih 
društev za pomoč duševno 
prizadetim. V njih se združuje 
več kot 20.000 slovenskih 
staršev duševno prizadetih 
oseb in drugih občanov, ki se 
iz strokovnih in drugih huma
nih nagibov ukvarjajo s pro
blematiko duševno prizade
tih, število članstva z duševno 
prizadetostjo različne stopnje 
se giblje v okviru 2,5—3 od
stotke celotne populacije. 
Zato se društva ukvarjajo s 
problematiko zmerno, težje in 
težko duševno prizadetih, to
rej tistih oseb, ki bodo v življe
nju vedno potrebovali dolo
čeno pomoč. Pri tej problema
tiki pa se srečujejo poleg 
števila oseb še z določenimi 
zadržki moralnega in etnične
ga odnosa do duševno priza
detih, kar v celoti otežuje nji
hov življenski status na raz
ličnih ravneh. 

Tudi v občini Krško deluje 
društvo za pomoč duševno 
prizadetim Sožitje, ki je bilo 
registrirano že leta 1968, ven
dar pa je leta 1991 povsem 
prekinilo delovanje. Po dveh 
letih nedela so bivši člani pre

pričali Daneta Mižigoja, da 
prevzame mesto predsednika, 
in društvo je ponovno zažive
lo. Na občnem zboru marca le
tos so izvolili 13-članski odbor 
in od takrat je društvo aktivno 
zaživelo. 

To potrjujejo tudi rezultati, ki 
so jih zabeležili v letošnjem le
tu. Najpref-so si razdelili pod
ročje in obiskali vse prizadete 
ter jih obdarili s paketi, pridob
ljenimi od občinskega Rde
čega križa. Sodelovali so na 
letovanju gojencev delavnic 
pod posebnimi pogoji (sedaj 
varstveno-delovni centri) na 
Gospodični v mesecu maju, 
ogledali so si Podčetrtek in 
Atomske Toplice ter zaključili 
izlet pri lovski koči na Libni. 
Udeležili so se tedenskega 
seminarja za brate in sestre v 
Topolšici, organizirali jesen
sko srečanje z izletom v kartu-
zijo Pleterje, Kostanjevico (For
ma viva, kostanjeviška jama) 
in Lurd pri Šentjerneju ter ime
li kostanjev piknik v Velikem 
Podlogu. Prevzeli so tudi po
kroviteljstvo nad tradicional
nim srečanjem VDC Slovenije 
v malem nogometu, pretekli 
teden pa so se udeležili tudi 
vikendseminarja za starše va-

Prihod varovancev in njihovih skrbnikov ž vikendseminarja v 
Dobrni pretekli vikend, kjer so se dobro počutili, kar lahko 
sklepamo na podlagi razigranih obrazov na sliki. 

rovancev v Dobrni. 
V sredini decembra načrtu

jejo pripraviti prireditev ob za
ključku leta, kjer se bodo va
rovanci srečali in bodo tudi 
obdarjeni na podlagi prispelih 
prispevkov občanov, podjetij 
in ustanov. Težje primere pa 
bodo obiskali in obdarili do
ma. 

O delu društva za pomoč 
duševno prizadetim Sožitje 
smo povprašali člana izvršil
nega odbora Antona Žabkar-
ja: »Na delo društva gledam 
kot na pozitivno stvar. Prijetno 
je zaživelo in se odraža na te
renu, kar je velik napredek. 
Začrtali smo dobro pot, čas pa 
bo prinesel svoje. Imeli smo 
nekaj problemov z Varstveno-
delovnim centrom, vendar se 
je tudi to uredilo. Člani izvršil
nega odbora smo bili na tere

nu presenečeni oz. začudeni, 
ker varovancev ni nihče obis
kal, niti Društvo niti Center za 
socialno delo. Razdelili smo 
jim pakete, ki so jih bili zelo 
veseli. Delo je potrebno razvi
jati naprej, kajti družbene usta
nove nimajo zadostnega po
sluha do duševno prizadetih.Z 
novim vodstvom Mižigoja je 
občutek v društvu dober in 
smo pripravljeni opraviti vsa
ko nalogo. To kaže, da društvo 
dobro dela in zato smo prejeli 
tudi pohvalo s strani Zveze 
društev za pomoč duševno 
prizadetim Slovenije.« 

Člani društva so zelo zado
voljni nad sodelovanjem z 
vodstvom OŠ Mihajla Rosto-
harja, v kateri ima društvo svoj 
sedež in prostor za sestanke 
ter srečanja. 

(Galex) 

Predstavitev pesniške zbirke Jožice Vogrinc 

Lokvanj v ledu 
Martinov lov v 

Kostanjevici 
Krško, 10. november — V 

prostorih Valvasorjeve knjiž
nice se je predstavila pesnica 
Jožica Vogrinc s svojo novo 
pesniško zbirko Lokvanj v le
du. Avtorico in njeno zbirko 
sta predstavila urednik Do
lenjske založbe Franci Šali in 
naša znana pesnica in kritik 
Neža Maurer. Pesmi so brali 
Karmen Stare, Gordana Ro-
stohar, Drago Pirman in avto
rica sama. Predstavitev pa sta 
popestrila Jasmina Levičar na 
citrah in Stanka Macur, ki je 
uglasbila nekaj njenih pesmi 
iz zbirke. 

S svojo nove pesniško zbir
ko se je širšem občinstvu 
predstavila Jožica Vogrinc. Ro
dila seje v Holandiji. Po pokli
cu je učiteljica, sedaj že v po
koju. Živi v Pesjem pri Krškem. 
Svoje pesmi je med drugim 
objavljala tudi v Našem glasu. 
1988. je izdala svojo prvo 
pesniško zirko, pri DZS v Ljub

ljani pa čaka na izid še druga. 
Njene pesmi je med drugimi 
znanimi skladatelji kot so Bo
jan Adamič, Mojimir Sepe in 
še nekaterimi, upesnila tudi 
Stanka Macur. Neža Maurer 
se prireditve zaradi bolezni ni 
udeležila, napisala pa je pis
mo. Pravi : »Metafore ali ce
lotne podobe so pogosto vze
te iz narave, vendar tako, kot 
da narava doživlja, avtorica pa 
le opazuje in zapisuje. To je 
njena posebna odlika.« Franci 
Šali pa je še dodal: »V njeni 
poeziji vedno naletimo na ne
kakšen trn, kar kaže, da njeno 
življenje ni bilo lahko.« Do
lenjska založba Novo mesto je 
zbirko uvrstila v njihovo po
sebno zbirko Siga, kamor uvr
stijo najboljša dela pesnikov 
in pisateljev iz našega okolja. 
Predstaviteve se je udeležilo 
kar precejšnje število ljudi, 
med njimi tudi krški župan 
Danilo Siter. (Kati) 

Šetjernej, 12. novembra — 
Tradicionalni dogodek Marti
nov lov so kostanjeviški lovci 
priredili kar v soboto. Udeleži
lo se ga je veliko število do
mačinov in gostov (70 — 80 
članov). 

Lovili so v vinogradniškem 
okolišu Kostanjevice. Ob 8. uri 
zjutraj so se zbrali v Zavodah. 
Pogon je bil v dveh smereh in 
je trajal do 13. ure. Malicali (po 

lovsko se malica imanuje koš) 
so v Zajčkih, druga postojan
ka je bila v Zavodah. Krstili so 
člane, ki so uplenili visoko div
jad, potem pa se je pričelo 
družabno rajanje, ki je trajalo 
pozno v noč. 

Lovsko društvo v Kostanje
vici si prizadeva obvarovati 
številčnost divjačine ter gojiti 
stare lovske šege in navade. 
(Lea Colarič) 

Interna produkcija 

Glasbene šole 

Razstava malih pasemskih 
živali v brežicah 

Društvo gojiteljev malih pa
semskih živali iz Brežic, je v 
športni dvorani gimnazije Bre
žice od 11. do 13. novembra 
organiziralo že 13. društveno 
razstavo. 

Na razstavi je sodelovalo 30 
gojiteljev, ki so razstavili 20 
pasem kuncev, 35 pasem go
lobov in 20 pasem okrasne in 
vodne perutnine. 

Živali so ocenili mednarod
ni sodniki, pokazalo pa se je, 
da člani brežiškega društva 
nadaljujejo z dobrim delom, 
saj že vrsto let s kakovostjo 
svojih živali sodijo v slovenski 
vrh. Tudi tokrat je bilo 51 živali, 
kj so dosegle 95 toč in s tem 
naziv šampiona. 

Največ visoko ocenjenih ži
vali so vzgojili gojitelji: Ivan 

Tomažin, Slavko Šiško, Boško 
Hidin, Albin Judež in Janez 
Kebe. 

Obisk razstave je presenetil 
tudi organizatorje, saj si je 
razstavo ogledalo več kot 
5.000 obiskovalcev. Organizi
rano so razstavo obiskali otro
ci iz vrtcev in osnovnih šol. Ve
liko živali je tudi zamenjalo 
lastnika. Na razstavi v Breži
cah so tokrat prvič razstavljali 
tudi pasemske mačke, ki pa jih 
letos še niso ocenjevali. Obis
kovalci so lahko zajahali tudi 
ponija. 

Organizatorji se zahvaljuje
jo vsem pokroviteljem in dona-
torjem, ki so s svojo pomočjo 
pomagali pri izvedbi letošnje 
razstave. (Jože Arh) 

Krško, 2. novembra - Vsako 
šolsko leto glasbena šola Kr
ško priredi od 16 do 18 inter
nih produkcij. Smisel teh je 
pripraviti učence na javne na
stope in omogočiti staršem, 
da spremljajo glasbeni razvoj 
svojega otroka. 

Vsako sredo potekajo v pro
storih glasbene šole Krško t.i. 
interne produkcije, na katerih 
se predstavijo učenci. Glas
beno šolo trenutno obiskuje 
kar 350 učencev, od njih jih 
300 obiskuje instrumentalni 
pouk, 50 pa jih obiskuje pri
pravnico. V okviru glasbene 
šole delujeta tudi harmonikar-
ski in sinfonični orkester, oba 
pa sta že snemala za Radio 
Slovenija. Sinfonični orkester 
ima 70 članov, pripravljajo pa 
tudi snemanje CD-ja, ki naj bi 
bil posnet v roku treh let. Se
stavljajo ga bivši in sedanji 
učenci, pa tudi učitelji glasbe
ne šole. Takih orkestrov je v 
Sloveniji malo, zato so nanj še 
posebaj ponosni. Letos bodo 
tudi organizirali prvo republi
ško revijo tovrstnih orkestrov. 

Revija se bo odvijala v Kr
škem, sodelovalo pa bo pet 
orkestrov. Na njihove interne 
produkcije ste vabljeni prav 
vsi. Vzpodbujajte nove nado
budne glasbenike na njihovi 
glasbeni poti. (Kati) 

Povečanje števila sodnikov 
organa za postopek o 

prekrških 
To narekuje porast zadev — Podpora Republiškega 

senata za prekrške 
Občinski organ za prekrške 

je z zakonom ustanovljen pra-
vososdni organ, čigar pogoje 
za delo zagotavlja ustrezna 
občina. V krškem organu so 
sistematizirana tri sodniška 
mesta, trenutno pa delata v 
organu samo dve sodnici, ena 
pa bo odsotna predvidoma 
dve leti zaradi bolniškega sta-
leža. Takšna kadrovska za
sedba ni ustrezna in ne more 
zagotavljati nemotenega in 
ažurnega dela. 

V zadnjih letih beležijo iz
razit porast zadev, ki je prav
zaprav pričakovan, glede na 
to, da so bile oranizirane neka
tere nove policijske postaje na 
območju UNZ Krško, v obrav
navanje pa so pripadli tudi 
prekrški v zvezi z mejo, ki jih 
prej ni bilo. Izjemno seje povi
šal pripad davčnih zadev, saj 
je bilo v letu 1992 le 116 to
vrstnih zadev, v letu 1993 pa 
516, za približno 40 odstotkov 
pa je naraslo tudi število pred
logov v zvezi s prometnimi ne
zgodami, kar je vse zaskrblju
joče. 

Kolikor bo pripad zadev za
držal sedanjo stopnjo rasti, 
lahko konec leta 1994 priča
kujemo okoli 4400 predlogov, 
skupno z zaostankom, ki je 
znašal 1800 zadev, bo torej 
predvidoma v delu okoli 6200 
zadev, kar je kljub maksimalni 
angažiranosti vseh zaposle
nih in preseganju normativov 
storilnosti nerešljivo. Že teko
či pripad zahteva storilnost 
štirih sodnikov, saj je po okvir
nih republiških merilih sodnik 
dolžan rešiti od 900 do 1000 
zadev, vodja pa okoli 700, od
visno od zahtevnosti posa
mezne zadeve. 

Ker je v interesu občine, da 
se prekrški rešujejo tekoče in 
hitro, je bil občinski skupščini 
predlagan sprejem odloka o 
razširitvi sistematizacije za še 
eno sodniško mesto. Na zad
nji seji so delegati to tudi spre
jeli. Tako bodo v organu de
loma ublažili odsotnost ene 
sodnice. Predlog sistematiza
cije je podprl tudi Republiški 
senat za prekrške. (Galex) 

Vabljiva ponudba Sveta knjige 

v knjigarni Opus 
Knjigarna Opus že kar ne

kaj časa nudi program Sveta 
knjige. Vse, kar Svet knjige 
ponuja preko svoje kataloške 
prodaje, lahko dobite tudi pri 
njih. Prednost take prodaje 
pa je velika, saj ima kupec 
možnost knjigo vzeti v roke, jo 
prelistati in se šele nato odlo
čiti za nakup. 

Maja Fritz: čelo je med novej
šimi instrumenti na šoli. 

Matjaž Mirt, poslovodja v 
Opusu. 

Svet knjige obstaja že do
brih 20 let in je prva slovenska 
kataloška prodaja — sprva 
samo knjig, v zadnjem času pa 
tudi igrač, CD-jev, hi-fi-jev ... 
Svet knjige pa je začel pose
gati tudi na področje multime-
dijev in računalništva. Pred
nosti nakupa v knjigarni Opus 
so enake kot pri kataloški pro
daji — nizke cene s popusti 
15—30 %, razne ugodnosti za 
člane Sveta knjige, največja 
prednost pa je, da lahko vsak 
kupec knjige najprej prelista, 
omogočili pa so tudi posluša
nje CD-jev. Opozorimo naj tu
di na to, da za obvezni nakup v 
četrtletju veljajo tudi druge 
stvari in ne samo knjige. Sredi 
tega meseca pričakujejo tudi 
dodatni, božično-novoletni ka
talog, v katerem bo zajeta ši
roka ponudba najrazličnejših 
stvari, primernih za darila. V 
ponudbo bo zajet tudi na
gradni bon v vrednosti 500 
SIT, ki bo omogočil članom 
Sveta knjige cenejši nakup. 

Knjigarna Opus vam poleg 
že omenjene ponudbe omo
goča nakup raznih priročni
kov, slovarjev... Redno nudijo 
tudi veliko stvari za otroke, 
ponudba pa se bo pred praz
niki še povečala. Otrokom nu
dijo tudi razne novosti kot so 
magične pobarvanke, lepen
ke, družabne igre ter veliko 
kvalitetnih in vzgojnih igrač. 
Poleg standardne ponudbe 
pisarniškega materiala in šol
skih stvari so uvedli tudi polico 
ugodnih nakupov, ki nam omo
gočajo od 15 pa vse do 60= 
popusta. Letos so šolam v Po-
savju predstavili mladinske in 
otroške knjige po izredno ugod
nih cenah, saj se zavedajo, da 
naše šolstvo ni v najboljšem 
položaju. Odziv je bil velik. 

Podpisali pa so tudi pogodbo 
z glasbeno založbo Dallas, ki 
bo knjigarni omogočala stik s 
vsemi novostmi na glasbeni 
sceni. Tako bo možno v knji
garni Opus zaslediti najnovej
še CD-je izvajalcev kot so 
Prince, Nick Cave, Erasure pa 
tudi Parni Valjak, ET in drugih. 
Preden se boste odločili za 
nakup, jih boste lahko tudi 
poslušali. 

Tako lahko vidite, da Opus 
ni zgolj le knjigarna, saj vam 
nudi veliko veliko več. (Kati) 

Od tu in tam: 

Najhitrejši 
poslovodja 

Loka pri Zidanem mostu, 11. 
novembra — Sodelavci iz sev-
niškega Mercatorja so pripra
vili prisrčen sprejem za Draga 
Kosma. Kosem je član Atlet
skega kluba iz Velenja. Za at
letiko se je odločil razmeroma 
pozno. Letos se je udeležil 
znanega množičnega mara
tona leta v New Yorku. Med 
kar 23.000 tekači je Kosem pri
tekel na cilj nekje na sredi. Si
cer je Drago Kosem trgovski 
poslovodja v Mercatorjevi tr
govini v Loki. Sevniška družba 
Mercator je bila tudi sponzor 
njegovega potovanja čez lu
žo. (A. Železnik) 
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Osnovnošolce na Raki še ne mučijo vprašanja mamil in kriminala, oni se ubadajo. 
bil j preprostimi rečmi kot so npr. 

Pretesne učilnice v OŠ Raka 
Raka, novembra — Ob za

nimivem obisku šerifa iz Ame
rike se nam je ponudila pri
ložnost, da se seznanimo s 
čisto preprostimi, življenjski
mi težavami, ki tarejo učence 
in vse zaposlene v tej šoli. Na 
pogovor smo povabili ravna
teljico, ga. Justino Molan. 

»Našo šolo obiskuje 240 
otrok, ki so razdeljeni v dve 
stavbi, ki pa še vedno ne nudi
ta dovolj prostorov, da bi se 
pouk nemoteno odvijal. Že 
nekaj let si vodstvo šole priza
deva za rešitev tega vpraša
nja, vendar na občini ni ne do
volj sredstev ne posluha, da bi 
nam ustregli. Trenutno -sicer 
drži odločitev, da nam bodo 
preuredili podstrešje stare stav
be, tako bi pridobili dve učilni
ci in računalnico. Projekt naj 
bi se začel izvajati 2. novem
bra, a kot kaže, še nihče ni za
sukal rokavov, pojavil se je ce
lo nov rok — 15. november, 
toda tudi tokrat ne kaže nič bo
lje. Povrhu vsega pa se tudi 
starši in učitelji ne strinjajo z 
izvedbo del, kajti učenci bi v 
tem času morali obiskovati 
dvoterminski pouk, kar bi po
menilo, da bi ravno najmlajši 
pogosto sami ostajali doma. 
Prihajajo pa tudi še krajši, 
hladnejši in deževnejši dnevi, 
tako da bi bilo zelo težko zago
toviti varnost. Tako trenutno 

med starši in učitelji prevladu
je mnenje, da bilo z deli bolje 
pričeti spomladi, do takrat pa 
najti neko začasno, improvizi
rano rešitev. Pomoč je ponudi
la KS, ki je že sicer šoli dala v 
uporabo sejno sobo, sedaj pa 
bi bili pripravljeni posoditi tudi 
dve pisarni, ki bi se delno pri
lagodili za pouk.« 

Kako poteka delo v šoli, si je 
težko predstavljati, je pa pre
prosto začudujoče prizadeva
nje in predanost tako učiteljev 
kot učencev, ki kljub močno 
ovirajoči prostorski stiski ak
tivno sodelujejo na vseh pod
ročjih šolske dejavnosti (vese
la šola, promet, angleščina, 
Cankarjevo priznanje, Vegovo 
priznaje, čebelarstvo...), kjer 
tudi dosegajo lepe uspehe. 

V šoli tudi pogrešajo psiho
loga ali socialnega delavca. 
Res da se pri njih pojavlja več 
učne kot vzgojne problemati
ke, vendar pa je tudi nekaj 
učencev, ki bi takšno pomoč 
potrebovali. Zato razredniki 
morajo svoje delo prilagajati 
takšni situaciji in mnogokrat 
tudi na račun pouka. Pokazalo 
pa se je, da to ni nikoli vstran 
vržen čas. Hkrati pa tudi v po
vezavi s centrom organizirajo 
za učence višjih letnikov mla
dinske delavnice, kjer se učen
ci pogovarjajo o lastnih stis
kah, predvsem pa o vpraša-

Ravnateljica Justina Molan 

njih, ki so zanj najpomembnej
ša: spolnost, poklic, odnosi do 
drugih... Za učence nižjih let
nikov organizirajo interesne 
dejavnosti socialnih iger, kjer 
naj bi se učenci naučili pred
vsem pravilnega komunicira
nja in prišli preko pravil igre do 
lastnih spoznanj,,kakšni naj bi 
bili medsebojni odnosi in v ko
liki meri je treba upoštevati do
ločene družbene norme. 

Torej kljub prostorskim te
žavam gre življenje v šoli s ča
som naprej in skuša sledititi 
vsem novim, boljšim spozna
njem in odkritjem v šolstvu. 
Tako so že uveljavili projektno 
delo s tremi ocenjevalnimi 
obdobji, opisno ocenjevanje v 

1., 2. in 3. razredu, dvodnevni 
naravoslovni dan, poletno in 
zimsko šolo v naravi. Lani so v 
bivših prostorih zdravstvene 
postaje s pomočjo KS in spon
zorjev odprli knjižnjico, ki jim 
je sedaj v veliko pomoč. Na 
koncu smo ravnateljico po
vprašali še o tem, koliko v Raki 
prebirajo Naš glas in ali bi si 
želeli več prispevkov iz do
mačega kraja. 

«V našem kraju je veliko 
družin s finančnimi težavami, 
nekoč smo si veliko več pri
voščili, danes pa se mnogoka-
teri pod pritiskom nizkih plač 
odrekajo tudi časopisu. V Kra
janu je bilo velikokrat kaj zapi
sano o Raki, v Našem glasu je 
sedaj tega manj. Seveda, če 
pa je objavljen kak članek o 
Raki, se potem o tem po trgo
vinah in domovih govori še 
nakaj dni.« (Nena) 

Justini Molan smo skušali 
dopovedati, da se bosta Raka 
in njena šola večkrat pojavili v 
Našem glasu, če bo prodaja 
časopisa na Raki taka, da bo 
upravičila strošek objave. Ona 
pa nam je dopovedovala, da 
bo šel Časopis na Raki za 
med, če bo v njem včasih tudi 
Raka. 

Včasih je avtov veliko več, a takrat nismo imeli časa, da bi prišli 
še enkrat. (Foto: Galex) 

Pašetopašeto: 
*e v senclci in na 

tratici 
Včasih je bil pripravljen »Pa 

še to«, sedaj pa je ostal PA
ŠETOPAŠETO. Pred časom 
smo imeli pripravljeno besedi
lo kot podpis k sliki, ki nam jo 
priskrbel Marjan Arh, doma iz 
neuspele leskovške občine. 
Pri krškem nakupovalnem cen
tru in (bodočem) domu upoko
jencev seje uveljavila navada, 
da ljudje puščajo avtomobile 
kar na trati, ki ločuje vozišče 
od pločnika in kolesarske ste
ze. K temu jih je verjetno na
vdihnila borna senčica, ki jo 
dajejo tamkajšnja drevesca — 
dokler jih ne bodo s svojim 
početjem uničili. Le tri do pet 
metrov stran je namreč »po-
šodran« prostor, kjer bi brez 
večje škode tudi lahko parki
rali, pa se ga praviloma ogiba
jo. Ali zaradi tega, da si ne bi z 
blatom in prahom zamazali 
čevljev — pred vstopom na 
katerokoli izmed bližnjih grad
bišč? 

Žalostna usoda časopisa 
je, da ti v njem kaj rado zmanj
ka prostora in potem so slike 
in besedila, ki niso vezana na 
rok, obsojena na čakanje. Ža
lostna usoda urednikov pa je 
tudi, da si lahko prav vsakdo 
lasti pravico, da ocenjuje nji
hovo delo in (po potrebi) nji

hova jajca. Seveda se taka jaj
ca vedno merijo samo z očmi 
tistega, ki jih ocenjuje. Gos
pod Arh sicer res ni edini, ki se 
ga drži ta navada, da ni pri
pravljen poslušati sogovorni
ka, je pa med redkimi, ki ne da 
mir toliko časa, dokler ne dobi 
odgovora. Odgovor mu je po
tem treba izročiti po poseb
nem postopku. Pa brez zame
re gospod Arh: Zaradi tega, 
kar sem vam napisal ne sma
tram, da bi imel kaj več jajc, 
kot mi jih prisojate vi. Meni je 
važno, da imam vedno čista. 
(Ika) 

Ringaraja in trumbaruri: 
V vrtcu Brestanica se 

marsikaj dogaja 
Najboljša in najsrečnejša pot v življenje je pot preko igre. Te

ga se močno zavedamo tudi vzgojiteljice v vrtcu Brestanica. Po
leg rednega vzgojno-izobraževalnega dela izvajamo tudi de
javnosti v popoldansem času za vse predšolske otroke. Te so 
namenjene predvsem otrokom, ki ne obiskujejo vrtca. 

V likovni delavnici otroci spoznavajo pestrost likovnih mate
rialov in različnih likovnih tehnik, s katerimi sproščajo svojo 
domišljijo in ustvarjalnost. 

V lutkovni delavnici stopajo v intimni svet lutk; jih spoznavajo, 
kreirajo. Ob lutkah sproščajo energijo, razvijajo govorno aktiv
nost. Lutka tako postaja del njih, del njihovega otroštva. 

S svetom pravljic se otroci srečajo v uri pravljic. Pravljične 
junake potem podoživljajo v likovnih storitvah ali v dramatizaciji. 
Torej, vabljeni v vrtec, še posebaj otroci, ki ne obiskujejo vrtca! 
Program: 
— 17.11. ob 16.30 uri — lutkovna delavnica; 
— 24.11. ob 16.30 uri — ura pravljic; 
— prvi torek v mesecu ob 16.30 uri — likovna delavnica. 

S seboj prinesite zvrhano mero dobre volje in igrivosti! 
Helena Zupančič, VVE Brestanica 

Bregansko selo nekdaj. 
Slovenska vas zdaj! 

STUDIO BREŽICE 
A D I 0 P 0 S H I N I 

Po drugi svetovni vojni je 
Bregansko selo štelo nekaj 
čez 400 prebivalcev, ki so se 
večina ukvarjali s poljedel
stvom ali obrtjo. Prav ta je bila 
še posebno močno razvita. Tu 
so živeli mlinarji, krojači, ko
vači, kolarji, tkalci, žgarji. Ze
lo je bilo razvito tudi apnarje-
nje (žganje živega apna). V 
vasi sta bili v povojnem času v 
lasti družine Kalin dve žagi na 
vodo, pet mlinov ter mala 110-
voltna hidrocentrala. Vas je 
imela tri gostilne in trgovino. Z 
odvzemom plodne zemlje in z 
graditvijo TDM-a (tovarna die-
sel motorjev), ki so jo kasneje 
preselili v Karlovac in z izpo
stavitvijo remontnega zavoda 
bivše J LA je v tem kraju začelo 
izumirati obrtništvo. Veliko lju
di je odšlo v Zagreb ali pa še 
dlje po svetu. 

Po osamosvojitvi Sloveniji 
se je tudi tu začelo na novo. 
Vas je Dobila novo ime. Iz 
Breganskega sela je nastala 
Slovenska vas in tako tako se 

imenuje tudi meddržavni mej
ni prehod. Krajani so dobili 
nekaj novih podjetij in trgovin. 

Najbolj razveseljivo pa je, 
da se je v ta slepi kot Slovenije 
vrnila tudi kultura. Nedavno je 
bila odprta razstava slik po
savskih umetnikov v gostišču 
in galeriji Hamer. Ta bo odprta 
vse do 4. decembra. Na raz
stavi se predstavlja tudi tu ro
jeni akademski slikar Ivan Bo-
govčič. Otvoritve se je udeleži
la množica gostov iz Brežic in 
domačinov. Prišli so tudi člani 
zagrebške akademije primije-
njenih umetnosti, na kateri je 
študiral tudi naš umetnik Ivan x 

Bogovčič. 
Takšne in podobne stvari 

bodo vrnile življenje tudi vjta 
kos Slovenije. Morda pa bodo 
privabile ljudi, da bi se Vrnili v 
ta kraj, saj v Slovenski vasi 
danes živi manj kot 200 prebi
valcev in to področje označe
no kot demografsko ogrože
no. Upajmo na boljši jutri! 
(Božidar Zore) 

Zanimiv gost na obisku pri 
osnovnošolcih i Rake 

Ameriški šerif na Raki 

Raka, novembra — John 
Grm je šerif države Ohio v 
ZDA. Po rodu je Slovenec. 
Kot desetletni otrok je bil s 
starši pregnan iz domovine. 
Po mnogih letih se je vrnil na 
domače ognjišče ter izpolnil 
zadnjo očetovo željo. Mladim 
otrokom z Rake je posredoval 
nekaj življenjskih nasvetov, ki 
jih je podprl z lastnimi izkuš
njami ter jih posvaril pred po
gubo, ki v njegovi državi že 
dolga leta uničuje mlada živ
ljenja — drogo in alkoholom. 

John Grm je bil na Raki že 
pred dvema letoma. Tudi ta
krat je obiskal osnovnošolce 
in jim spregovoril nekaj besed 
o svojem življenju, ki ni bilo 
ravno z rožicami posuto, a se 
je s trdim delom in veliko željo 
po znanju uspel prebiti do na
slova dolgoletnega šerifa dr
žave Ohio. Povdaril je, da si je 
znanje težko pridobiti in da se 
je na tej poti mnogokaterih 
stvari treba odreči. On in nje
gova družina so zato žrtvovali 
domovino. 

Šerif je bil navdušen nad to 
skronmo podeželsko šolo, oča
rala ga je predvsem njena od
prtost, topli odnosi med učen
ci in učitelji in povezanost, 
kajti v njegovi državi že dolgo 
ni več tako. Tam je stanje že 
skrajno kritično, kajti pred vho-
vimi vrati neredkokrat stoji po
licist s psom, ki preverja učen

ce ob vstopu. Pogosta so 
izsiljevanja, zločini, težave z 
orožjem in mamili. Zato jih je 
želel opomniti na to, kako 
srečni so lahko, ker imajo tako 
»lepo, pravo« šolo in naj nikar 
tega ne izgubijo. 

Letos se je John Grm po
novno oglasil v Raki. Sedaj so 
ga učenci sami povabili med
se in z velikim zanimanjem 
prisluhnili njegovim besedam. 
Tudi tokrat jim je govoril o 
stvareh, ki se od časa, ko je bil 
zadnjič med njim, niso kaj do
sti spremenile, vsaj na bolje 
ne. V Ohiu še vedno narašča 
kriminal, močne tolpe mladih 
ljudi zavajajo in izsiljujejo vse 
mlajše učence, težave z dro-
gami in nasiljem se nepre
mostljive. Prav zato je še z 
večjo vnemo želel učence, ki s 
takšnimi izkušnjami še niso 
prišli v stik in takšnih primerov 
tudi ni v njihovem okolju, od
vrniti od same pomisli, da bi se 
morda nekega dne le spustili v 
podobno avanturo. 

Učenci so ga pozorno po
slušali in zdelo seje, da so še
rifu močno verjeli. Na koncu 
se je tudi od blizu pogovoril s 
posamezniki in med njimi je 
našel mnoge potomce svojih 
sorodnikov, prijateljev, znan
cev. Učenci pa so mu postav
ljali mnoga vprašanja o življe
nju v ZDA, predvsem pa si je 
vsakdo želel ogledati in otipati 
šerifovo značko. (Nena) 

Pri šentjernejskem 
Petelinu 

Simbol Šentjerneja je 
prav gotovo znameniti pete
lin. Šentjernejčani želijo, da bi 
kikirikal na vse strani in da bi 
njegov glas segel tudi v deve
to vas. 

Kdor gre mimo Šentjerneja, 
se prav gotovo ustavi v Kartu-
ziji Pleterje, ki jo je leta 1407 
ustanovil celjski grof Herman 
II. V naslednjem stoletju je sa
mostan zamenjal več lastni
kov, cesar Jožef II. pa ga je 
razpustil. 1899. idia je spet po
stal last kartuzijancev in bil ta
krat na novo prizidan. 

V Šetjerneju je težko iti mi
mo slaščičarn. Hudoklin Da
nica v poletnih dneh nudi vse 
vrste domačega sladoleda, po
zimi pa zimskega. Na policah 
v skrinji se bohotijo kremne 
rezine, sadne in čokoladne 
torte, pohorske omlete, špan
ske veternice, punc pite, išler-
ji, skutine torte za diabetike, 
šamrole, drobno pecivo... Lah
ko pa naročite tudi torte za vse 
priložnosti. 

Prav tako se lahko poslad
kate tudi v slaščičarni Ivanke 
Košak. Poleti nudi vse vrste 
domačega sladoleda, v tem 
času pa tudi krofe, vse vrste 
tort (tudi po naročilu), kremne 
rezine, indijančke, šamrole... 
Lahko pa dobite tudi kavico ali 
sadne sokove vseh vrst 

V trgovini »Šik« Nade Jele-
nič se lahko obujete ali oble-
čete po zmernih cenah. Na za

loženih policah boste našli 
vse: vrste volnenih puloverjev 
za moške in ženske, kavbojke, 
bunde, otroška oblačila.., v 
drugem delu trgovinice pa si 
boste lahko izbrali obutev. 

Foto-video studio Marjana 
Hočevarja vam nudi razvijanje 
vseh amaterskih filmov in iz
delavo slik, ekspresno foto
grafiranje za dokumente, fo
tografiranje pomembnih dogod
kov, preslikavo in povečavo 
slik, snemanje s kamero, foto
kopiranje in prodajo fotograf
skih stvari. 

Če boste kdaj obiskali Šent
jernej, se boste lahko sami 
prepričali, kaj vse se skriva v 
tem delu Slovenije. Seveda pa 
vas bo ves čas usmerjal šent-
jernejski Petelin. (Lea Colarič) 
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Otvoritev vrtnega centra Kerin 

Krško, 12. novembra: Cvet
ličarna Kerin je v skladu z 
dolgoletno tradicijo ob slo
vesnem jubileju, 30-letnici 
svojega delovanja, na novo 
zgradila razstavno-prodajni 
vrtni center na površini 500 

m2 ter s tem posodobila po
slovanje irf tudi popestrila po
nudbo v Koškem in Posavju. 

Pred 30 leti so svojim stran
kam nudili le malo cvetja iz 
uvoza, kajti takrat je bilo cvetje 

drago, carina pa velika. V vrt
narski družini je vedno tlela 
želja priti do lokalov in prosto
rov, da bi pokazali, koliko 
zmorejo, in to ponudili svojim 
strankam. To se jim je sedaj 
izpolnilo. 

V zgornjem prostoru imajo 
stvari za aranžerstvo, spodaj 
pa robustno robo. Ta cvetli
čarna ni le ponos družine ali 
Krškega, pač pa celotnega 
Posavja. Na otvoritev so bili 
povabljeni tudi podpredsednik 
IS SO Krško Robert Kerin, pred
sednik sveta KS Krško Jože 
Habinc, Predsednik Obrtne 
zbornice Krško Ivan Molan, 
sekretar Obrtne zbornice Jo
že Cvar, direktor Zadruge Re
sa Krško Aleksander Strupeh. 

Vsi so pohvalili delo družine 
Kerin ter njenih sodelavcev in 
jim zaželeli še mnogo uspe
hov. 

Sledil je kulturni program z 
recitacijo in pesmijo o rožah. 

(Lea Colarič) 

Zaščititi domačo regijo 

VIZIJA - družba za 
upravljanje investicijskih 

skladov 
Vizija bo varovala interese dolenjsko-posavsko-

belokranjskega območja 
Krško, novembra — Vizijo, 

družbo za upravljanje investi
cijskih skladov, je ustanovila 
Zavarovalnica Tilia in 33 fizič
nih oseb z ustanovnim kapita
lom 75 milijonov SIT. Čeprav 
je del ustanovnega kapitala 
prispevala Zavarovalnica Ti
lia, ima preostali delež kapita
la fizičnih oseb izredno po
membno vlogo pri vključitvi 
kadrovskega potenciala v pro
ces upravljanja. 

Družba je nastala po ne
kajmesečnem delu ekipe v 
sestavi Bojan Petan, Vinko 
Stih in Milka Bajec, ki jim je 
uspelo najti skupni regijski in
teres za aktivno vključitev v 
privatizacijo družbene lastni
ne — zaščititi interesna ob
močja tako, da se prepreči od
livanje kapitala in gospodar
sko podrejanje centru, saj bi v 
nasprotnem primeru lahko kma
lu postali »nerazviti jug Slove
nije«. Dolenjsko-posavsko-be-
lokranjska družba naj bi zbra
la za 7 milijard tolarjev certifi
katov. Pooblaščena investicij
ska družba, ki bo verjetno 
ustanovljena, da bi raspolaga-
la s tem osnovnim kapitalom, 
bo vlagala v delnice podjetij 
na celotnem področju Slove
nije, predvsem pa y farma
cevtsko in prehrambeno indus
trijo, v telekomunikacijske sto
ritve, distribucijo naftnih deriva
tov ter v turizem, zlasti v 
zdraviliškega. 

V nadzornem svetu po
oblaščene družbe so prof. dr. 
Peter Novak, Jože Colarič in 
Dušan Dornik, za direktorja pa 
je imenovan Bojan Petan, ki je 
pred tem bil direktor finančne 
direkcije Revoza. Vpisovanje 
delnic pooblaščene investicij
ske družbe poteka v enotah, 

predstavništvih in podružni
cah Tilie, v podružnicah SDK v 
Novem mestu, Krškem, Ko
čevju in Ljubljani ter posloval
nicah PTT na Dolenjskem, v 
Posavju in Beli Krajini. V vod
stvu Vizije so prepričani, da 
bodo zbrali najmanj 70% raz
pisanega osnovnega kapitala 
pooblaščene investicijske druž
be, kar pomeni minimum za 
poslovanje glede na merila 
agencije za trg vrednostnih 
papirjev. Računajo predvsem 
na zaupanje lastnikov certifi
katov z domačega območja, 
kjer so ustanovitelji Vizije med 
nosilci gospodarskega dogaja
nja. 

Za svoje poslovanje bo Vizi
ja potrebovala tudi storitve 
borzno posredniške hiše. Tudi 
tu je očitno, prevladal skupni 
interes, saj bo Dolenjska borz
na hiša, k f na j bi nastala z 
združitvijo dveh obstoječih 
bank, Dolenjske in Krške ban
ke, ob podpori Tilie in zaseb
nega kapitala, nujno potreb
na. Ustanoviti nameravajo tudi 
vzajemni sklad z najmanj sto 
milijoni tolarjev kapitala. 

Skratka, v Viziji so prepri
čani, da je treba zaščititi gos
podarstvo, turizem, kmetijstvo 
in še nekatere panoge tako, 
da ljudje vložijo svoje certifi
kate v »domačo« pooblašče
no investicijsko družbo ter ta
ko direktno vplivajo na usodo 
svojih podjetij. Pravijo: 

»Nihče ne bo uspešnejše 
varoval naša območja in z 
njimi povezane interese kot mi 
Sami. Le tako bomo lahko s 
svojim denarjem gospodarili 
doma, drugače pa se bo res 
odlil v Ljubljano, Kranj, Ko
per... in bo za nas za vedno iz
gubljen.« (dama) 

uL 
MIZARSTVO KROŠEU 

Krošelj Drago 
68294 Boštanj, Dol. Boštanj 56d 
tel.: 0608 41 540 fax 0608 41 687 

Stavka v Vitacelu buri duhove 

Sabotaža ali dejanje iz 
obupa 

Vodstvo Vitacela ščiti interese podjetja, krško vod
stvo pa skrbi ekološka in socialna varnost 

Odmevi stavke v podjetju 
Vitacel, ki ima v najem Vidmo-
vo linijo za proizvodnjo celu
loze, se širijo. Kdo je kriv in 
kaj se skriva v ozadju, naj bi 
raziskala tudi posebna komi
sija, so se odločili na izredni 
seji predsedstva skupščine 
občine Krško. 

Prvega novembra zjutraj je 
namreč skupina delavcev za
ustavila proizvodnjo in po be
sedah direktorja Jožeta Kle-
menčiča je bila s tem povzro
čena ogromna materialna ško
da (ocenili so jo na milijon 
nemških mark). Tehnični di
rektor Stane Baje je dejanje 
označil kot sabotažo, vseeno 
pa so v podjetju že izdali nov 
razpis za izpraznjena delovna 
mesta in upajo, da se bo čim 
več delavcev vrnilo ha delo. 

V Vitacelu so dobili delavci 
v začetku novembra v podpis 
pogodbo o zaposlitvi za šest 
mesecev. Vse poprejšnje so 
bile namreč le za dva meseca 
in so jih v podjetju podaljševali 
eno leto. Baje je dejal, da je 
sklepanje pogodb izključno 
stvar delodajalca, se pravi 
delničarjev Vitacela, predstav
niki predsedstva krške skupš
čine pa so takšen način skle

panja pogodb označili kot 
veliko napetost za delavce. Po 
Bajčevih besedah imajo de
lavci pri njih boljše plače kot v 
katerikoli organizaciji v Kr
škem, plačan prevoz in vsa
kodnevnih 500 tolarjev za ma
lico. Delavce pa skrbijo pred
vsem slabi pogoji in iztrošena 
tehnologija, kot so napisali tu
di v pismu predsedniku SO 
Krško Danilu Siterju 

Ali je v ozadju stavke poli
tična stranka ali pa so krivi 
slabi pogoji in organizacija v 
Vitacelu, naj bi raziskala ko
misija, ki jo bo določilo pred
sedstvo krške občine, ki pa se 
bo med drugim tudi zavzemalo 
za čimprejšnjo določitev traj
nega lastnika Vidma in sreča
nje z lastniki Vitacela. Pred
sedstvo bo tudi pripravilo gradi
vo za izredno skupščino, na 
kateri bosta obravnavani po
djetji Videm in SOP. (Martin 
Kerin) 

TRGOVINA FRESKA 

BARVE LAKI + STORITVE 
GL. TRG 38, SEVNICA 

rjn^v^/Tri ^VČ* Časopis za Posavje in okolico 
L l L K i J S ) ^ )UcUž ) Uredništvo: CKŽ 23, 68270 Krško 

Naročam izvod(ov) Našega glasa. Pošljite mi ga (jih) 

na naslov: 

(poln naslov in podatki o naročniku, pravni ali fizični osebi) 

Telefon: 

Kraj, datum: 

(podpis naročnika in žig) 

II STEKLARSTVO 
FRANC MLAKAR s P 

NUDIMO VAM: 
-izdelavo vseh vrst izolacijskega stekla s plinskim polnjenjem 
-obdelava stekla-bnišenje 
-zasteklitev proizvodnih, poslovnih in stanovanjskih objektov 
-oprema notranjih interierov z ogledali in brušenimi stekli 
-izdelava plastičnih izdelkov 
-dobava in montaža stavbnega pohištva za stanovanjske objekte 
-prevozi s specializirano opremo za nakladanje in razkladanje 
stekla 

Boštanj 62 e. 68294 BOŠTANJ. Telefon: 0608/41-520. 
41-707. Telefax: 0608/81-532. Mobitel: 0609/610-955 

VRTNI CENTER & CVETLIČARNA 
CKŽ 65 a - 68270 Krško - 9 0608/31-457 - tel./fax 21- 457 

VRTNARIJA - JELŠE 25 - LESKOVEC/KR$KO -
fO608/75 - 790 

\Mi?m 
OD PONEDELJKA DO PETKA 7 00 DO 19 00. V SOBOTO 

7 00 DO 17.00. IN V NEDELJO 8.00 DO 1100 

Obrtna zbornica Krško 

25 - letnica OZ Krško 
Leta 1969 je bilo v občini 230 obrtnikov, danes pa jih 

je 771 
Krško, 11. novembra — V t • 

petindvajsetih letih se lahko 
zgodi to in ono. To je doba, v 
kateri človek iz novorojenčka 
postane zrela in odgovorna 
oseba, dolga doba, v kateri se 
je predvsem v gospodarskem 
življenju Krškega marsikaj 
spremenilo, dopolnilo ali pa 
tudi izginilo. Pogovor s sekre
tarjem Obrtne zbornice g. Jo
žefom Cvarom je osvetlil ne
kaj prednosti in novosti nove
ga obrtnega zakona. 

Obrtna zbornica Krško je bi -
la ustanovljena I. 1969, ko je 
bila ena izmed trinajstih v Slo
veniji. Danes je izpostavljenih 
območnih enot že več kot 60. 
V začetku je bilo delo v ob
močni enoti zgolj volontersko, 
sedaj je OZS institucija, ki po
trebuje sposobne, predvsem 
izšolane kadre, ki zagotavljajo 
napredek in razvoj. Tudi član
stvo v zbornici je danes ob
vezno, od 1979 leta dalje. 

V Sloveniji nastaja nov obrt
ni zakon, ki obrti vrača pomen 
in pomembnost, jo vrača v do
bre, stare čase cetiovstva, s 
povdarkom na kakovosti obrt
niškega dela. Ta zakon po
meni, da se Slovenija ponov
no pridružuje državam in naro
dom, ki imajo te zadeve zgled
no urejene. Zakon je sodoben, 
v ničemer ne omejuje podjet
niške svobode posameznika, 
vrača star, preverjen in dober 
način šolanja in usposablja
nja. Zakon je pomemben tudi 
tudi zaradi tega, ker bo OZ 
imela velika pooblastila. Lah
ko bodo izdajali obrtna dovo
ljenja (prej upravni organ), ta
ko so postali enakopraven 
partner državi. 

Vlada RS je obrt opredelila z 
listami: 

A) obrtne dejavnosti 
B) obrti podobne dejavnosti 
C) domača in umetna obrt 
Tako ločevanje je smiselno 

in potrebno, ker za vsako iz
med opredeljenih veljajo raz
lični pogoji. Pod: • 

Sekretar OZ Krško Jože Cvar 

A) je potrebno imeti mojstr
ski izpit 

B) preizkusi strokovne uspo
sobljenosti 

C) stališče posebne komisi
je, ki bo ugotovila, kdo je moj
ster domače obrti. 

Jože Cvar je povedal, da že 
petnajst let dela v OZ Krško, 
da rad dela z obrtniki in roko
delci. Poudaril je, da je sode
lovanje med posavskimi zbor
nicami izredno dobro in da je 
lahko zgled vsem ostalim, ki bi 
se zaradi življenjskih in stra
teških razlogov morali v regiji 
aktivneje povezovati. Interese 
zagovarjajo enotni in skupaj, 
tako na področju Posavja, kot 
tudi v OZ Slovenije. Sicer pa je 
od letošnjega leta tudi sodelo
vanje z OZS zelo dobro, še 
posebaj zaradi pooblastil, ki 
jih je OZ dobila. Zelo po
membno pa je tudi dejstvo, da 
je podpredsednik OZ Sloveni
je postal g. Ivan Molan, sicer 
predsednik OZ Krško, kar je 
obrtnikom v občini še v pose
ben ponos, (dama) 

Obrtna zbornica Brežice 

Obvestila za obrtnike 
V ponedeljek, 7. novembra, je v Domu obrtnikov v Brežicah 

potekal posvet za avtoprevoznike na teme ki so aktualne v jav
nem cestnem prometu. Predavala sta g. Pečnik, sekretar rapu-
bliške sekcije za promet, in ing. Milan Svetek, storkovnjak na 
področju prometa. Udeležba glede na število avtoprevoznikov v 
brežiški občini ni bila velika, vendar so prisotni imeli priložnost 
razpravljati o svoji specifični problematiki. V Brežicah je že usta
ljena navada, da ni zanimanja za strokovno in splošno izobra
ževanje, tako da morajo nekateri po znanje v večja središča, 
največ v Ljubljano. 

V torek, 8. novembra, in v četrtek, 10. novembra, pa sta Obrtna 
zbornica Brežice in Gea College pripravila seminar Trženje iz
delkov in storitev ter možnosti financiranja samostojnih obrtni
kov in malih podjetij. Seminarja se je udeležilo 21 tečajnikov. 

Obrtna zbornica Brežice ponovno vabi vse člane na volitve v 
petek, 18. novembra, od 7. do 19. ure. Volilni imenik je na voljo v 
Domu obrtnikov, (pripravila nic) 
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Štipenditor in štipendisti na 
istem bregu reke 

Krško, 12. novembra — V so
boto so se v kulturnem domu 
predstavniki posavske ob
močne enote Republiškega 
zavoda za zaposlovanje se
stali s svojimi štipendisti, da bi 
jih seznanili z aktualnostmi v 
politiki zaposlovanja in se 
pogovorili o izvajanju štipen
diranja v tekočem letu. 

Zbrane je najprej nagovoril 
Toni Koren, direktor območne 
enote Zavoda Sevnica, ki je 
govoril o načelih delovanja 
štipendijske politike, pa tudi o 
težavah, s katerimi se Zavod 
srečuje pri svojemdelu. Med 
drugim je dejal: »Želimo po
magati maksimalnemu številu 
prosilcev, seveda v okviru ob
stoječih kriterijev, dogovorje
nih pravil igre. Med drugim je 
naša naravnanost pomagati 
ljudem.« 

Za izvajanje štipendijske 
politike so imeli na voljo okoli 
30 milijonov SIT, pridobljenih 
od davkoplačevalcev. Zato 
»naša naloga zahteva odgo
voren in pošten pristop«. Go
spod Koren je tudi povedal, da 
se v Posavju šola več kot 4000 
mladih, od tega jih dobra po
lovica prejema štipendijo (več 
kot 60%). Ostali (ok. 1500 mla
dih) pa je kritičen presojeva
lec dela Zavoda. Lani se je po 
mnenju delavcev Zavoda mi
mo njihove volje pripetilo ne
kaj nerodnosti v sistemskih 

rešitvah. Tako se niso strinjali 
z nekaterimi kriteriji, določe
nih s strani države; taki sta 
zlasti merili za ločevanje šti
pendistov na otroke obrtnikov 
in ostale ter o zaostrenem ko
ličniku za otroke kmetov. Po 
mnenju delavec posavskega 
zavoda naj bi bilo edino merilo 
pri podeljevanju štipendije ma
terialno stanje družine. 

Andrej Mihelin je udeležen
ce seznanil s statističnimi in 
drugimi podatki o delu posav
skega zavoda za zaposlova
nje na področju štipendiranja. 

Tako so pogoji za pridobi
tev republiške štipendije red
no šolanje v republiki Sloveni
ji, slovensko državljanstvo ali 
dovoljenje za stalno bivanje; 
starostna omejitev v prvem 
letniku je za dijake 18 let, za 
študente pa 26 let, poglavitno 
merilo je materialno stanje 
družine, torej nepreseganje 
cenzusa, ki je letos za repu
bliško štipendijo v kraju biva
nja 26.500SIT (lani 31.800) 
SIT, izven kraja bivanja pa 
34.450 SIT (lani 41.340). Za Zo
isovo štipendijo brutodoho-
dek v družini ne sme presegati 
90.952 SIT na člana. Ta merila 
se pri prosilcih strogo upošte
vajo, tudi zato, ker naj bi šola
joči se štipendijo prejemal ves 
čas šolanja, razen če pride do 
očitne spremembe v dohod
kih družine. 

Letos so v Posavju dobili 

Novinarska konferenca 
Bodoči status bolnice 

Brežice 
Majava prihodnost porodnišnice v Splošni bolnici 
Brežice — Predlog za ustanovitev dializnega centra v 

Brežicah 

Brežice, 11. novembra — 
»Protest slovenskih zdravni
kov na ulici bo prizadel le bol
nike, dosegel pa nič. Edina 
prava pot je pot v parlament,« 
je na novinarski konferenci v 
prostorih splošne bolnice po
vedal minister za zdravstvo 
dr. Božidar Voljč. Enodnevni 
uradni obisk Ministrstva za 
zdravstvo v Posavju se je 
končal s pogovorom med pred
stavniki ministrstva in pred
stavniki bolnišnice. Glavne te
me pogovora so bile bodoči 
status bolnišnice v mreži jav
nih zdravstvenih zavodov Slo
venije, usoda brežiške poro
dnišnice ter vključitev bolnišni
ce v program izvajanja investi
cij v okviru zakona o investicij
skih vlaganjih v javne zdrav
stvene zavode. 

Na sestanku so zdravstveni 
delavci izrazili nezadovoljstvo 
z osebnimi dohodki, državni 
sekretar Ministrstva za zdrav
stvo dr. Janez Zaje pa jih je 
opomnil, da se je potrebno pri
lagajati trenutni slovenski si
tuaciji. »Popolnoma se stri
njam, da so vaše plače slabe, 
vendar pa bolnica Brežice 
nima najslabših osebnih do
hodkov,« je dodal. Po uradnih 
podatkih so se povprečno 
osebni dohodki v Splošni bol
nici Brežice povišali za 24 —, 
slovensko povprečje pa je 
17,6 %. Po mnenju ministra 
Voljča ni problem višina zdrav
niške plače, ampak izhodišč
na plača, ki bi jo bilo treba 
povišati. 

Po besedah ministra je nji
hova dolžnost zagotoviti 24-
urni delovni čas, o različnih 
možnih oblikah pa se bo po
govoril na sestanku z direktor

ji slovenskih bolnic in repu
bliškim inšpektoratom za delo, 
ki bo v četrtek, 17. novembra. 

Poseben del pogovorov je 
bil namenjen vprašanju, ali bo 
porodnišnični oddelek ostal 
ali ne. Zakonodaja določa, da 
mora imeti vsaka porodnišni
ca 1000 porodov na teden, 
medtem ko jih ima brežiška 
porodnišnica le približno 440. 
Vodja porodnišničnega od
delka dr. Miroslav Laktič je za
trdil, da je to stalno število po
rodov in da na enega ginekolo
ga pride več porodov kot na 
kakšnega ginekologa iz druge 
slovenske porodnišnice. Opo
zoril je tudi na zelo slabe cest
ne povezave in neurejeno re
ševalno službo, ki bi ob more
bitnem zaprtju oddelka povzro
čali probleme. »Ne govorim o 
popolni ukinitvi, ampak za
časnem zaprtju oddelka,« je 
razložil na novinarski konfe
renci minister Voljč. Vendar, 
kot je nazorno povedal pred
sednik SO Krško Danilo Siter: 
»Pustite nam to, kar imamo. 
Ponosni smo na svojo porodni
šnico.« 

Vodstvo Splošne bolnišni
ce je izrazilo željo, da bi bili 
vključeni v program izvajanja 
investicij, za katere je potreb
no odvajati 20 = amortizacij
skih sredstev. Vendar le, če bi 
jim zagotovili, da se jim bodo 
sredstva povrnila. 

Na sestanku so predstavni
ki bolnišnice tudi predlagali 
tudi otvoritev dializnega cen
tra v Brežicah. Na pogovor je 
prišel tudi direktor bolnice v 
Novem mestu dr. Tone Stare. 
(Monika Ban) 

2797 prošenj, od katerih so jih 
2253 (81%; lani 84%) odobrili, 
od tega v Brežicah 731 od 882 
(83%), v Krškem 897 (89%) in v 
Sevnici 625 (78%). Ostale vlo
ge so zavrnili zaradi presega
nja cenzusa, ponovnega vpi
sa, nepopolne dokumentacije 
ali kadrovske štipendije, pro
silcem pa so že poslali obvest-
la oz. odločbe. Nekaterim pro
silcem še niso odgovorili, ker 
se je spremenil količnik za iz
računavanje katastrskega do
hodka z 22 na 7,68. Vloge teh 
prosilcev bodo še enkrat ob
delali, preračunali dohodke in 
jim odgovorli kasneje. 

Višina štipendije je odvisna 
od tega, ali je štipendist dijak 
ali študent, od materialnega 
stanja družine, učnega uspe
ha in dodatka za prevoz ali bi
vanje, osnovo pa tvorita prvi 
dve točki. Dodatek za uspeh je 
dobilo pri dijakih za prav do
bro oceno iz značilnih pred
metov 20% štipendistov, za 
odlično 8%, od študentov pa 
za oceno 8 18%, za 9 pa 10% 
štipendistov. Višina štipendije 
se določa na začetku novega 
leta, spreminja pa se ob spre
membi zajamčene plače in 
stroškov prevoza. Minimalna 
republiška štipendija znaša 
1400 SIT, maksimalna pa za 
dijake 24 000 SIT in za študen
te 27 000 SIT. Zoisova štipeni-
ja je nekje med 5000 in 30 000 
SIT. Zaključni letniki srednjih 

šol prejemajo nakazila do juni
ja, absojventi pa dvanajst me
secev. Študentje, ki predčas
no diplomirajo, po novem pra
vilniku od takrat naprej šti
pendije ne prejemajo več. 

Zoisova štipendija je name
njena izrazito nadarjenim. Po
goji za njeno pridobitev pa so: 
predlog šole, preverjanje spo
sobnosti, nepreseganje cen
zusa (v državnem zboru so 
sprožili poslansko vprašanje, 
naj za pridobitev te štipendije 
ne bi postavljali materialnih 
omejitev) in učni uspeh (za di
jake vsaj 3, za študente vsaj 7). 
To štipendijo podeljujujo tudi 
za podiplomski študij. Leta 
1994 je bilo v Posavju 241 Zo
isovih štipendistov, od tega v 
krški občini 93. 

Zavod za zaposlovanje tudi 
pomaga mladim najti zaposli
tev. Na pripravništvo je treba 
čakati približno tri mesece, na 
prekvalifikacijo pa šest, zato 
pozivajo vse, ki so šolanje že 
končali, naj se takoj prijavijo 
pri njih. Tistim, ki se prekvalifi
cirajo ali došolajo, skušajo 
pomagati tudi s finančnimi 
sredstvi. 

Nova dejavnost, ki se je lo
teva Zavod, je tudi organizira
nje poletnih šol in taborov za 
dijake. Letos poleti so pripravi
li prvo tovrstno in bodo s tako 
dejavnostjo še nadaljevali. 
(nic) 

Izjava 

ne damo 
Bodoči status Splošne bolnice Brežice — Za že tako 
slabo plačano dežurstvo primanjkuje zdravstvenega 

kadra 

Brežice, 10. novembra — 
Direktor strokovnih služb bre
žiške splošne bolnice Tone 
Zorko je v posebni izjavi za 
Naš glas povedal, da bo na 
obisku ministra za zdravstvo 
dr. Božidarja Voljča v Posavju 
ena izmed tem pogovora tudi 
bodoči status bolnice Brežice 
v mreži javnih zdravstvenih 
zavodov. Vodstvo bolnice si 
bo prizadevalo, da bi bile v 

verzitetne, regijske (območne) 
in krajevne (lokalne). Delovni 
osnutek, ki je bil pripravljen v 
skupini nekaterih direktorjev 
slovenskih bolnišnic na zdrav
stvenem svetu 12. oktobra le
tos, je skoraj enak predlogu 
prof. dr. Dušana Kebra. Šele 
ko bosta predloga usklajena 
in sprejeta na zdravstvenem 
svetu, bosta šla v javno razpra
vo. 

Iz anonimnih izjav zdrav
stvenega osebja v Splošni 
bolnišnici Brežice smo iz
vedeli, da so zelo nezado
voljni z osebnimi dohodki 
in da je po njihovem mne
nju zdravstveno delo pod
cenjeno. Ker pa se niso 
želeli predstaviti, nismo 
mogli izvesti ankete. De
lovno mesto je zanje zelo 
pomembno, zato ga niso 
hoteli ogroziti z javnimi iz-
javnimi izjavami. (Monika 
Ban) 

Dr. Tone Zorko 

sprejeti plan zdravstvenega 
varstva do leta 2000 vključe
ne vse obstoječe dejavnosti 
in oddelki, tudi porodnišnica. 
»Kljub temu da osnutek pred
loga za kategorizacijo sloven
skih bolnišnic ni uzakonjen, 
že buri duhove,« je dodal di
rektor Zorko. 

Čeprav si vodstvo in zapo
sleni v brežiški bolnici priza
devajo za regionalno bolnico, 
je pomembno vprašanje, ali 
Posavje sploh želi postati regi
ja. Predlog za kategorizacijo 
bolnišnic v Sloveniji predvi
deva delitev bolnišnic v uni-

Kot je povedal direktor 
strokovnih služb brežiške bol
nice, je morala imeti po starem 
zakonu splošna bolnica kirur
ški, interni, otroški in ginekolo-
ško-porodniški oddelek, po 
novem pa je nujen samo gine
kološki. Ker na Ministrstvu za" 
zdravstvo že nekaj časa težijo ' 
k temu, da bi se število sloven
skih porodnišnic zmanjšalo, 
se bo morala Splošna bolnica 
Brežice pošteno potruditi, tla 
bo ohranila svoj porodniški 
oddelek. Porodnišnice -naj bi 
imele na leto 1000 porodov, 
brežiška pa jih ima samo 400. 
Vzrok je zlasti množično izse
ljevanje hrvaških družin iz 
Brežic. 

Po zakonodaji zdravstvo mo-

Marketing — turizem 

FLORJAN d.n.o. v Sevnici 
je samostojna turistična agencija, družba z neomeje

no odgovornostjo v lasti družine Teraž 

Sevnica, 9.nove.nbra — 
Agencija posluje že štiri leta, 
v začetku so nudili le računal
niške usluge in vodenje knjig 
obrtnikom, v tem letu pa so 
poslovanje razširili tudi na 
področje turizma. Slovenija-
turist in Kompas airtours sta 
partnerski turistični agenciji 
iz Ljubljane, s katerima ima 
Florjan d.n.o. poslovne odno
se predvsem zaradi pomoči in 
svetovanja v prodiranju na 
zahtevne trge Evrope in Ameri
ke. 

V Florjanu imajo seveda tu
di svoj program ponudbe, ki 
ga dopolnjujejo in širijo. Or
ganizirajo izlete v trajanju od 2 
do 5 dni, pa tudi dlje, razna le
tovanja doma in v tujini, proda
jajo avionske karte, za letova
nja v ZDA in Kanadi pa ponuja
jo kompletne aranžamaje, ki 
vključujejo tudi vse »rent« us
luge. Povezali so se s Colum-
bus Reisefuhrer, ki pripravlja 
katalog vseh svetovnih tour 
operatorjev, v katerem so na
slovi pomembnejših potoval
nih in turističnih agencij, ki se 
ukvarjajo predvsem s turistič
nimi potovanji. Slovenija je v 
katalogu zastopana kar na tri
najstih straneh, opremljenih s 
propagandnim besedilom in 
fotografijami, povsem samo
stojno pa je zastopana tudi 
agencija Florjan. Namen in 
strategija agencije je, da bi 
širše predstavili Sevnico, Po
savje, Slovenijo in usmerili ta
ko domače kot goste iz tujine v 
domačo regijo. 

»Mi moramo vztrajati pri 
opredelitvi, da turistom najprej 
ponudimo ogled naših, do
mačih krajev. Ne smemo misli
ti zgolj na to, kako bomo Slo
vence vozili drugam, v tujino. 
Naša ambicija je pripeljati čim
več turistov v Sevnico, v Slo
venijo. Trend turizma v Evropi 
ni več morje, vse bolj prevla
duje želja po celinskem turiz
mu. Razni mirni in urejeni kra
ji, med katere sodijo naše 
odmaknjene vasi — ne sme
mo pozabiti na Lisco, ki je s 
svojim zmajarstvom, balonar-

Direktor Jože Teraž 

stvom in športnim padalstvom 
postala znana tudi širše po 
Evropi, tu pa so seveda še šte
vilni gradovi, toplice in ter
malne riviere, ki jih je ravno v 
tem delu Slovenije kar veliko 
— lahko ponudijo ravno tisto, 
kar si mnogi, ki se odločajo za 
takšna letovanja in oddihe, tu
di želijo. Geslo agencije Flor
jan je »Zeleni mir« in zdi se mi 
zelo primerno,« je povedal di
rektor g.Jože Teraž. 

Pri agenciji Florjan d.n.o. 
lahko naročite tudi snemanja 
raznih prireditev, porok, praz
novanj. Želijo si, da bi ljudje 
prišli k nijim tudi kar tako, kot 
je rekel g. Teraž, na »čvek 
partijo«. 

V svoji redni jesenski po
nudbi bodo organizirali obi
ske opernih predstav v Ljub
ljani in Mariboru, ogled pred
stav v Cankarjevem domu, 
baletov in dram. Posebna po
nudba pa bo ogled predstave 
z izbranimi opernimi pevci — 
igralci svetovnega slovesa v 
dunajski operni hiši, 

»Družina Teraž misli resno, 
v familijarni firmi moramo vsi 
trdo delati, recept za uspeh pa 
je delo, delo in iznajdljivost, 
kar pa ne pomeni, da smo tudi 
sami že zadovoljni z doseže
nim. Vedno je lahko še bolj
še,« so bile misli g. Teraža ob 
zaključku pogovora, (dama) 

mesnica "PRIJANKOTU" 
ŽUPANCJANEZ 
Gozdna pot 5 
LESKOVEC 
tel. 0608/33-730 
Priporoča se za obisk! 
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ra opravljati dežurstvo,« pravi 
direktor strokovnih služb bol
nišnice Brežice, »čeprav je to 
zelo težka oblika dela.« Poleg 
tega da je dežurstvo slabše 
plačano, saj to ni redno delo, 
zaposlene v brežiški bolnišni
ci skrbi, kje dobiti dodaten 
zdravstven kader, saj za noč
no delo enostavno zmanjka 
ljudi. 

Splošno znano je, da zdrav
stveni delavci niso zadovoljni 
s povišano plačo, ker da je le

ta samo simbolična. Čeprav 
so osebni dohodki usklajeni z 
zakonom o razmerju plač v 
javnih zavodih in kljub prepri
čevanju Ministrstva za zdrav
stvo, da so ravno zdravniki 
dobili največ možnosti za na
predovanje, so mladi zdravni
ki ostali brez napredovanja in 
zato tudi brez višjih osebnih 
dohodkov. Po mnenju Toneta 
Zorka je to eden izmed razlo
gov, da zdravstveni kader od
haja. (Monika Ban) 
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Tunizija Z, del 

Nepozaben prvi vtis 
Pa se sl iš i . . . 

Neodgovornost do narave 
V pričakovanju razburljive

ga potovanja sem si risala 
podobo sončne Tunizije in 
znance obveščala o svoje 
namenu. Večinoma so bili na
vdušeni in mi zaželeli krasen 
teden, drugi pa niso mogli 
mimo opozorila, da Tunizija 
slovi po umazaniji in smeteh. 
Čeprav sem hotela preslišati 
njihove pripombe, sem se 
kmalu po pristajanju letala v 
Tunisu prepričala o tej, sko
rajda nacionalni značilnosti. 
Neurejena smetišča so v de
želi tako očitna, da jih eno
stavno ne moreš spregledati, 
pa če ti je okolica še tako všeč. 
Posledica pa — nepitna voda, 
ki jo zato prodajajo v stekleni
cah. Žalostno in zaskrbljeno 
sem opazovala smetišča ob 
cesti. Kje je spoštovanje do 
matere narave, do živega bitja, 
ki mu pravimo Zemlja? V slepi 
želji po materialnem blago
stanju izgubljamo stik z na
ravnim bistvom. 

Na poti s tuniškega letališ
ča proti Nabeulu smo za hip 
uzrli metropolo, sklepam, da je 
vsaj središče Tunizije čisto. 
Prvo vprašanje, ki mi je prišlo 
na misel je: Kako, da jih kup 
plastike in pločevine pred vhod
nimi vrati ne moti? Po nekaj 

Jezik naš 
Pri razmišljanju o našem 

vsakdanjem jeziku smo prišli 
do osemletne šole. Dala naj bi 
osnovno znanje o govorjeni in 
pisni besedi, kot ju uporab
ljamo v javni rabi, in še kaj po
vrhu. Pri tem naj bi povezova
la teorijo s prakso in ob 
spoznavanju slovničnih zako
nitosti olajšala tudi učenje tu
jih jezikov. Velika in zanimiva 
naloga, ki običajno ni pri vseh 
popolnoma uresničljiva. Ne
kateri mislijo, da so za to krivi 
učitelji, drugi kažejo na učen
ce, tretji omenjajo učne načr
te. 

Začnimo pri učnih načrtih. 
Na splošno so logični in zato 
tudi sprejemljivi, v podrobno
stih pa verjetno prezahtevni. 
Sicer pa so le okvir za učite
ljevo in učenčevo ustvarjal
nost. Pametni učitelji vedo, da 
moramo govoriti, če hočemo 
obvladati govor, in da moramo 
pisati, če hočemo obvladati 
pisni jezik. Ne moremo se iz
ogniti osnovam pravorečja in 
pravopisa. Zato v šoli ni nikoli 
dovolj govornih in pisnih vaj. 
Gre za to, da učenci zavestno 
spregovorijo in znajo obliko
vati svoje misli v govorjeni in 
pisni obliki. Zahtevna naloga, 
na katero pripravljamo učen
ce dan za dnem, leto za letom, 
pri tem pa stopnjujemo za
htevnost. Nič velikega se ne 
zgodi čez noč. Začeti moramo 
z logičnem branjem, razume
vanjem besedila, preprosto in 
razširjeno obnovo, potem pa 
nadaljujemo z vajami, ki za
htevajo samostojno oblikova
ne misli. Brez znanja opisne 

Tunis so ustanovili kar-
tažanski pomorščaki pri
bližno 2 tisoč let p.n.š. Le
ta 164 p.n.št. je bil poru
šen, potem pa je postal 
uspešno romansko in bi
zantinsko trgovsko križiš
če. Od 13. stoletja dalje je 
v Tuniziji vladala dinastija 
Hafsidov in v tem času je 
Tunis doživel ponoven raz
cvet ter postal eno naj
pomembnejših mest. Da
nes Tunis šteje preko mili
jon prebivalcev. Stari del 
Tunisa, ftnenovan Medi-
na, nas opomne, da nismo 
v evropskem mestu. Turi
sti si lahko ogledajo tradi
cionalno arhitekturo, ozke 
ulice, srednjeveške moše-
je in Če se naveličajo hiteti 
po starih sukih glavnih tr
govskih uličic, se enostav
no odmaknejo in poiščejo 
mir. Tunis je moderno me
sto s čari tisočletne zgo
dovine. (Monika Ban) 

dneh pa mi je postalo jasno, 
da gre za način življenja. Na
vadiš se na velike in majhne 
papirčke, razbite steklenice, 
plastične vrečke in jih eno
stavno sprejmeš kot nekaj 
vsakdanjega. 

Iskanje drugačnega 
Prišla sem v popolnoma 

nov svet. Pred menoj so ležale 
ravnice rumenega peska, na 
katerih je rasla suha stepa hal-
fa in nizko grmičevje. Njihove 
snežno bele majhne hiše so 
stale ob cesti kot od sonca 
razbeljeno kamenje. Ne samo 
da Tunizijci ne postavljajo 
streh, pač pa zgornjo ploščo 
pustijo nedokončano — v pri
meru, če bi kdaj potrebovali 
kakšno nadstropje več. 

slovnice ne pridemo daleč. 
Veliko je torej dela za potrpež
ljive učitelje in učence. Saj ni 
lahko vse dopoldne sedeti v 
šoli in poslušati bolj ali manj 
dolgočasne učitelje. Zanimivi 
so verjetno že pred sto leti 
pomrli. Čeprav pustimo pri mi
ru ocene, ki so še manj zani
mive kot učitelji, bi smiselnost 
učenja morali spoznati sami 
učenci. Potem bodo mogoče 
ugotovili, da razumeti še ne 
pomeni znati, da slovnična 
pravila niso namenjena le spo
minu, ampak praktični upora
bi. Brez dobrih jezikovnih pri
ročnikov tega ni mogoče dose
či, še manj pa brez učiteljev, ki 
morajo imeti občutek za jezi
kovni pouk. Ne smemo poza
biti tudi na pregovor: brez mu-
je se še čevelj ne obuje. 

Nikoli ni bilo idelnih učite
ljev niti učencev, z razumeva
njem in pripravljenostjo obojih 
pa bi se utegnilo kaj spremeni
ti. Seveda se jezikovna zavest, 
med drugim je to tudi potreba 
po lepšem jeziku, ne gradi 
samo pri urah, ki so namenje
ne jeziku. Pomembno je, da 
pri tem sodelujejo vsi učitelji, s 
katerimi se srečujejo učenci. 
Že tako je preveč negativnih 
vplivov, ki so opazni na vsa
kem koraku, če pa odpove šo
la kot celota, so učitelji slo
venskega jezika le don Kihoti, 
ki se borijo z mlini na veter. 
Res pa je, da je glede tega 
osnovna šola precej homo
gena, težave se včasih prično 
v srednji šoli. (Janez Pleste-
njak) 

Tunizijske družine so šte
vilne. Zlasti po letu 1975, ko so 
izvedli popis prebivalstva, so 
ugotovili hitro rast. Po mnenju 
tamkajšnje vlade, bi Tunizija v 
letu 2000 lahko imela 10 mili
jonov prebivalcev. 

Ob pogledu na zemljevid je 
jasno, da je severni del s sre
dozemsko klimo veliko pri
mernejši za življenje kot južno 
puščavsko sonce. Ta afriška 
država doživlja precejšnje tem
peraturne amplitude — v juliju 
temperatura doseže 45 stopinj 
celzija, pozimi pa pade na -3 

stopinje. 
Nabeul, kamor smo bili na

menjeni, leži na polotoku Cap 
Bon, ki je obogaten z najbolj 
plodno zemljo in vodnimi viri. 
Moje oči, ki so nemirno pre
skakovale po pokrajini, so bile 
deležne zame nenavadnih na
sadov fig, oljk, agrumov, man
deljnov, dateljnovih palm in 
nizke vinske trte, ki je precej 
nižja od naše v Sloveniji. Po
časi sem se začela prilagajati 
in prvi šok s smetmi je bil ob 
pogledu na tunizijsko favno in 
floro pozabljen. (Monika Ban) 

Večer spiritualne Indije 
Umetnost sproščanja z zvokom, predavanje o jogi, 

vegetarijanska pokušina in lepote Indije v sliki. 
Brežice, oktobra — Prijeten 

večer bogate spiritualne kul
ture Indije v prosvetnem do
mu je organiziral Hare Krišna 
center iz Ljubljane. Obisk je 
bil dokaj dober, kar dokazuje, 
da tudi v Posavju obstaja za
nimanje za takšno obliko raz
vedrila. 

Glasbeniki so vešče zaigra
li na tradicionalne instrumen
te: indijski harmonij, mridango 
(glineni boben), karatale (roč
ne činelice) in flavto. Pesmi, ki 

so v najstarejšem svetovnem 
jeziku — sanskrtu imajo po
mirjujoč učinek in dajejo no
tranji navdih. Ob poslušanju 
glasbe se je moč dvigniti na 
raven višjega notranjega do
življanja, sreče in zadovolj
stva, iz uma pa izginejo vse 
vznemirjosti in tesnobe. Pre
davanju o Bhakti yogi je pred
stavilo nekatera spoznanja naj
večjih modrecev umetnosti živ
ljenja. 

(Galex) 

» Boš videl, kaj dela 
Dolen'c« 

Tudi ekologi so ljudje, bi rekli, ker so vsi, ne glede na barvo, 
krvavi pod kožo. Zakaj se je mnogih aktivnih zagovornikov č i 
stega in prijaznejšega okolja pri nas oprijel vzdevek »Lubeni
ca«, si ne znamo do potankosti razložiti. Zelene rase na ljubi 
Žemljici do sedaj še niso odkrili, to vemo skoraj za gotovo. Ne 
vemo pa, ali so namišljeni zeleni vedno samo zeleni, ali svojo 
občasno barvo zgolj uspešno vnovčujejo. »Green peace« jih, 
vsaj po svoji definiciji, sploh ne zanima. V to smo skoraj 
prepričani. 

Yuma še ni hin. Že nekaj časa je minilo, ko smo izvedeli, da se 
je končala življenska pot znane krške »face« Yume. Mnogi so ga 
imeli za nekoristnega, imel pa je nekaj prijeteljev, ki so ga tudi 
cenili. V spomin nanj so na zid krške železniške postaje napisali 
grafit: »Yuma še ni hin! Mi ga ne damo.» Mogoče se bo Yuma res 
še kdaj pojavil, sposoben bi bil. (Galex) 

Martinov zakon. Delegati krške skupščine so na zadnji seji 
sprejeli t.i. Martinov zakon, ki nalaga delegatom, da ob sv. Mar
tinu obiščejo romsko naselje. Letos so se odpravili v Kerinov 
grm, vendar so vaščani Gorice predlagali odložilni veto na za
kon. Upamo lahko le, da bo naslednje leto bolje. (Galex) 

Rom ali Cigan. Rome nekateri imenujejo kar Cigani, pa če
prav si vsi tega imena ne zaslužijo. Mogoče si bi ga zaslužili tisti, 
ki ga izrekajo. Mnogim gre v nos tudi to, da Romi prihajajo od 
drugod, župan Siter pa je rešil situacijo takole: »Romi prihajajo 
od zunaj, pa tudi od znotraj.« Dobro bi bilo, da tudi Slovenci v 
čim večji meri prihajajo od znotraj. (Galex) 

V prejšnji številki smo objavili »slišano smešnico« na račun 
zamenjave predsednika SDSS za Krško, Toneta Bučarja, kako 
in na kakšen način naj bi bil »odstavljen«. Stane Dvoršek, novo-
imenovani predsednik krške občinske organizacije je v uredniš
tvu Našega glasa protestiral proti objavam takšnih neresnic oz. 
polresnic. Povedati moramo, da nikakor nismo želeli užaliti 
enega ali obeh omenjenih gospodov, ker tudi sicer rubrika ni 
namenjena preganjanju ali žaljenju kogarkoli. G. Dvoršku se 
kljub vsemu opravičujemo. 

AcrocephaluS (6) 
Ornitolološki pomen 

gramoznic in glinokopov 
Krško-brežiškega polja 

Novo mesto, 11. novembra 
— Ansambel Lojzeta Slaka je 
tudi letos skupaj s sodelavci 
TV Slovenija pripravil že tra
dicionalno zabavnoglasbeno 
prireditev »Boš videl kaj dela 
Dolen'c«. Prireditev je pote
kala na martinovo v novo
meški športni dvorani. 

Dolenjci so pokazali, kako 
poteka krst mladega cvička in 
vse običaje v zvezi s tem doga
janjem. Vse skupaj se je odvi
jalo v Slakovi kleti, saj je Lojze 
Slak z zidanico in vinogradom 
na znametmeniti Trški gori kar 
dobro poznan po svojem cvič

ku. V goste je povabil vse, ki so 
mu pomagali pridelati tako 
dobro kapljico: ansambel 
Franc Mihelič, Fante z vseh 
vetrov, ansambel Henček, Rom-
pompom, ansambel Petra Fin
ka in Tonija Verderberja. V 
zabavnem delu prireditve so 
nastopili še člani Modre kro
nike in folklorna skupina Kres. 

Oddajo je v celoti posnela 
televizijska ekipa TV Slovenija 
in prvič so jo predvajali že v 
nedeljo, posnetek pa bo v četr
tek, 17. novembra, ob 11,10. 
uri na I. programu. Ob priredit
vi bo izšla tudi video kaseta. 
(Galex) 

Na območju prodnatih sav
skih nanosov Krško-brežiške
ga polja je več gramoznic, 
največja med njimi je v Vrbini 
ob Savi. Večji gramoznici sta 
še pri Krški vasi sredi obdela
nih polj. Brežiško ravan na le
vi strani Save sestavljajo pre
težno ilovnata tla, kjer je v 
preteklosti delovalo več glino
kopov. 

Med priložnostnimi opazo
vanji na terenu v treh dneh v 
juniju in juliju 1993 so bili 
zbrani podatki o avifavni teh 
objektov, vključno s približno 
50—metrgkim okoliškim pa
som. Zaradi podobnosti habi-
tatov je podan skupen spisek 
ugotovljenih vrst v gramozni

cah in glinokopih obravnava
nega predela. Skupno je bilo 
registriranih 34 vst, med njimi 
tudi vrste z Rdečega seznama 
ogroženih ptic (breguljka, mali 
deževnik, vodomec, črna štor
klja, kozača, siva žolna, sred
nji detel, navadna kanja, du-
plar in rečni kobiličar). Pose
bej pomembno je odkritje gne-
zditvene kolonije breguljk v 
gramoznic v Vrbini, kjer je v le
tošnjem letu gnezdilo vsaj de
set parov. Med pomembnejše 
gnezdilce sodita tudi vodo
mec in mali deževnik, zaraš
čene površine na obrobju ob
jektov pa so življenski prostor 
predvsem ptic pevk. 

(Pripravil: Gaiex) 

Še vedno brez naslova 
ali 

naše prednike je nekdo nasral 

Edi pravi, da je za mikrofonom 
boljši. Presodite sami! 

Pojma nimam, zakaj, kdo, 
na kakšen način, vem le — 
nekdo je nasral naše pred
nike, in to zelo nasral. Tako ze
lo, da še mi danes trpimo 
zaradi te neprevidnosti. Od 
nekdaj že velja, da je pomlad 
čas ljubezni, in ne samo to; 
vse kar se dogaja v povezavi z 
ljubeznijo, se dogaja na po
mlad „. , 

Tako so nam rekli, am
pak ta trditev je popolnoma 
nepravilna. Na podlagi izku
šenj, ki so mi jih posredovali 
moji dobri ali malo manj dobri 
prijatelji (kaj pa, če so oni me
ne nasrali), vam bom v na
slednjih vrsticah razložil teori
jo o ljubezni, ki negira skoraj 
vse (ali pa skoraj vse) ljube
zenske pogovore. Naj povem, 
da ima teorija že veliko privr
žencev, in da sem iz dneva v 
dan bolj prepričan, da se teori
ja spreminja v prakso. No, 
začnimo. 

Ljubezen in pomlad 
Ko pišejo o maju, pravza

prav mislijo na pomlad, ko vse 
oživi in dobi svojo novo, svežo 
podobo, in tako naj bi se ob 
pomladanskem toplem soncu 
prebudila tudi ljubezen. Trdi
tev je napačna. 

Obrazložitev. 
Ljubezen se nikoli ne prebu

ja, najmanj pa na pomladan
skem soncu. Toplote je tako 
ali tako dovolj in res ni dodat
ne potrebe po ljubezenski to
ploti; ta pride do izraza v je
senskih in zimskih dneh. Ta
krat je smotrno poiskati novo 
ljubezen, saj je zunaj hladno, 
rokavic pa seveda ne bomo 
nosili, ker to ni moderno. Torej 
je najbolj enostavno poiskati 
novo ljubezen, ki se bo nepre
stano stiskala. To je sicer lah
ko včasih tudi neprijetno, am
pak da nas ne bo zeblo, lahko 
tudi malo potrpimo. 

Še en zelo pomemben raz
log je, ki potrjuje teorijo, da sta 
jesen in zima ljubezensko bolj 
primerni. V tem letnem času 
namreč ne moreš v trgovini 
kupiti litra vodke in z njo sam 
posedati ob Savi; enostavno je 
premrzlo. V kafičih pa je vodka 

seveda predraga, zato si naj
deš novo ljubezen, ki te bo pe
ljala na turistični ogled mesta 
in njega lokalov, tvoja naloga 
pa je, da tu in tam zastokaš, 
kako da je mrzlo in da bi ti pa-
sal kakšen čaj z rumom. Glede 
na to, da je ljubezen sveža, ni
kakor ne dvomim v uspeh te 
akcije, ki se lahko še posebno 
obrestuje, kolikor ima nova 
ljubezen premožne starše, saj 
lahko tako privarčuješ veliko 
denarja za cigarete ali celo 
kakšno drugo obliko omame. 
Tudi žurov na livadi ni več, in 
ker starši na parceli oz. v v i 
nogradu nimajo kaj delat, iz 
česar sledi, da so nonstop 
doma, je nujno potreben obisk 
diskoteke Pacific in to naj
manj 1 x na teden. Seveda bo 
vstopnino in konzumacijo pla
čala nova ljubezen. 

Kar nekaj primerov je še, ki 
nesporno dokazujejo, da sta 
jesen in zima veliko bolj pri
merni za nova razmerja. Da je 
res tako, pa dokazujejo tudi 
naslednji »ljubezenski mali 
oglasi«, ki jih od te številke 
naprej lahko pošiljate na na
slov uredništva Našega glasu, 
s pripisom »za Edija«. 

To je pa Balki. 
16-letna Mojca potrebuje 

novega fanta. Eden od pogo
jev je, da je visok vsaj 175 cm, 
saj bo ob dežju lažje nosil 
dežnik. Šifra: Prejšnji je bil 
prenizek, zato sem bila vedno 
mokra. 

19-letna Anita išče novega 
fanta z osebnim avtomobilom, 
zaradi prevozov v Pacific. Av
to naj ima dobro gretje, »le-
gelzici« niso obvezni. Šifra: 
Vozi me. 

21-letni Bojan je dobil na 
športni napovedi, kar mu je 
nakopalo veliko težav, saj so 
ga punce začele izkoriščati. 
Lepo prosi vse zainteresirane 
punce, ki ne nosijo zlatnine, 
da se mu oglasijo najkasneje 
do konca novembra. Šifra: 
Naša kura nese zlata jajca. 

Toliko za danes, še enkrat: 
»ljubezenske male oglase« po
šiljajte na naslov uredništva 
Našega glasu s pripisom »za 
Edija«. (Edi) 
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MODNI KOTIČEK 

Moda 
Modni kotiček naj bi bil čim bolj zani

miv, zato bi vam rada v tej številki predsta
vila nakaj oblik modelov, prikaznih kar v 
sliki. 

Začnimo s plašči. Tem seje dolžina le
po podaljšala, oblika je nekoliko bolj po 
telesu, značilni so večji šali ali koničasto 
oblikovani ovratniki. Ker so plašči oprijeti, 
se lahko nosijo s pasovi ali brez. Poseben 
poudarek je na rokavih, ki se proti dolžini 

širijo ali pa imajo zavihke. Modne so kombinacije mate
rialov — kot dodatek se pojavljata pliš in krzno, največ na 
ovratnikih in zavihkih rokavov. Poleg plaščev so modne 
tudi jakne različnih dolžin in oblik. 

Kakšne pa so hlače? Ta priljubljen kos garderobe za 
starejši in mlajši svet je lahko take oblike kot ga prikazuje 
skica ali pa so povsem klasične, to pomeni za ene z gu
bami v pasu in ozke na dožini, za druge pa zopet zelo ši
roke, lahko s podaljšanim pasom — za tiste, ki nimajo te
žav z odvečnimi kilogrami. Na dolžini je priljubljen in 
moden razporek ali manjši vstavek, ki je obikovan v po
ljubno obliko. 

V U L K A N I Z E R 
F R A N C R A D I Č 
Dol. BoStanj 61 
68294 BOSTANJ 
Tel.: 0608/81-998 

N. H. Maroka 16 
68290 SEVNICA 
Tel.: 0608/42-572 

IZ IZDELAVA GUMENIH CEVI ZA HLADILNE SISTEME 
PRANJE IN ČIŠČENJE AVTOMOBILOV 

PRODAJA GUM Z USLUGO 

S « -

Z LOJTRCO POD OKENCE 
Od 16. do 19. ure 
torek, 15.11.1994 

1. (2) Valček za vaju — Miro Kline 
2. (4) Srečno, srečno — Fantje treh dolin 
3. (9) Jesen življenja — Tone Cucek 
4. (10) Nocoj si povejmo — Zasavci 
5. (3) Ne joči — Franc Mihelič 
6. (11) Nocoj praznujemo — Franc Korbar 
7. (7) Trmasti vasovalec — Trio Svetlin in Marjana 
8. (12) Naj voda bo za mlinarja — Mladi prijatelji 
9. (5) Dedek in babica — Gaj 

10. (18) Še midva — Dan in noč 

l\o\Vro pod otaNdl 

<®> maSgnOas 
G L A S O V A L N I K U P O N Z A N O V E M B E R ' 9 4 
Glasujem za pesem št: 

Naslov: 

Pošta: Telefon: 

Moja glasbena želja: 

Kupon pošljite na naslov: Radio Posavje — Studio 
Brežice 

Trg izgnancev 12, 68250 Brežice 

Karaolce Show 1994/95 
Agencija Lukec prireja javno prireditev Karaoke Show 

1994/95, kjer lahko vsi, ki to želijo, pokažejo svoj talent in do
bro voljo. Projekt zajema tri predtekmovanja v dveh kategorija 
(do 15 let in nad 15 let) ter veliki finale. 

Prvo predtekmovanje bo 25. novembra od 17. uri na motelu 
Petrol Čatež, drugo predtekmovanje bo 23. decembra v hotelu 
Ajdovec Sevnica in tretje predtekmovanje bo 25. januarja pri
hodnje leto ob 17. uri v hotelu Sremič Krško. Veliki finale bo 17. 
februarja 1995 ob 17. uri na motelu Petrol Čatež. Zmagovalce v 
obeh kategorijah čakajo bogate praktične nagrade v skupni 
vrednosti 200.000 tolarjev. 

Seveda vabijo tudi vse vodilne osebe z gospodarskega, kul
turnega in političnega področja, da pokažejo svoj talent, dru
žabnost in dobro voljo. 

Informacije, prijave in izbor pesmi lahko dobite na telefon 22-
200 ali v prostorih Agencije Lukec v Žadovinku 38 (bivši SOP). 
Rok prijave je do tri dni pred posameznim predtekmovanjem. 
(Galex) 

Glasbeni gost: 

John's apartmant 

ste, ki se ne slišijo, a so globo-
koumni, pa piše Ivč, govorijo 
pa vsakdanjih problemih in 
radostih življenja. 

John's apartmant, ki je sim
bol Miranovega stanovanja, 
namerava material pred kon
certi posneti. Po njihovih na
povedih jih bomo lahko v pre
novljeni zasedbi slišali v začet
ku leta '95. Po turneji jih bo 
vodil Dimitrij, 14-letno upoko
jeno prevozno sredstvo znam

ke moskvich, ki ga Vladimir ne 
proda za noben denar. Za ti
ste, ki mislite, da bendi kot so 
John's apartmant ne poznajo 
melodije in da so brez poslu
ha, sploh ni res — Vladimir je 
nastopil na sevniških kara-
okah in to zelo uspešno. Ivč pa 
se ob tej priložnosti zahvaljuje 
staršem in boljši polovici za 
moralno podporo. John's apar
tmant vas pričakuje na kon
certih v naslednjem letu. 
(B.C.) 

Boštanj pri Sevnici, 12. no
vembra - Tokratni glasbeni 
gost oziroma skupina prihaja 
iz Boštanja. Gre za leto dni 
staro skupino, ki jo sestavlja
jo: bobni — Vladimir Jane (22 
let) (če vas zanima, kolikšno 
nogo morate imeti za določen 
inštrument, navajamo tudi šte
vilke čevljev, ki jih nosijo), št. 
čevljev 44, bas kitara - Borut 
Bizjak (21), študent politologi
je, št. čevljev 42, lead guitar 
—Miran Radej (21), št. čevljev 
41. V tej zasedbi je bend de
loval eno leto in imel že tudi 
nekaj koncertnih nastopov. 
Pred mesecem in pol pa se 
jim je pridružil še vokal Janez 
Rime — Ivč (ex Dead smile in 
bobnar na probi pri Dr. More
na), star 18 let, iz Krškega, di

jak brežiške gimnazije in še 
mera za sladokusce — št. čev
ljev 42—43. 

Zdaj delajo na novo, od za
četka. Vadijo v majhni garaži 
dvakrat tedensko pri Miranu 
doma in pravijo, da imajo v 
primerjavi z drugimi bendi še 
kar srečo z opremo in prosto
rom, saj večina v underground 
sceni vadi po zakloniščih, ker 
drugih prostorov ni. Zvrst 
glasbe, ki jo igrajo, je rock'n'-
roll z malo distorzije (vpraša
nje je bilo sicer konkretno, a 
fantje niso znali točno odgo
voriti), pravijo, da bo to preso
dila publika. So brez vzorni
kov, delajo striktno samo za 
svojo dušo in za to, kar jim je 
všeč. Glasbo pišejo sami, tek-

Miran Radej, Borut Bizjak, Vladimir Jane in Ivč Rime 

Nas glas 
išče sodelavce 

Nudimo vam sodelovanje. Potrebujemo korektorje-
lektorje (sloveniste), novinarje, fotografe in ljudi dobre vo
lje, ki bi bili pripravljeni poročati o vsem, kar se dogaja v 
njihovem okolju. V začetku bo delo pogodbeno. Potrebu
jemo tudi akviziterje za prodajanje oglasnega prostora. 
Pokličite nas v uredništvo na tel. št (0608) 21—868 ali 
nam pišite na naslov: Naš glas. Cesta krških žrtev 23, 
68270 Krško. 

Nagradna križanka knjigarne 

Sponzor tokratne križanke 
je knjigarna OPUS iz Krškega. 
Reševalcem bodo podarili tri 
nagrade, in sicer: 1. nagrada 
— Lepa Slovenija, barvna fo-
tomonografija (besedilo Tone 
Pavček, fotografija Joco Žni-
daršič); 2. nagrada — celolet
na naročnina na revijo Pes
niška tribuna; 3. nagrada — 
knjiga Silva Mavsarja Ključ za 
nuklearko. 

Rešitve pošljite do petka, 
18. novembra ali jih oddajte v 
našem nabiralniku, naslov: 
»Naš glas« C.K.Ž. 23, Krško, s 
pripisom »Za nagradno kri
žanko »OPUS«. 

V naše uredništvo je prispe
lo 68 križank, od tega 11 ne
pravilnih. Prispelo je tudi ne
kaj rešitev na dopisnicah, ki so 
žal neveljavne. V žrebanje 
bomo uvrstili le križanke, ki so 
izrezane iz časopisa. 

Rešitve križanke iz prejšnje 
številke — gesla: bela tehni
ka, Gorenje, Kenvvood, Ro-
adstar. Po vodoravnih vrstah: 
bela teh, radian, avanti, ter, 
OK, kor, Ana, G, RA, ŽN, Ode
sa, Regica, rana, strateg, era, 
raven, VR, NJ, se, Bosna, Ja-
ponke, Agir, Enid, okop, VE, 
lornjon, Kenvvood, Koo, dno, 
TM, Maja, Roadstar, rta, Ika. 

Nagrade so prejeli: Renata 
Ašič, NHM 23, Sevnica pre
jme bon v vrednosti 3.000 SIT, 
Tilka Turšič, Župeča vas 54, 
Cerklje ob Krki prejme bon v 
vrednosti 1.500 SIT in Martin 
Predanič, Loče 3a, Dobova pa 
prejme bon v vrednosti 1.000 
tolarjev. Čestitamo! Nagrade 
lahko dvignete v trgovini Elec
tronic na Obrežju 43. S seboj 
prinesite izvod časopisa Naš 
glas in osebni dokument za 
identifikacijo. 

Opus Krško 
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Higienska proizvodnja mleka 

Viri okužbe mleka pri molži 
Ministrstvo za kmetijstvo in 

gozdarstvo republike Sloveni
je je izdalo svetovalne liste o 
higienski proizvodnji mleka. 

Mleko je najpopolnejša na
ravna hrana pod pogojem, da 
njegova izvirna sestava ni 
spremenjena. Da bi proizva
jalci mleka dosegli ta cilj, mo
rajo zagotoviti največjo mož
no higieno v vseh postopkih 
pri molži in po njej ter takoj
šnje učinkovito hlajenje mleka 
po molži. S prvim ukrepom 
preprečimo okužbo mleka z 
mikroorganizmi, kajti pred
vsem ti povzročajo večino ne
zaželenih sprememb v mleku 
in tako zmanjšajo njegovo 
hranilno vrednost in užitnost. 
Z drugim ukrepom omejimo 
možnost razmnoževanja tistih 
mikroorganizmov, ki so kljub 
skrbnim higienskim postop
kom prišli v mleko. Le z obema 
ukrepoma je mogoče zagoto
viti visoko kakovost mleka, pri 
čemer dajemo še poseben 
poudarek higieni. 

Najpogostejši viri onesna
ževanja z mikroorganizmi so 
črne točke, ki jim moramo po
svetiti vso skrb, da se čim bolj 
izognemo okužbam mleka. 
Prvi pogoj za higiensko prido
bivanje mleka je čist, svetel in 
primerno urejen hlev. V na
sprotnem primeru so v njem 
številni viri, iz katerih mikroor
ganizmi lahko pridejo v mleko. 

Vsaj uro pred molžo v hlevu 
ne smemo krmiti sena ali dru
ge krme, s katero se dviga 
prah, kajti s tem se poveča 
število mikroorganizmov, ki 
potem zaidejo v mleko pri 
ročni in strojni molži. Zaradi is
tega vzroka pred molžo tudi 
ne nastiljamo, ampak le od
stranimo onesnažen nastil v 
blatni kanal tako, da pri tem ne 
dvigamo prahu. Močan vir 
okužbe so lahko umazana 
stegna, trebuh, vime in rep ži-

Plodnostne motnje pri 
govedu 

vali. Dobro urejeno stojišče 
veliko prispeva k snagi živali. 
Molznikova obleka mora bitk 
snažna in oprijeta, lasje pokri
ti. Tudi roke so lahko vir okuž
be. Močan vir okužbe je lahko 
vime, predvsem seski. Mikro
organizmi prodirajo skozi se-
skovni kanal in tako nastane 
mastitis. Da z mlekom iz ses
kov ne okužimo mleka iz no
tranjosti vimena, pomolzemo 
prve curke mleka v posebno 
posodico in ga nato zlijemo v 
blatni kanal. Za okužbo mleka 
so najnevarnejše površine, ki 
so z mlekom v neposrednem 
stiku. Molzna posoda mora bi
ti izdelangfiz kovine, ki je mle
ko ne najeda ter je odporna 
proti čistilnim sredstvom in 
udarcem. Sesne gume s sta
rostjo izgubljajo prožnost, na
stajajo razpokice, v katerih 
mleko zaostaja. To je odlično 
gojišče za mikroorganizme, ki 
potem prehajajo v mleko pri 
naslednji molži. Temeljito je 
treba očistiti notranjost molz
nega vrča, posebno pozor
nost pa nameniti pokrovu, 
predvsem tesnilu in žlebu, v 
katerem leži. Čista mora biti 
tudi zunanjost vrča. Pri mle-
kovodnem sistemu so poleg 
molznih enot za okužbo po
sebno nevarne pipe na mle-
kovodu, spojnice in sam mle-
kovod, posebno če je dolg. 
Tudi drugi opremi mlekovod-
nega sistema je treba pri čiš
čenju, čeprav je obtočno — 
avtomatizirano, posvetiti vso 
skrb. 

Za doseganje kakovosti je 
potreben trud in vsakodnevna 
skrb. Trud bo poplačan z bolj
šo ceno mleka za kmetovalca, 
manjšimi stroški za mlekarne, 
boljšo kakovostjo mlečnih iz
delkov in večjo potrošnjo za
dovoljnih kupcev. (Pripravila 

Lea Colarič) 

Krška tržnica 
Tržnica je bila tudi to soboto dobro založena, kar kaže veliko 

število prodajalcev in tudi zadovoljnih kupcev. Cene so bile raz
lične, nekatere višje, druge nižje glede na pretekle tedne. Cene 
so bile naslednje: jabolka 70, pomaranče 180, mandarine 170, 
banane 120, hruške 150, grozdje 150, limone 200, ananas 270, 
orehi (jedrca) 1200, paradižnik in paprika 300, krompir 20, solata 
250, radič 180, korenje 140, koleraba 150, por 250, fižol (zrnje in 
stročji) 300, jajca 17, pesa 120, česen 250 in cvetača 280 tolar
jev. (Galex) 

Sevniška tržnica 
Sevnica, 14.novembra — Cene sadja in zelenjave na sevniški 

tržnici: pomaranče 195 SIT, mandarine 160, limone 220, greniv
ke 200, kaki 220, kivi 260, jabolka 30, hruške 200, grozdje 240, 
nashi 220, banane 120, suhe slive 350, fige 75, dateljni 500/pol 
kg, pistacija 300 SIT/ 25dkg, kostanj 150, arašidi 250, orehi — 
jedrca 1000 SIT/kg. 

Paradižnik, paprika in malancane 250 SIT, solata 200 (radič 
280), cvetača 220, por 200, čebula 100 (11 kg — 770 SIT), česen 
300 (10 kg — 2400 SIT), petršilj 300, kumare 200, korenje 140, 
fižol 280, krompir 40 (30 kg - 900 SIT), jajca 18 SIT. 

Ajvar 280 SIT/I, med 500 SIT/1, sok 540 SIT za 9 litrov, (dama) 

Brežiška tržnica 
Bogata ponudba sadja, zelenjave in mlečnih izdelkov je na 

kratko slika dogajanja na tržnici v Brežicah. Cene pa so nasled
nje: peteršilj in por 300, korenje 120—150, cvetača 250, zelje 60, 
rdeče zelje 100, zelena solata 200, mehka solata 300, ohrovt 
150, brstični ohrovt 250, radič 200, čebula 120, česen 400, črna 
redkev 130, hren 600, kislo zelje 150, kisla repa 170, pomaranče 
130—180, limone 200, banane 100—120, jabolka 70, kivi 300, 
grozdje 200—230, mandarine 160, kostanj 120, orehi 1200, liter 
mleka 60, kilogram sira 700, kilogram skute 280, jajca 20 in med 
400 tolarjev. (Galex) 

Prašičji sejem v Brežicah 
V soboto, 12. novembra, so pripeljali 240 prašičev, starih do tri 

mesece, prodali pa so jih 120 po ceni 290-315 SIT/ kg žive teže. 
Nad tri mesece starih so prodali 70 po ceni 220-270 SIT/kg žive 
teže, lastnika pa jih je menjalo 25. (nic) 

I 
Rejci govedi se dostikrat 

pritožujejo nad slabo plod
nostjo krav. Najpogosteje se 
to pokaže v preganjanju v 
rednem tri tedenskem ciklu
su. 

Drugih sprememb zdrav
stvenega stanja ni opaziti, kra
va ima normlen apetit in koli
čino mleka. Pri pregledu rodil 
s spekulumi v nožnici ni nujno 
opaziti očitne sprememe. Ma-
terični vrat je normalno rožna
to rdeče barve. Pojatvena sluz, 
ki je pri zdravih rodilih stekle
no obarvana, kaže komaj opaz
ne belkaste nitke ali krpice. V 
nekaterih primerih pa pojat-
vene sluzi skoraj ni opaziti. 
Lastnik pove, da seje krava že 
večkrat pregonila. Pri zdrav
ljenju takih primerov s spira
njem maternice, se šele takrat 
pokažejo večji ali manjši pra
meni »gnoja«, ki je bil zaprt v 
maternici. Če ni proces že 
preveč zastaran, je po enem 
ali dveh zdravljenjih že priča
kovati uspešno obrejitev. 

V drugem primeru pa je 
vedno pojatvena sluz nezdra
vo obarvana le v nijansih. Pri 
takšnih kataralnih vnetjih je 
skoraj vedno zdravljenje uspeš
no že po eni sami trapiji. V 
praksi se je pokazlo, da gre pri 
kravah, ki so se pregonile več 
kot trikrat, v večini primerov za 

Razgovor in družabno 
srečanje SKD 

zgoraj opisano obolenje. 
Seveda so pri neplodnosti 

lahko prisotne še razne druge 
bolezni. Odprto gnojno vnetje 
rodil, ko se gnojne obloge 
obilno izločajo iz rodil, opazi 
že lastnik sam. Tudi tu, kakor 
pri drugih bolenih, je zelo 
vžno, da pride do zdravljenja 
čimprej, saj je uspeh tako bis
tveno boljši. 

Dogaja se tudi, da se krava 
po telitvi več msecev ne goni. 
V grobem sta za to dva vzroka: 
— pomanjkanje hrnilnih snovi 
(lakota) organizma (lačna ste-
riliteta) ali pa 
— nepravilen proces na jajčni
kih. 

V večini primerov gre za t.i. 
»persistentno« rumeno telo 
(CL persistance). Uspešno se 
ga da odpraviti z »injekcijo za 
gonjene«. V okviru občinskih 
proračunskih sredstev za po
speševanje kmetijstva so do 
konca leta ostala sredstva za 
zdravljenje sterilitete govedi. 
V tej zvezi že poteka program 
zdravljenja omenjenih, težav. 
Lastnik participira s 30% sred
stev, ostalo pa gre iz občin
skega sklada. Kmetovalce po
zivamo, da izkoristijo to ugod
no možnost. 

Veterinarska postaja 
Brestanica 

Cigler Tomaž, dr. vet. med. 

Predstavitev sadjarske 
zadruge Posavja 

Znano je, da posavski sad
jarji pridelajo več kot 30% slo
venskega sadja in to na dobri 
četrtini površin. To pomeni, 
da imamo zelo intenzivno za
stavljeno proizvodnjo. Proda
jo svojih pridelkov so imeli kar 
solidno rešeno, saj so večino 
sadja prodali na zagrebški 
oziroma hrvaški trg. Z novo-
nastalimi razmerami se je ta 
trg za nas skoraj zaprl. Del 
sadja so sadjarji prodali di
rektno, delno pa so bili ko
operanti posameznih TOK-
ov. Proizvodnja je v zadnjih 
letih močno narasla in sadjarji 
so ugotovili, da morajo storiti 
odločilen korak v smeri trže
nja. Dolgo smo razmišljali in 
hodili v razvite sadjarske de
žele, da bi se naučili njihove 
tehnologije in seveda tržne 
organiziranosti. Velika večina 
evropskih sadjarjev je orga
niziranih v specializirane za
druge. Imajo velike sposobne 
hladilnice in urejeno skupno 
trženje. 

Nekateri posavski sadjarji 
so se avgusta 1993 odločili, da 
ustanovijo Sadjarsko zadrugo 

Posavja. Za ustanovitev za
druge se jih je odločilo 35, 
skupaj so imeli čez 70 ha sa
dovnjakov. Čez nekaj let naj bi 
bilo v zadrugo vključenih že 
70 do 80% posavskih sadjar
jev. Prevladujejo jablane, sle
dijo hruške in breskve, nekaj 
pa je tudi jagod. Poleg nasa
dov imajo tudi drevesnice, su
šilnice sadja, proizvodnjo le
sene embalaže. Sedaj jih je 45 
z 92 ha sadovnjakov. 

Člani Sadjarske zadruge Po
savja kupujejo tudi hladilnico 
od Kmečke zadruge Brežice. 
Hladilnica bo v končni fazi 
imela kapaciteto 2000 ton. 
Vsak član bo za nakup hladil
nice prispeval 10000 DEM po 
hektarju, za kar bo imel zago
tovljenih 20 ton hladilnega 
prostora. Zaradi bolšega po
slovnega efekta ustanavljajo 
novo družbo skupaj z Zadruž
no kmetijsko družbo d.d. iz 
Ljubljane in Kmečko zadrugo 
Brežice. Člani vidijo poslovno 
perspektivo v zadružnem po
slovnem sistemu in ustreznem 
strokovnem povezovanju. 

(Pripravila Lea Colarič) 

Brežiško kmetijstvo danes 
Brežice, 8. novembra — Ob 

17. uri se je v Posavskem mu
zeju pričela svečana otvoritev 
razstave — Brežiško kmetij
stvo danes, zadnje v vrsti ma
nifestacij v počastitev občin
skega praznika. Odprta bo do 
14.novembra. 

Razstava je bila namenjena 
vsem, ki o kmetijstvu želijo 
zvedeti kaj več. Kmetovanje v 
tem prostoru ima dolgo tradi
cijo, nanj pa so na tej razstavi 
spominjali listi iz arhiva Marije 
Sušnik. Videti je bilo nekaj pri
znanj, ki so jih brežiški kmetij-
ci »zaslužili« v primerjavah z 
ostalimi proizvajalci. Predstav
ljali so rastlinsko proizvodnjo, 
blagovne znamke iz področja 
rastlinske proizvodnje, dopol
nilne dejavnosti na kmetijah, 
nekaj posnetkov iz dejavnosti 
kmetic, živinorejsko proizvod
njo, blagovne znamke živino
reje... 

Razstavo Brežiško kmetij
stvo danes, je odprl sekretar 
Tone Cerjak, ki je povedal: 
»Narod, ki nima spomina, se 
vedno znova uči. Ohranjanju 
spomina naj služi ta razstava. 
In morebitnemu novemu izzi
vu. Ta razstava je unikatna. Na 
uspehe smo lahko zelo po
nosni. Vsebina, kvaliteta in ko
ličina našega programa ob 
praznovanju občine Brežice 
pa sodijo v sam vrh.« Povdaril 
je tudi, da se vsi zavedajo na
ravnih danosti, ki jih nudi 
Brežiško-krška kotlina. Zato 
hitijo s koraki naprej. Lega in 
relief, pa tudi ljudje omogoča
jo dobro proizvodnjo. 

Društvo kmetic Brežice je 
na stojnici prikazalo nekaj 
domačih izdelkov, podjetje 
HPG pa je razstavilo sadike, ki 
se jih je lahko tudi kupilo. 
(Lea Colarič) 

Zdole, 12. novembra: Ob 
19. uri se je v dvorani Bena 
Zupančiča pričel razgovor z 
ministrom za kmetijstvo in goz
darstvo dr. Jožetom Oster-
cem, ki so ga pripravili SKD — 
občinski odbor Krško in krajev
ni odbor Zdole. Gospoda Oster-
ca so povabili z namenom, da 
se z njim poveselijo ter mu 
predstavijo svoje poglede na 
razvoj kraja in da jim bo iz svo
jih bogatih izkušenj osvetlil 
mnoge nejasne vidike razvoja 
podeželja in vasi. 

Narod je za krščanske de
mokrate ključna vrednota za 
obstoj Slovencev. Tesno je 
povezan s poseljenostjo Slo
venije, z ohranitvijo kulturne 
krajine, obdelane dežele, z 
urejenimi vasmi ter vaškimi 
centri. Največ lahko k temu 
prispevajo kmetje in zaradi 
tega je ta sloj deležen poseb
ne pozornosti krščanskih de
mokratov, skrb zanj pa je po
glavitna naloga te stranke. 
Dobro se zaveda, da opravlja

jo kmetje ob pridelavi hrane še 
nekater druge pomembne na
loge, ki jih nekako enačijo s 
predelavo hrane. Te naloge 
ohranjajo deželo urejeno in 
kultivirano, zemljo rodovitno, 
tako da bo na njej možno pri
delovati hrano tudi za naše 
potomce, da bo mogoče uve
ljaviti sonaravno kmetovanje. 
Torej usklajevanje z naravo in 
zagotavljanje ob pridelovanju 
hrane tudi oskrbo naroda z 
zdravo pitno vodo in številnimi 
drugimi naravnimi dobrinami, 
ki omogočajo preživetje. V 
stranki se zavedajo, da je hra
na najmočnejše orožje in da 
nihče ne more tako kakovost
no opraviti nalog na področju 
vzdrževanja kulturne krajine 
in obdelane zemlje kot lahko 
kmet. Zato je potrebno ozave
stiti čim večje število Sloven
cev, ne glede na strankarsko 
pripadnost, da se bodo zave
dali pomena kmetijstva, goz
darstva in kmeta. Zlasti je po
membno povezati gozdarstvo 
in kmetijstvo, ker sta bila v pre
teklosti po nepotrebnem lo
čena. Kmetije pa brez gozda 
praktično ni. Zato mora kmet 
obvladati tudi umno gozdar
jenje. Prizadevali so si in uspe
li, da je predmet gozdarstvo 
ponovno uveden v programu 
kmetijskih šol. Prav tako, da bi 
ponovno zaživele v Sloveniji 
kmetijsko-gospodinjske šole. 
»Zato smo in bomo krščanski 
demokrati podpirali tudi vla
ganje v znanje in vzgojo. Ni 
dovolj, da šola samo uči, tudi 
vzgajati mora«, je še pripomnil 

g.Osterc. (Lea Colarič) 

Konjereja v Posavju 
Na licenciranju konj so se pogovarjali o preteklosti in 

prihodnosti konjereje. Poglejmo, kaj pravijo. 

Jože Kramer.tajnik Posav
skega konjerejskega društva 
Krško: »Posavsko konjerejsko 
društvo je bilo ustanovljeno v 
začetku leta 1992 na pobudo 
svetovalne službe in na željo 
rejcev s tega področja. Naša 
prva naloga je bila povezati 
rejce. Z licenciranjem se bo 
konjereja prav gotovo še bolj 
razširila. Torej, najprej mora
mo povečati število konj in 
najti večje, skupinske pašni
ke. Le tako bodo kmetije s ko
nji imele določene rezultate in 
zaslužek. 

Vlado Pacek, odkupovalec 
živine: » Letos imamo velike 
težave v odkupnimi in prodaj
nimi cenami. Lani je država 
pokrivala delne stroške izvo
za, letos pa jih je zmanjšala 
skoraj na minimum, kar ne za
došča za pokritje stroškov. Na 
trgu se za italijanskega kupca 
z vseh strani ponujajo žrebeta 
in konji po nižji ceni, ker so 
rejni stroški manjši. V zadrugi 
in klubu posavskih konj si pri
zadevamo za pridobitev iz
vozne stimulacije ali sredstev 
v drugačni obliki, da bi proiz
vodnja in odkup nemoteno 
tekla.« 

Miroslav Lazanski, izvoz-
uvoz Dobova: »Ukvarjamo se 
z rejo in izvozom konj na itali
jansko tržišče, predstavljamo 
70=£ slovenskega izvoza konj. 
Žalostno je, da se država ma
čehovsko obnaša do rejcev 
konj. Konje imajo le še ljubite
lji, in še to brez večjih koristi.« 

Magister Rus, vodja repu
bliške selekcijske službe za 
konjerejo je povedal, da je 
komisija po kriterijih, ki so 
predpisani z zakonom, oceni
la vse žrebce kot pozitivne. 
(Lea Colarič) 
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Mednarodni kulturni dan 
na osnovni šoli »Savo Kladnik« v Sevnici 

Sevnica, 10.novembra — 
Ob občinskem prazniku in 30. 
obletnici šole v sedanjem po
slopju so v vodstvu šole sku
paj z učenci pripravili »Dan 
odprtih vrat« oziroma Medna
rodni kulturni dan, na katerem 
so poleg sevniških učencev 
sodelovali tudi njihovi avstrij
ski in madžarski vrstniki. 

Mednarodno sodelovanje 
šol že dolgo ni več le beseda, 
marsikje so prvi stiki prerasli v 
poglobljeno strokovno delo. 
Osnovna šola »Savo Kladnik« 
iz Sevnice je prve stike z av-
stijsko Ubungshauptschule 
der Padagogischen Akademie 
(Vadnica predmetne stopnje 
osnovne šole na Pedagoški 
akademiji) iz Gradca navezala 
leta 1991. Skupina učencev, ki 
se je fakultativno učila nemški 
jezik, si je začela dopisovati z 
oddelkom iz Gradca. Jeseni 
1992 so odšli na povabljen 
obisk k svojim vrstnikom, spo
mladi 1993 pa so jih gostili v 
Sevnici na mednarodnem kul
turnem dnevu. Začeli so se tu
di uradni stiki med vodstvoma 
obeh šol in učitelji, šoli sta po
stali partenerski šoli. Nekatere 
skupine učiteljev izmenjujejo 
materiale, učbenike, ideje, sev-
niški učitelji so jeseni 
1993 hospitirali na graški šoli 
in izmenjali izkušnje. 

Letos spomladi je šola iz 
Gradca razpisala likovni na
tečaj pod naslovom: »Vojna, 
upanje, toleranca, mir.« V pro
jektu so sodelovale štiri šole: 
ALTALANOSISKOLA iz SZEN-
TGOTTHARDA, GYAKORLO 
ALTALANOS ISKOLA iz GYO-
RA, obe šoli iz Madžarske, 
osnovna šola iz Sevnice in 
graška šola. Iz te prireditve ve
lja omeniti nastalo potujočo 
razstavo, ki bo na ogled v vseh 
šolah udeleženkah. 

Tokrat so v osnovni šoli v 
Sevnici za učence štirih šol 
pripravili zanimivo, predvsem 
pa delovno srečanje, ki je po
tekalo pod geslom: »Kultura in 
šport združujeta ljudi.« Učen
ci so se udeležili kulturnih de
lavnic, katerih vsebina je bila 
ljudsko izročilo. Preiskusili so 
se v ličkanju koruze, lončar
stvu, tkanju, poslikavanju ke
ramike, pletenju košar, aranži-
ranju cvetja, prepevali so narod
ne pesmi in plesali. Ker živimo 
v času, ko se otroci dnevno 
soočajo z vojno v neposredni 
bližini, v času vse večjega na
silja in nerazumevanja, je še 
posebno pomembno, da zna
mo mlademu človeku pokaza
ti, kako je s kulturo in športom 
mogoče graditi razumevanje 
in toleranco, (dama) 

Turistična 
poslovalnica 

Sevnica 
MARKETING - TURIZEM 

An.o. SEVNICA 

Čestita občanom Sevnice ob občinskem 
prazniku, ter se priporoča za obisk v 

poslovalnici! 

PREŠERNOVA ULICA 2, 68290 SEVNICA 
9 0608/81-647 

Kulturna dvorana v Tržišču 

Slavnostna seja Skupščine 
občine Sevnica 

Slavnostne seje se je udeležil minister za promet in 
zveze Igor Umek, medtem ko je predsednik države 

Milan Kučan prisotnim poslal pozdravni telegram 
Tržišče, 12.novembra — 

Sklicateljica slavnostne seje, 
predsednica SO Sevnica Bre
da Mijovič je še zadnjič v tem 
mandatu povabila občane k 
obeležitvi praznika občine. 

Sprejem gostov je potekal 
pred obnovljenim Gasilskim 
domom v Tržišču, slavnostne 
seje pa se je med drugimi po
vabljenimi gosti udeležil tudi 
minister Igor Umek, saj so 
ravno v tem času v Tržišču za
ključili t.i. II. fazo telefonije ozi
roma priključevanja novih te
lefonskih številk. Slavnostna 
seja je bila tudi priložnost za 
podelitev priznanj in medalj 
Dušana Kvedra-Tomaža. 

V pozdravnem slavnost
nem govoru je Breda Mijovič 
opozorila, da so v dani situaci
ji skupaj z izvršnim svetom 
dosegli, kar se je doseči dalo, 
večina zastavljenih nalog pa 
je tudi uspešno zaključenih. 
Predsednica je ob zaključku 
seje podelila tri priznanja in 
deset medalj. Občinska pri
znanja so prejeli: sevniški de
kan, g. Tone Hribernikj Lojze 
Motore in GD Tržišče. Meda
lje pa so prejeli: Lojze Anzelc, 

Minister Igor Umek se je ude
ležil slavnostne seje SO v 
Tržišču 

Franc Hruševar, Marjan Jam-
šek, Karate klub Sevnica, Ana 
Močnik, g. Janez Miklič, Ida 
Stušek, Boris Starina, Jože 
Ribič ter Anton Škrajner in Ja
nez Hohkraut skupaj. 

Omeniti velja, da smo lahko 
med slavnostnim dogodkom 
spremljali tudi kratke dokaj 
posrečene veseloigre v pri
redbi tržiških šolarjev. Ti so 
skušali pokazati, kako misli in 
živi današnja mladina, kakšni 
so odnosi s starši in kakšna je 
družba, v kateri živijo, (dama) 

Ravnateljica OŠ »Savo Kladnik« ga. Anica Pipan je zadovolj
na povedala, da je delo v »delavnicah« potekalo uspešno, da so 
učenci vneto in skrbno ustvarjali, da je bila že v zasnovi projekta 
in med pripravo idejna in vodilna misel ekologija in naša narod
na kultura, tako daje bilo življenje in delo na šoli obarvano zna
čilno slovensko. 

»Povedati moram tudi to, da smo pred kratkim v uporabo do
bili športno dvorano, ki pomeni velik korak naprej ne le v po
gledu športne vzgoje, pač pa tudi širše. Uradna otvoritev bo v 
soboto. Ostaja nam še vedno premajhna šola, saj pouk na nižji 
stopnji poteka dvoizmensko Nekje do leta 2000 naj bi izpeljali 
gradnjo nove osnovne šole. Na koncu bi rada izrekla pohvalo 
vsem učencem in učiteljem za lepe, enkratne ideje in dosežke 
ter se zahvalila SO Sevnica za zgledno sodelovanje.« (dama) 

NOVA LEKARNA V SEVNICI 
Odprta je nova zasebna lekarna - apoteka 

LEKAQNA"Pod Sv. Rokom" 
v Sevnici, Drožanjska cesta 68 

V njej lahko dobite: 
- zdravila na zdravniški recept 
- zdravila, ki se izdajajo brez recepta 
- veterinarska zdravila in dodatke h krmi 
- sredstva za osebno higieno 
- otroško prehrano 
- kozmetiko svetovno priznanih firm 
- domaČe mešanice raznih čajev 
- različna olja 
- destilirano vodo 

POSEBNA PONUDBA 
- biohrana po želji 
- vse za diabetike 
- vinska apoteka 
- ortopedski pripomočki 
- akcijske prodaje s posebnimi popusti do 15% 
- po dogovoru dostava na dom 
- svetovanje 

L e k a r n a j e o d p r t a v s a k d a n 
o d 8 . - 1 3 . u r e i n o d 1 5 . - 1 9 . u r e 

o b s o b o t a h o d 8 . - 1 3 . u r e 
Z vami in za vas 

LEKARNA"Po4 Sv. Rokom" 
BREDA DRENEK - SOTOŠEK 

speč. mr. ph. 
68290 Sevnica, Drožanjska 68 

Tel.: 0608 81 656 

Čestita prebivalcem, poslovnim strankam % 
in podjetjem občine Sevnica ob občinskem 

praznika! J-

Stanetova 8,68290 
tel. 0608/81-379 

V prazničnem vzdušju 

Otvoritev športne 
dvorane v Sevnici 

Slovesnosti so se udeležili mnogi vidnejši predstav
niki iz gospodarskega in političnega življenja občine 

in države 

Med proslavo ob otvoritvi športne dvorane: Predsednik IS SO 
Sevnica Joško Kovač, predsednik DZ Jože Školč, predsednica 
SO Sevnica Breda Mijovič in ravnateljica OŠ Anica Pipan 

Sevnica, 12.novembra — V 
okviru občinskega praznika 
občine Sevnica je bila ena iz
med številnih slavnostnih pri
reditev tudi otvoritev nove 
športne dvorane. Predsednik 
državnega zbora Jože Školč 
je po končanem otvoritvenem 
govoru ključe dvorane predal 
ravnateljici OŠ Savo Kladnik 
Anici Pipan. S tem dejanjem 
je bila nova sporna dvorana 
tudi uradno odprta in predana 
svojemu namenu. 

Kako potrebna in pomemb
na pridobitev za osnovno šo
lo, mesto in občino je nova 
športna dvorana v Sevnici, 
smo lahko slišali med po
zdravnim govorom ravnatelji
ce osnovne šole Anice Pipan. 
Kot je dejala, bo odslej veliko 
lažje. Učenci osnovne šole jo 
bodo lahko uporabljali pri po
uku telesne in športne vzgoje, 
na voljo bo tudi mnogim špor
tnim društvom, glede na pri
mernost in ustreznost pa se 

LDS 

bodo v njej verjetno vsaj obča
sno odvijale tudi večje prire
ditve. Predsednik IS SO Sev
nica Joško Kovač je na kratko 
opisal potek vseh del v zvezi z 
gradnjo, povedal je, da je in
vesticija težka 120 milijonov 
SIT in da je za dokončno ure
ditev notranjosti in za nakup 
notranje opreme potrebnih še 
okrog 20 milijonov SIT. Del 
manjkajočih sredstev bodo sku
šali pridobiti od ministrstva za 
šolstvo, del pa iz občinskega 
proračuna. 

Bogat kulturni in športni 
program, ki so ga ob otvoritvi 
pripravili učitelji in učenci os
novne šole, so si ogledali tudi: 
Janko Strel, državni sekretar 
Ministrstva za šolstvo in šport, 
Niko Žibret, svetovalec minis
tra, Branko Jane, poslanec v 
DZ, Toni Koren, direktor za
voda za zaposlovanje OE Sev
nica, Breda Mijovič, predsed
nica SO Sevnica... (dama) 

v Sevnici 

Jože Školč 
med sevnžškimi člani 

Predsednik Državnega zbora se je sestal s predstav
niki sevniške liste LDS za občinski svet 

Sevnica, 12.novembra — 
Uro pred uradno otvoritvijo 
nove športne dvorane v Sev
nici, se je predsednik Držav
nega zbora v hotelu Ajdovec 
sestal s predstavniki občin
skega osbora LDS in nekate
rimi predstavniki liste te stran
ke za decembrske volitve v 
nove občinske svete. 

Predsednik občinskega od
bora te stranke Alfred Zelez-
nik je uvodoma crfejal, da so k 
evidentiranju kandidatov za 
občinski svet pristopili nemu
doma, po združitvi treh strank 
20. oktobra. Na svoji listi imajo 
sposobne in prekaljene ljudi. 
Prešnji predsednik IS SO Sev
nica Marjan Kurnik se je za
vzel za urejeno financiranje 
novih občin. 

»Sevniška industrija je ve
činoma predelovalna. Nikoli ni 
prosila za kakšno pomoč, boli 
pa nas, da nekateri, npr. žele
zarne, jedo iz državnih jasli, mi 
pa jih le polnimo s prispevki«, 
je menil M. Kurnik. 

Janez Levstik, prvi na listi v 
III. volilni enoti, sicer pa vodja 
krojilnice v Lisci je poudaril, 
da bodo osrednje naloge ob
činskih svetov tiste, ki so jih že 
doslej reševali po krajevnih 
skupnostih. 

Albin Ješelnik, sicer direk
tor sevniške družbe Mercator, 
kandidira za občinskega svet
nika v sevniški volilni enoti, je 

Jože Školč me pozdravnim 
govorom v novi športni dvo
rani v Sevnici 

kritično govoril o denacionali
zaciji. Mercator je namreč 
pomembni proizvajalec sadja 
in izvoznega hmelja. Nasadi, v 
katere so veliko vložili, so v 
najboljši rodnosti, na kmetij
skem ministrstvu pa za to 
sploh nimajo posluha. 

Jože Školč je na koncu 
omenil številne naloge, kiso 
še pred Državnim zborom. 
Kandidatom Liberalne demo
kracije na bližnjih volitvah pa 
je zaželel predvsem volilnega 
uspeha, (pripravil: dama) 
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ROKOMET 

Interier Krško in AFP Dobova med 
osmimi četrtffinalisti 

rokometnega pokala Slovenije 
Rokometaši Interierja in AFP Do-

bove so z uvrstitvijo v četrtfinale ro
kometnega pokala Slovenije dosegli 
lep uspeh. Ob ugodnem žrebu ima-
sta obe ekipi možnost za uspeh tudi 

. v četrtfinalu, kjer bodo nastopile še 
drogoiigaški ekipi Grosuplja in Šešir-
ja iz Škofje Loke ter prvoligaši Pivo
varne Laško, Gorenja, Preventa in 
Primorskih novic. (Jože Arh) 

KOŠARKA 

v 
in omogočil Bogoviču, da v zadnjih -
sekundah še drugič premaga doma
čega vratarja Jovanoviča in zagoto
vil zmago Interierju. 

RK Interier: Imperl, Keše, Papež 2, 
Iskra 1, Kukavica, Deržič S. 6, Mašič 
2, Deržič I. 1, Urbanč 1, Bogovič 6, 
Kozole, Dragar 1. (Jože Arh) 

RK Kodeljevo t RK 
Interier Krike 
1 8 : 2 0 ( 7 : 8 ) 

Ljubljana, 8. novembra — Ekipa 
Interierja je prišla na gostovanje do
bro pripravljena, predvsem pa po 
zmago. Taktika globoke obrambe, ki 
jo je postavil trener Kokalj, se je po
kazala kot zelo učinkovita, saj so 
igralci Kodeljevega težko prišli do 
strela. Poleg odlične igre v obrambi 
se je na začetku tekme odlikoval tudi 
vratar Imperl, ki je ubranil nekaj ne
varnih strelov in sedemmetrovko. V 
napadu pa so igralci Interierja za
pravili nekaj priložnosti, tako da se je 
prvi del končal z minimalnim vod
stvom 7:8 za Interier. V drugem delu 
so se na začetku bolje znašli doma
čini, ki sta jim pomagala tudi slaba 
sodnjka. Vendar tudi to ni bilo dovolj 
za zmago domačih. Krčani so v da-
njih desetih minutah spet zaigrali 
neprebojno obrambo, Bogovič pa je 
pri rezultatu 18:18 zadel prvič. Na
pad domačih je presekal Igor Deržič 

RK Slovan : RK AFP 
Dobova 

21 : 20 (8:11) 
Ljubljana, 9. novembra — Igralci 

AFP-ja Dooove so proti ekipi Slova
na zapravili,pnložnost, da zmagajo 
tudi v povratnem srečanju osmine fi
nala rokometnega pokala. V prvem 
delu so nadigrali domačine in ga za
nesljivo dobili. Tako je bilo tudi večji 
del drugega polčasa. Pred zadnjimi 
minutami so vodili s štirimi zadetki 
prednosti, vendar pa so zaigrali ne
odgovorno in domači igralci so jih 
kaznovali s štirimi zadetki ter na 
koncu tudi zmagali. Zmaga Slovana 
z golom razlike je bila premajhna za 
napredovanje. Tako so se na koncu 
veselili igralci iz Dobove, ki bodo na
stopili v četrtfinalu rokometnega po
kala. Najboljša pri AFP-ju Dobovi sta 
bila strelec Mijačinovič in vratar 
Denič. 

RK AFP Dobova: Denič, Dapo 3, 
Mijačinovič 9, Voglar 1, Ogorelc, Ži-
bert, Glaser 4, Kranjc, Pavkovič, Ke-
kič, StojakoviČ 3, Kuhar. (Jože Arh) 

Vratar Denič — zaslužen za uspehe Dolovčanov. 

RK AFP Dobova :RK 
Drava Ptuj 

2 8 : 2 3 ( 1 4 : 9 ) 
Dobova, 12. novembra — Roko

metaši AFP-ja Dobove so dosegli še 
eno pomembno zmago v boju za vrh 
v 1. slovenski rokometni ligi, čeprav 
njihova igra ni bila prepričljiva. Na
stopili sos poškodovanim Mijačino-
vičem in Deničem, kar se je pokazalo 
v igri. Na trenutke so igrali odlično, 
potem pa so spet popustili, da so se 
jim borbeni gostje po vodstvu s sed
mimi zadetki približali na samo tri. 
Kljub temu je prepričljiva zmaga po
vsem zaslužena ter dobra vzpodbu
da pred sobotno tekmo s Pivovarno 
Laško. Z odlično igro se je ponovno 
izkazal vratar Denič, ob njem pa še 
zanesljivi strelec Glaser in Stojako
viČ. Več kot 600 gledalcev je na kon
cu zmago domačih pozdravilo z 
aplavzom. 

RK AFP Dobova: Marcola, Dapo 5, 
Mijačinovič 9, Kekič, Voglar 1, Ogo
relc, Žibert, Glaser 7, Kranjc 2, Denič, 
Pavkovič, StojakoviČ 4. (Jože Arh) 

RK Interier: Dol pri 
Hrastniku 

3 3 : 1 5 ( 1 4 : 8 ) 

Leskovec, 12. novembra — Pred 
100 gledalci sta se v leskovški šport
ni dvorani srečali ekipi Interierja in 
Dola pri Hrastniku. V dvoboju dveh 
neenakovrednih nasprotnikov so do
mačini zanesljivo zmagali, zadetke 
pa so dosegli vsi igralci, ki so stopili 
na parket. 

RK Interier: Imperl, Keše 1, Papež 
5, Iskra 6, Levičar 1, Urbanč 7, Masič 
3, Deržič, Urbanč D., Bogovič, Kozo
le, Dragar 2. (Jože Arh) 

Sah 
Pokal Milana Ma jena 

Sevnica, 8. novembra — Na OŠ 
Tržišče je potekalo šahovsko tek
movanje za Pokal Milana Majcna v 
počastitev praznika občine Sevnica, 
katerega se je udeležilo 12 ekip in 36 
posameznikov, ki so tekmovali v 
ekipnem delu po švicarskem siste
mu na 5 kol in posamični konkurenci. 

Ekipno je zmagala ekipa Triglav 
Krško v postavi Šitnik, Kos, Božič in 
Ahmatovič pred ekipo SK Milan 
Majcen (Povše, Mesojedec, Kuzmič, 
Lazič) in drugo ekipo Sevnice (Kav-
šek, Kolman, Šorli, Derstvenšek). 
Sledijo ekipa Blas, druga ekipa Kr
škega, Svoboda Krmelj, Društvo in
validov Sevnica, Lisca Sevnica itd. 

Med posamezniki je 1. mesto 
osvojil Igor Šitnik pred Tonijem Ko
som (oba Triglav Krško) in Bojanom 
Kuzmičem (ŠK Milan Majcen). Sledi
jo Povše, Mesojedec in Rokvič. 
(Janko Blas) 

Sevnica, 12. novembra — V zad
njem 5. kolu druge slovenske moš-
tvene lige — vzhod je ekipa Rokada 
Lendava postala prvak in se uvrstila 
v prvo slovensko šahovsko ligo — 
vzhod. Šahisti ŠK Milan Majcen so v 
gosteh premagala Velenje z rezulta
tom 5 : 1 in pristali na 4. mestu v 
končni razvrstitvi. Šahisti Martona iz 
Leskovca so igrali z Mariborom 3:3 
in osvojili 12. mesto. (Janko Blas) 

Kraljevič in Ademi 
nastopata v 

reprezentancah 
Slovenije 

V slovenskih košarkaških ligah je 
trenutno premor, zaradi nastopa re
prezentančne A selekcije na kvalifi
kacijskih tekmah tekmah za nastop 
na Evropskem prvenstvu leta 1995 v 
Grčiji, selekcija do 22 let pa je na tur
neji po ZDA. V obeh selekcijah igrata 
košarkaša iz ekipe Interier Krško. Za 
A selekcijo nastopa Mario Kraljevič, 
v selekciji do 22 let Habib Ademi. 

Ekipa Interierja premor do 3. de
cembra, ko se bodo pomerili v Litiji z 
ekipo Litus (dosedaj ob Interierju še 
edina neporažena), izkorišča delov
no, saj se zavzeto pripravljajo za to 
srečanje. Poleg redne vadbe bodo v 
petek, 18.11., odigrali prijateljsko 
tekmo z A1 -ligašem Kraškim zidar
jem iz Sežane. Dogovori za prijatelj
ske pa so še vjteku z Litostrojem Slo
vanom in hrvaškim prvoligašem Ben-
stonom, Savinjsko Polzelo in Sa-
texom iz Maribora. Kaže, da se kljub 
prekinitvi prvenstva, v leskovški 
športni dvorani obetajo zanimive 
tekme. Prijatelji košarke vabljeni! 
(Jože Arh) 

KK Ekipo Jonče : KK 
Brežice 

6 5 : 7 7 ( 3 2 : 4 1 ) 

Ljubljana, novembra — Brežičani 
so na gostovanju tekmo pričeli zelo 
dobro in povedli ter si do konca pr
vega dela priigrali prednost devetih 
točk. Po odmoru so domači zaigrali 

bolj zavzeto in počasi zmanjševali 
prednost, vendar pa se Brežičani 
niso dali presenetiti. Z zanesljivimi 
meti od daleč (devet trojk) so doma
če nadigrali in na koncu zasluženo 
zmagali. Za dobro igro je potrebno 
pohvaliti vse igralce, še posebej pa 
sta se izkazala Antolovič in Rozman. 

KK Brežice: Vujovič, Pinoza, Anto
lovič 30, Horžen, Rozman 26, Strgar, 
Jalovec, Rostohar 2, Ogorevc, Mar-
četič 1, Krošelj 17, Kajba 1. (Jože 
Arh) 

Streljanje 
Sodniški seminar 

v Leskovcu 
Leskovec, novembra — Strelsko 

društvo Leskovec in sodniška orga
nizacija Strelske zveze Slovenije sta 
v prostorih delavnic pod posebnimi 
pogoji (VDC) pripravila seminar za 
strelske sodnike. Seminarja se je 
udeležilo 5 sodnikov iz Črnomlja, 6 iz 
Sevnice, po trije iz Brežic in Trbovelj 
ter 13 sodnikov iz Leskovca. 

Na seminarju so sodniki pridobili 
licenco za sojenje v naslednjih dveh 
letih. Pokazalo se je, da so prišli sod
niki na seminar dobro pripravljeni, 
saj so vsi opravili izpit. Na novo je iz
pit položilo 13 sodnikov. S pridobitvi
jo licence za sojenje se bodo precej 
znižali stroški sojenja, saj lahko II-
gaške tekme sodijo domači sodniki, 
ki so zato usposobljeni. (Jože Arh) 

Sevnica, novembra — V prijatelj
skem srečanju sta se pomerili drugo-
ligaški ekipi Heroja Maroka iz Sevni
ce in Leskovca. Zmaga je zasluženo 
pripadla mladim strelcem iz Leskov
ca z rezultatom 1648 : 1642. Heroj 
Marok: Petrin 532, Umek 557, Hrovat 
553. Leskovec: Bencin 550, Mlakar 
545, Zorič 553. (Jože Arh) 

NOGOMET 
Druga slovenska mladin

ska liga 
NK Svoboda: NK 

Beltrans 2 : 5 
Brežice, oktobra — Brežiški mla

dinci so zasluženo ostali doma brez 
obeh točk. Strelca za Svobodo sta bi
la Juričič in Škof. (Pilip) 

Tretja slovenska liga — 
vzhod 

NK Svoboda: NK 
Slovenj Gradec 2 : 0 

Brežice, oktobra — Na sokolskem 
stadionu so gledalci videli dobro 
predstavo oz. neposreden boj za 
obstanek v ligi. Gostje niso bili kos 
razigranim domačinom. Le dva ze-
detka v mreži nista pravi prikaz igre 
na igrišču. Strelec obeh zadekov za 
Brežičane je bil Podvinski. 

Za krajši komentar o stanju v bre
žiškem nogometu smo zaprosili tre
nerja članske in ekipe mlajših deč
kov Cirila Kolešnika: »Menim, da 
trenutni rezultati brežiškega nogo
meta niso odraz sedanjega dela, 
ampak odraz (ne)dela prejšnjih let. 
V nogometu se ničesar ne da naredi
ti čez noč, kajti to je dolgoročen po
sel. Štiri točke članske ekipe, dobre 
igre in še dva kola do konca jesen
skega dela prvenstva so upanje za 
naprej, na uspešen boj za obstanek. 

Vendar ne bo tragedija, če bomo v 
prihodnji sezoni igali v četrti ligi, kaj
ti nogomet v Brežicah je pognal glo
boke korenine. Priča temu so tudi 
številni otroci, ki vsak dan vadijo na 
našem igrišču. Za prihodnost bre
žiškega nogometa se ni treba bati.« 
(Pilip) 

Tretja slovenska liga — 
vzhod 

NK Renkovci: NK 
Svoboda 3 : 1 

Renkovci, novembra — V12. kolu 
kljub optimističnim napovedim Bre-
žičanom ni uspelo osvojiti niti točke. 
Ekipa iz Renkovcev, ki je v sredini 
prvenstvene razpredelnice, je bila 
premočan nasprotnik. Tako so Bre
žičani pred zadnjim krogom ostali na 
s štirimi točkami na 11. mestu, skupaj 
z ekipo iz Slovenj Gradca. (Pilip) 

MNZ Celje - člani 
NK Krško : NK Unior 

Zreče 1 : 2 ( 0 : 1 ) 
Krško, oktobra — V zadnjem (10.) 

jesenskem kolu prvenstva je doma
ča ekipa gostila prvouvrščeno ekipo. 
Gostje iz Zreč so dokazali, da so za
služeno prvi na lestvici in iz Krškega 
odnesli obe točki. Strelec za domače 
je bil Savnik. (Pilip) 

MNZ Celje — kadeti 
NK Papirnic«: NK 

Svoboda 1 0 : 3 
Krško, oktobra — Radečani so za

radi zasedenega domačega igrišča 
gostili brežiške kadete kar v Krškem. 
Žal pa je bila tekma le še ena slaba 
predstava brežiških igralcev, ki so 
sicer zabeležili tri zadetke: Panič, 
Hečimovič in Markovič. (Pilip) 

MALI NOGOMET 
Klub malega nogometa 

Allo, Allo Caf e Pole 
Mali nogomet ima v Krškem zelo 

bogato tradicijo. O tem pričajo šte
vilni malonogometni klubi, ki obsta
jajo ali so obstajali na krškem ob
močju. 

Klub malega nogometa Allo, Allo 
Cafe Pole je ustanovljen leta 1980, 
pod imenom Cafe bar M. Pod tem 
imenom je deloval do leta 1987 in v 
tem času osvojil čez 150 pokalov za 
prvo mesto na raznih malogonomet-
nih turnirjih in občinskih ligah. V kr
ški občini, V Posavju in delu Dolenj
ske ni bilo tako uspešnega malo-
nogometnega kolektiva. Obdobje 
1980—87 bo z zlatimi črkami vpisa
no v zgodovino krškega malega no
gometa, zahvaljujoč malonogome-
nemu klubu Cafe bar M. Leta 1988 se 
je klub preimenoval v MNK Palermo 
in je imel do leta 1990 še vedno glav
no besedo v Posavju. V tem času je 
prišlo do zamenjave generacij in v le
tu 1991 se je klub reorganiziral in se 
registriral kot Klub malega nogome
ta Allo, Allo, ki si je v letu 1994 dodal 
ime generalnega sponzorja. Pod 
imenom Allo, Allo Cafe Pole se klub v 
sezoni 1994 vključuje v ligo MNZ Ce
lje. Prvi nastop v organiziranem li-
gaškem tekmovanju pod patronatom 
NZS je bil več kot uspešen: drugo 
mesto v konkurenci desetih najbolj
ših malonogometnih klubov v celjski 
regiji. Boljši je bil samo KMN šport
kiub iz Velenja, državni prvak v ma
lem nogometu. 

Plavanje 
Zagreb, 13. novembra — Dvajset 

plavalcev PK Celulozar se je udeleži -
lo 22. mednarodnega plavalnega mi
tinga, na katerem je nastopilo okoli 
270 plavalcev iz Hrvaške, Slovenije, 
Madžarske in Italije. Krški plavalci so 
osvojili 11 odličij: Gregor Povhe (zla
to, srebro, bron), Maša Ivanovič (sre
bro, štirikrat bron), Kristina Herako-
vič (srebro, dvakrat bron). Ostali pla
valci so večinoma izboljšali svoje 
rezultate ter lahko pokazali, da kljub 
slabim pogojem (nimajo pokritega 
bazena) odlično delajo oz. trenirajo, 
tako da lahko od njih v novi sezoni 
veliko pričakujemo. Naslednje pre
verjanje pripravljenosti bo naslednji 
vikend v Celju in Grazu. (Galex) 

KMN Allo, Allo Cafe Pole je mo
derno organiziran in vzorno voden 
klub. Na čelu je predsednik in trener 
ekipe Goran Ivič, tehnični vodja in 
generalni sponzor je Borut Pevec, 
podpredsednik Božidar Andrejaš, taj
nik Slavko Križnik, člani predsedstva 
so Slavko Krajec, Rajko Berič in 
Zvonko Trampuž, predsednik nad
zornega odbora pa je Stanko Kavčič. 
(Pilip) 

Galero: Allo, Allo 
Cafe Pole 3 : 1 

Slovenske Konjice, oktobra — V 
zadnjem, 9. krogu jesenskega dela 
prvenstva MNZ Celje v malem no
gometu so krški igralci gostovali pri 
ekipi Galera in izgubili s slabšim na
sprotnikom. Zelo slabi pogoji za igro, 
asfaltno igrišče, slaba razsvetjava in 
dež sta onemogočila normalen po
tek tekme. Tako so Krčani v jesen
skem delu prvenstva zasedli 4. me
sto s 50-odstotnim izkupičkom. 

Ostali rezultati: Stravs — Juventus 
Maco 1:5, Goldhorn — Športkiub 3:7, 
Aranžerji — Behar 12:3, Dnevi želja 
— Rebus 6:0. Vrstni red: Juventus 
Maco (Šentjur) 17, Športkiub (Vele
nje), Dnevi želja (Velenje) 11, Allo, 
Cafe Pole (Krško) 9, Araneri (Laško) 
9, Goldhorn (Laško) 7, Galero (Slo
venske Konjice) 6, Rebus (Logatec) 
5, Stravs 4, Behar (Velenje) 4. (Pilip) 

PLES 

Ljubljana, 13. novembra — V Fe
stivalni dvorani je v organizaciji 
plesnega kluba Kazina potekal kvali
fikacijski turni, ki se ga se je udeleži
lo šest plesnih parov krškega ples
nega kluba. 

Najboljši rezultat sta 
dosegla med pionirji Jaka Piltaver in 
Tina Korber, ki sta osvojila 7. mesto v 
standardnih plesih. Med mlajši mla
dinci sta Sebastjan Vodlan in Urška 
Klakočar zasedla 2. mesto v latin-
skoameriških plesih in 5. mesto v 
standardnih plesih. (Galex) 

MNZ Celje — st. dečki Q - ^ > 
NK Svoboda : NK rf^-

Odred (Kozje) 5 : 3 

Naši športniki Posavja za leto 1 9 9 4 
V uredništvo smo prejeli le sedem glasovnic, za katere ste se odlo

čili vi, dragi bralci. Upamo pa, da se bo to število kmalu vsaj podvojilo, 
če že ne kaj več. Trenutno je med športniki v vodstvu Gerhard Lekše; 
Igor Kranjc, Toni Kos, Dejan Župane, Marko Stopar in Robert Grojz-
dek pa so prejeli po en glas. Pri športnicah ni uspelo nobeni pridobiti 
več kot en glas, na lestvico pa so se uvrstile: Petra Radišek, Maša Iva
novič, Antonija Leskovšek in Natalija Repec. Med ekipami ste glaso
vali za Rokometni klub Interier Krško, Rokometni klub AFP Dobova, 
Revolver Shooting club Krško, Karate klub Brestanica in Karate klub 
Sevnica. Prispelo je nekaj glasovnic, na katerih ste glasovali le za eno 
rubriko z glasovnice. Če ne veste, je dovoljeno glasovati tako za 
športnika, športnico in tudi ekipo. Sicer pa je to vaša izbira. Pričaku
jemo čim več vaših glasovnic, med katerimi bomo ob koncu leta iz
žrebali deset srečnih nagrajencev. 

Upoštevali bomo samo glasovnice, ki bodo izrezane izčasopisa in 
ne fotokopiranih. Pošljite jih na naslov Naš glas, CKŽ 23, Krško s pri
pisom »Naši športniki«. (Galex) 

Brežice, novembra — V zaostali 
tekmi 3. kola prvenstva so brežiški 
starejši dečki premagali vrstnike iz 
Kozjega. Lepa, prava prvenstvena 
tekma, lepo športno vzdušje so 
osnovne značilnosti tekme. Strelci 
za Brežičane so bili Štrucl, Bukovin-
ski, Vukosavljevič, Erban in Lubšina. 
(Pilip) 

MNZ Celje — st. dečki 
NK Šentjur: NK 
Svoboda 7 : 2 

Šentjur, oktobra — V zadnjem ko
lu jesenskega dela zaslužen poraz 
brežiških starejših dečkov. (Pilip) 

MNZ Celje - ml. dečki 
NK Šentjur: NK 
Svoboda 2 : 1 

Šentjur, oktobra — Po ponovnem 
porazu najmlajših Brežičanov znaša 
njihov jesenski izkupiček samo 6 
točk od 20 možnih. (Pilip) 

NK Svoboda: NK 
Kob Ford 3 : 2 

Brežice, 12. novembra — V zad
njem 13. krogu jesenskega dela pr
venstva vili. SNL — vzhod so domači 
nogometaši prikazali lepo predsta
vo. Premagali so ekipo zgornjega de
la razpredelnice in s tem osvojili no
ve točke, s katerimi je vrnjeno upanje 
na možnosti brežiških nogometašev. 
(Pilip) 

GLASUJEM 
— za našega"športnika 

— za našo športnico 

— za ekipo (moško ali žensko) 

Priimek in ime 

Naslov 

Kraj 

Športni napovednilc 
16. november ob 17. uri — Sevnica 
Predstavitev dela selekcij RK Lisca, govor predsednika kluba in tek
ma RK Lisca : RRK Pivovarna Laško. 
18. november ob 16,30. uri - dvorana pri OŠ Brežice 
Telovadna akademija: nastop telovadcev in telovadk TD Sokol Breži
ce ter brežiških športnih razredov, nastop telovadk Hrvatskega Soko
la iz Zagreba, nastop slovenske reprezentance z evropskim Aljažem 
Peganom, nastop telovadk iz Vrhnike v športno-ritmični gimnastiki in 
svečana podelitev priznanj. 
18. november ob 19. url - Posavski muzej Brežice 
Otvoritev sokolske razstave in razvoja športa v Brežicah. 
18. november ob 19,30. uri - Leskovec 
Prijateljska košarkaška tekma KK Interier: KK Kraški zidar 
19. november ob 17. uri - Gimnazija Brežice 
Prvenstvena košarkaška tekma KK Brežice : KK Unika TTI Postojna 
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Okradla 
pešakinjo 

Na Drožanjski ulici v Sevni
ci sta dva neznana moška 
obstopila I.D., stanujočo Pod 
vrtačo 17, in ji zagrozila z be
sedami: »Daj denar ali ode 
glava!« Oškodovanka je ene
mu takoj izročila bankovec za 
1000 SIT, nakar sta moška od -
šla. Policisti iščejo moškega, 
visokega okoli 175 cm, star 
približno 27 let, ima svetlejše 
lase, ki segajo do ramen, 
oblečen je bil v kavbojke in 
jeans jopič in obut v modre 
športne copate. 

Hudo telesno 
poškodovan 
Na regionalni cesti 

Krško—Brežice, izven naselja 
Dolenja vas, se je v prometni 
nesreči hudo telesno poško
doval K. J. iz Brežic. Voznik je 
vozil v smeri Brežic in med 
prehitevanjem vozila PTT po
djetja zapeljal na levo banki-
no, zaneslo ga je po nasipu, 
nato pa je trčil v reklamni pa
no. Voznik je po nezgodi sam 
odšel v brežiško bolnišnico, 
kjer so ugotovili, da je zadobil 

hudo telesno poškodbo. 
Iz Operativno-komunikacij-

skega centra UNZ Krško smo 
tako kot vsak teden dobili po
ročilo o dejanjih, dogodkih in 
pojavih na območju UNZ Kr
ško. Zabeležili so manjše šte
vilo kršitev pri prestopanju dr
žavne meje, zgodili sta se dve 
prometni nesreči, zasegli so 
nekaj kosov orožja, bilo pa je 
tudi nekaj manjših tatvin. 

Konopljo je 
imel kar pri 

sebi 
9; novembra je ob 7.50 z 

vlakom št. 158 iz Hrvaške v 
Dobovo pripotoval M. T., rojen 
1973, ki živi v Zagrebu. Pri 
opravljanju mejne kontrole so 
pri njem našli vrečko z okrog 
10 g posušene konoplje in še 
škatlico z enako vsebino. 

Vinjen gost 
razgrajal 

V četrtek je F. B. iz Zabukov-
ja pri Sevnici v vinjenem sta
nju obiskal nekaj lokalov, kjer 
je razbijal inventar in žalil za-

Na cesti med Drnovem in Krškem so v ponedeljek takole nala
gali (odvažali) tovornjak, ob njem pa je bilo polno železja. Očit
no je zapeljal s ceste in tole je vse kar je ostalo. (Foto: B. C.) 

poslene in goste. Ker je obsta
jala bojazen, bo s kršitvijo na
daljeval, so ga pridržali. 

Našli pištolo 
Pri vstopu v državo na MP 

Slovenska vas je policist pri 
redni kontroli notranjosti vozi
la v predalu armaturne plošče, 
vgrajene nasproti sopotniko-
vega sedeža, našel pištolo 
znamke VZOR-50, kalibra 7,65 
mm z nabojnikom, v katerem 
je bil en naboj. 

Pritihotapila 
v 

V. S. in D. T., oba državljana 
BiH, sta peš prestopila držav
no mejo s Hrvaško na polju 
med MP Obrežje in reko Savo. 
Patrulja PP Brežice ju je zaloti
la na regionalni cesti, cca. 400 
m od ceste proti Jesenicam na 
Dolenjskem. Po pregledu do
kumentov so ugotovili, da sta 
mejo prestopila nelegalno, 
zato so ju odpeljali k sodniku 
za prekrške. 

Ples, ples, ples 

Spet spektakel — glasba, mladost in pozitivna energija 

Razgreto občinstvo v Kostanjevici 
V Kostanjevici se je 

oktobra spet zgodil 
Ples. Vesoljna Kostanjevica 
je drla v kulturni hram. Po 
premoru smo spet dočakali 
celovečerno predstavo. Oza
dje uspeha nam je pomaga la 
razkrivati Lucija Kuntarič, vod
ja in duša ne samo plesne 
skupine Harlekin. 

Precej časa se že ukvarjaš 
z odrom. Kostanjevičani so 
imeli vedno priložnost sreče
vati tvoje recitale in kabaretne 
predstave, na deske si spravi-

vedno nekako stoične, ne mo
reš jih preobli kovati. Glasba 
ali kar koli drugega je samo 
navdih za to, da nekaj napra
viš. Telo pa je izziv, da z njim 
nekaj počneš. Zmes plesa in 
tehnik. 

Tvoje plesalke so se ves 
čas menjavale. Zdaj pa si si 
uspela vzgojiti dokaj stalno 
zasedbo — Harlekin — sku
pino izjemno nadarjenih in 
delovnih deklet, s katerimi si 
ogromno dosegla. Jih boš 
uspela obdržati? 

Dekleta iz plesne skupine Harlekin z mentorico. 

la veliko idej. Si se zavestno 
odločila za gledališče? In za
kaj si se posvetila ravno ple
su? 

Šlo je v bistvu za mojo željo, 
za nekaj v meni. Ljudje imajo 
različne konjičke — zbirajo 
znamke, hodijo jezdit ali kaj 
podob nega — meni pa je 
všeč oder in občutek, ki ga da
je. To imamo nekako že v dru
žini in brez tega ne vem, kaj bi. 
To je neke vrste magičen svet. 
Ples je na nek način moja 
karma. Težko bi rekla, da je šlo 
za naključje; pravzaprav sem 
ves čas težila k plesu, k teles
nemu izrazu, k temu, da z gi
banjem nekaj poveš. Bolj kot k 
čemu drugemu. Nikdar me ni 
veselila igra ali režija. Sploh 
ne. Besede so se mi zdele 

S temi dekleti smo skupaj že 
od njihovega četrtega razre
da, to je štiri, pet let. Z letošnjo 
Poletno plesno šolo, kjer smo 
se začele ukvarjati z jazzbale-
tom in sodobnim izraznim ple
som, se nam je odprla neka 
nova dimenzija, novo obzorje. 
Lahko bi se nam zgodilo, da bi 
stagnirale, se omejile . . . Tisti 
teden v Novem mestu je bil ga
raški. Dekleta bi se lahko hodi
la na Krko kopat, pa so se 
vendar odločila za to. Res je 
bilo naporno, vendar sem ugo
tovila, da ni dovolj, kljub temu, 
da plešemo že pet let, smo na 
tem področju popolni začet
niki. Tako zdaj sama hodim v 
Novo mesto k Fredu Lasserju 
na ure plesa. Moram se izpo
polnjevati, da bom lahko več 

dala dekletom. Šla bom tudi v 
Ljubljano v jesensko plesno 
šolo. Sicer pa upamo, da bo
mo gospoda Lasserja, sve
tovno znanega koreografa, ki 
bo eno leto v Sloveniji, dobili 
za kak teden tudi k nam, v Ko
stanjevico, da bi imele z njim 
treninge same. Če bomo našli 
kak termin in nekaj denarja, bi 
želeli pova biti še neko gospo 
iz Maribora, ki se ukvarja z 
afriškimi plesi. Še vedno bomo 
ostale pri showdancu, ker je to 
za publiko najbolj privlačno in 
tudi komercialno uspešno. Gre 
za to, da dekleta izpilijo svojo 
plesno tehniko, da so njihovi 
gibi lepši in izra zitejši, pa tudi 
za razširitev repertoarja. Če 
želimo priti tako daleč, kot na 
primer na Dneve plesa v Ljub
ljani, moramo slediti aktual
nim tokovom. To pa je trenut
no sodobni izrazni ples. Več 
ko lahko ponudiš, bolj zanimiv 
si za občinstvo. 

Kako se lotevaš takih pred
stav? Tematsko? 

Ne vedno. Sobotna pred
stava je prikaz enoletnega de
la, vse točke so nastale letos, 
sproti, ta nastop je razkril naš 
repertoar, ki sega od čistega 
plesa do modernih tehnik, na 
primer tehna, in modernega 
izraznega plesa. Tak večer je 
pač predstavi tev skupine. 

Tisti, ki so se že imeli pri
ložnost seznaniti z vašim de
lom, vedo, da je Harlekin bolj
ši od marsikatere plesne sku
pine. Kakšne koristi je vam 
prinesel komercialni prodor? 

Začele smo z ničle. V tem le
tu pa smo uspele dobiti za 
okrog 300.000 SIT kostumov 
in si pokriti stroške plesne šo
le, upamo pa še na toliko de
narja, da bi lahko povabile 
Freda Lasserja v Kostanjevi
co. To je za naše razmere 
ogromno denarja. Deklet je 
vendarle dvanajst in porabimo 
precej. Denar je v glavnem od 
nastopov, sponzorja je težje 
dobiti. Človeka moraš prepri
čati, da se mu splača vlagati 

Športna poštna torba 

Celjani (ne)bodo 
prvaki Evrope 

Ves teden po tekmi z Ma
džari se je veliko pisalo in go
vorilo o neuspehu rokometa-
šev Celja, ki so se že po dveh 
tekmah poslovili od Evrope. 
Bilo je tudi veliko glasnih ugi
banj, kdo je več in kdo manj 
kriv za neuspeh, nekdo je bil 
celo zamenjan. 

Sam sem prepričan, da je 
bila lanska sezona »finale« te 
ekipe oz. nekaterih igralcev. 
Letos pa se je zgodilo nekaj, 
kar je koncept igre in posa
meznikov popolnoma poruši
lo. Naj le pregledajo zapisni
ke. Kdaj je dal Iztok Puc le en 
gol na tekmi? In če so ga kupili 
zaradi enega gola in zaradi 
gledalk, ki bodo (?) prišle na 
tekmo, je to zgrešena investi
cija. Dovolim si ta primer ena

čiti z ljubezenskim parom pri 
20 oz. 25 letih. Nenadoma 
eden od njiju oddide k boljše
mu »ponudniku«, čez 20 let pa 
se želi vrniti na domači teren. 
To ne gre. Ali je drugi že obli
koval svojo družino ali pa je 
potujoči izgubil vse kvalitete, 
ki jih je imel pred leti (v opisa
nem primeru pred petimi leti). 

Dolgo sem igral nogomet, 
še več se ukvarjam z organi
zacijo prireditev, zato vem, kaj 
se dogaja v ekipi, ko se vanjo 
vrne šampion. Ima le še ime, 
volje in ambicij pa ne. Če se 
motim, naj me kar popravi Ce
ljan ali pa pravi Leskovčan. 

Lojze Šribar 
Trg borcev 3 

Leskovec 

Trla baba lan, da ji mine 
dan (noč) 

vate, vendar je za ples ljudem 
težko dati denar. Vem pa, da 
bo šlo zdaj vedno lažje. Morda 
bomo prišle celo tako daleč, 
da bom dekletom lahko dala 
honorar — ali vsaj nekaj ma
lega. 

Krajevna skupnost poleti ni 
pokazala nikakršnega zanima
nja za naše stroške s poletno 
plesno šolo. Odnos do naše 
skupine je v takih primerih 
mačehovski, za kako priredi
tev pa vedno prav pridemo. V 
Novem mestu smo vzpostavile 
krasno kombinacijo z Dolenj
sko turistično zvezo. Ko bodo 
kam šli, nas bodo vzeli s seboj. 
Vidijo, da so dekleta dobra, pa 
imajo v Novem mestu tri ples
ne šole. Zanimive so in imajo 
dušo, vendar doma ni čutiti 
naklonjenosti; kraj nanje ne 
znajjiti ponosen. 

Ze ko so bila dekleta v četr
tem razredu, sem opazila, da 
so zelo dobra generacija. Pr
votna ekipa je ostala, odpadali 
so prišleki, ki jih niso mogli 
dohajati. Dekleta so, kar se te
ga tiče, izredno ambiciozna, 
čeprav si morda ne upajo 
razmišljati o tem, da bi si s ple
som služile kruh. Za kaj take
ga moraš biti hudo pogumen, 
sploh v našem okolju. V Slo
veniji se tako uspeva v večjih 
centrih, ko so tudi starši vse 
drugače ambiciozni. 

Ali tudi zato ni več tovrstnih 
predstav? 

Mogoče. Tega spektakla ni
sem naredila zaradi ljudi, tem
več ker so dekleta tako želela. 
Strašno rade namreč nastopa-. 
jo in se hočejo kdaj pa kdaj 
pokazati tudi doma. Tudi sa
ma bi rada videla v Kostanje
vici več dogajanja, vendar ne 
tako, da bi bilo vse odvisno 
samo od nas. Lepo bi bilo vi
deti še kake druge skupine, 
kot na primer Machu Rjcchu 
in koga podobnega. Nima smi
sla vedno igrati bele vrane. 

Če hočeš uspeti, moraš biti 
zelo energičen in strašno 
vztrajen. Ljudem manjka vztraj
nosti, nekateri pa se svojih ci-

Že veliko let se vstajam pred 
pol peto uro zjutraj in pri opra
vilih v kopalnici poslušam ra
dio. In zdi se mi, da vrtijo na 
Radiu Slovenija vsako jutro 
isto ploščo. Zakaj? Vse se 
vedno začne po istem kopitu. 
Najbolj me moti to, da so pre
pričani, da je program le zara
di tistih, ki so celo noč spali, 
sedaj jih pa oni pomagajo bu
diti (jim odpirajo oči). Če jih pa 
čas ne preganja, naj se pa še 
malo pokrijejo. Te besede so 
izgovorjene stokrat na teden. 

Kaj pa ostali, ki celo noč de
lajo, ali tisti, ki že hitijo v hle
ve k živini. Za te še nisem sli
šal, da so bili v programu 
omenjeni. Ali pa enkrat na 
mesec, ko jaz radia ne poslu
šam. 

Drugi uspeh je naštevanje 
nastopajočih tisto jutro, kot da 
resnejših poročil ni (o športu 
šele ob 7. uri, pa še to, če 
Olimpija zmaga). Povejte tudi 
kdaj, kdo je vratar v vaši hiši, 
kdo bo kuhal malico, kako je 
ime snažilki, električarju. O 
teh nikoli nič. Ti (zanje) niso 
pomembni. 

Tretji problem je oddaja za 
otroke ob 6.50. Dobro, čez te
den vstajajo prej zaradi odho
da v šole, v soboto in nedeljo 
pa tega ni, zato mali dlje pole-
žijo, spijo. Oni na radiu pa tr
masto po domače, pa če po
sluša kdo ali ne. In zgodi se, da 
nihče ne pokliče (čeprav vodi
telji to želijo), in zanje je delo 
uspešno opravljeno. 

Popravila se je oddaja o 
športu ob 5.50. Prej je g. Stane 
Urek dejal: »Vzemite v roke 
prodni kamen, brisačo, knjigo 
ali palico,« kot da imamo vse 
to v spalnicah ali dnevnih so
bah vedno pri rokah. Sedaj so 
te oddaje bolj informativne, 
kar je tudi prav. Prej, pred leti, 
bi se morali tisti, ki so (menda) 
telovadili ob 5.50, vstati prej in 
se pripraviti, »ogreti«, ker so 
bile vaje velikokrat pretežke. 

Videti je, da na radiu nikoli 
ne poslušajo svojih oddaj (iz
delkov), če bi, bi se nekatere 
oddaje (navade) odpravile ali 
pa spremenile. 

Lojze Šribar 
Trg borcev 3 

Leskovec 

Sola ni šala ~ , ~ ~ , ~ " ~ , , ~ ~ — ~ ~ ~ , ~ ~ ' 

Matura bo za vse enaka 
Dijaki četrtih letnikov bodo 

letos prvič eksterno preverjali 
znanje za celo Slovenijo. V to 
preverjanje bodo vključene 
gimnazije in štiriletne tehnič
ne šole. 

Matura bo za gimnazije in 
tehnične šole enaka. Vendar 
je priprava različrfa. V gimna
ziji imajo za predmete, ki jih 
bodo imeli na maturi, določe
nih več ur kot v tehničnih šo
lah. To torej pomeni, da imajo 
boljšo podlago kot ostali. Na 

vprašanje: Zakaj, so dobili od
govor, da imajo dijaki, ki kon
čajo tehnično šolo, že poklic, 
gimnazijci pa ne in da je pač 
pomembno, da se bodo lahko 
vpisali na fakulteto. Res pa je 
tudi, da dijakom (ki so se vpi
sali v maturitetni program) šo
la brez mature ne bo priznana. 

Res je sicer, da bi se lahko 
dijaki vpisali v programe za 
zaključni izpit, vendar — ali ne 
potrebuje Slovenija ljudi z vi
sokošolsko izobrazbo, ne pa 
samo s srednješolsko? (K. S.) 

m<tmwwmm 

šPmPiUke 
Kvedrova 1 , 68290 SEVNICA 

Tel.: 0608 /41 -339 
Hitra in kvalitetna izdelava vseh vrst Stampiljk 

Ijev lotijo preambiciozno. 
Uspeh ne pride kar čez noč, 
zanj je treba trdo delati. Me 
smo potrebovale pet let samo 
za to, da smo ljudi prepričale, 
da smo dobre, če jim ne bi za
upala, bi lahko že zdavnaj vse 
opustila. Vendar vidiš, da v 
njih nekaj je, imajo zdravo je

dro. Dekieta so naravna, odpr
ta in imajo dušo. Publika vidi, 
da so tople, zato jih imajo radi. 
Rade plešejo in jim tudi malo 
pozornosti veliko pomeni. Te
ga jim tudi ni težko pokazati, 
zato je z njimi tudi delati lepo. 

(nic) 
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Tabor za 
prijavljenih iskalcev 

zaposlitve 
V letošnjem letu, mednarod

nem letu družine, je Ministrstvo 
za delo, družino in socialne za
deve v Ljubljani na podlagi raz-
p i s a v a v g u s t u s p r e 
jelo projekt »Tabor za družine 
prijavljenih iskalcev zaposlitve« 
svetovalnice A-HELP iz Porto
roža, pri kateri izvajamo pre
ventivno svetovanje na po
dročju zdravstvenega in social
nega varstva ter omogočamo 
svetovalne razgovore tudi brez
poselnim osebam. 

Z omenjenim projektom so 
bili zastavljeni naslednji cilji: 
— družinam omogočiti spre

membo okolja; 
— sprostitev; 
— izmenjava izkušenj in idej; 
— povečati samoiniciativnost 

pri iskanju zaposlitve; 
— povečati kreativnost posa

meznikov; 
— utrditi povezanost med dru
žinskimi člani. 

Tabor je bil blizu Kostanjevi
ce na Krki, namenjen 30 druži
nam iz treh obalnih občin. 

V času od 30. septembra do 
30. oktobra smo akcijo izvajali 
delno v Brežicah in delno v bli
žini Kostanjevice na Krki 

Za izvedbo omenjenega pro
jekta je Ministrstvo za delo, 
družino in socialne zadeve odo
brilo nekaj sredstev, vendar to 
ni zadostovalo. V obliki spon
zorstva so akcijo podprli še na
slednji donatorji: OŠ Bizeijsko, 

OŠ Kostanjevica na Krki, Zdrav
stveni dom Krško, Občinski se
kretariat za obrambo Brežice, 
NE Krško, Učni center Cerklje 
ob Krki, Republiški zavod za 
zaposlovanje (Območna enota 
Koper), Valkarton Koper, Svila 
Maribor, Emona Koper, Meha-
no Izola, Surovina Koper, Dro
ga Portorož, Slovenske želez
nice Ljubljana, Vino Brežice, 
RK Koper in Piran, Papirnica 
Vevče, Mlinotest Ajdovščina, 
NOE Mahovnik pri Kočevju, De-
lamaris Izola, AERO Celje, JUB 
Dol pri Ljubljani, PALOMA Slad -
kogorska, TERME Čatež, TRAK 
Mengeš, Irjiperial Krško, TO-
SAMA Domžale, Kemična to
varna Podnart, Kartuzija Ple-
terje. 

V sodelovanju z omenjenimi 
sponzorji, moralno pomočjo 
predsednika krške občine ter s 
pomočjo dobrih sosedov iz Bre
žic in vaščanov iz Ržišča je bila 
akcija uspešno izvedena. 

Rezultate tabora — doslej 
prve vsestransko koristne obli
ke dela z brezposelnimi ose
bami — bomo predstavili v 
enem izmed obalnih hotelov 
decembra letos. Nameravamo 
organizirati tudi razstavno-pro-
dajno akcijo, s katero bomo 
omogočili vsem sponzorjem, da 
predstavijo svojo dejavnost. 

A-HELP 
Svetovalne storitve 

Milena J. Pribac 

SPLOŠNO ELEKTRIKARSTVO KOZINC 
P r o d a j a l n a 6 L K O M - O b r t n a c o n a B o š t a n J 

D. BoštanJ 6 2 d 
Te l . /Fax : 0 6 0 B / 8 2 - 4 I I 

Del. č a s : 7 - IS 
14 - 18 

M o n t a ž a v s e h v r s t e l e k t r o i n s t a l a c i j 

E lek t romater ia l i n svet i la 

Ročna o rod ja Svedri in d le ta 

iFiakita. 
Orod je za 
v o d o l n s t a l a t e r j . RIDGID 

Srakin dobrodelni koncert 

Za humanitarno-invalidske 
organizacije Dolenjske, 
Posavja in Bele Krajine 

Glasbena produkcija in za
ložništvo Sraka iz Novega 
mesta bo ob pomoči humani-
tamo-invalidskih organizacij 
iz iblenjske, Posavja in Bele 
Krajine priredila dobrodelni 
koncert, katerega izkupiček 

vsakdan 
ob 19. in ob 21. uri 

NOVI« 
vsak ponedeljek ob 18. uri 

KALIMEROVIZIJA 
in po NOVICAH 

ŠPORTNI PREGLED 
vsak torek ob 20. uri 
CELOVEČERNI FILM 
in NOVICE ob 21.30 

vsako soboto 
tedenski pregled 

OD SOBOTE DO SOBOTE 
in 

mladinska oddaja MKC TV 

bo namenjen humanitarno-
invalidskim organizacijam. 

Koncert bo v sredo, 23. no
vembra 1994, ob 20. uri v 
športni dvorani Marof v No
vem mestu 

Med nastopajočimi bodo 
znane pevke in pevci sloven
ske glasbe: Irena Vrčkovnik, 
Oto Pestner, New Svving Quar-
tet, Alenka Godec, Ivanka Kra-
ševec, Tine Lesjak ter ansam
bli Tonija Verderberja, Franca 
Potočarja, Nagelj, Petra Finka 
... Za humor po poskrbela eki
pa Modre kronike. Ob tej pri
ložnosti bo založba Sraka s 
svojim priljubljenim umetni
kom podelila tudi zlate in sre
brne plošče. 

Vstopnice za koncert bodo 
naprodaj v upravi kulturnega 
doma v Krškem vsak delavnik 
med 7. in 15. uro in sicer po 
500 SIT. Dodatne informacije 
lahko dobite v Medobčinskem 
društvu slušno prizadetih Kr
ško na telefonski številki 
21-392. 

Medobčinsko društvo sluš
no prizadetih pričakuje, da 
boste podprli njihova prizade
vanja za pomoč humanitarno-
invalidskim organizacijam. 
Vabljeni! 

T. 

Obiskovalcem 
kulturnih prireditev 
v Kulturnem domu Krško 

Sporočamo Vam, da smo podaljšali vpis abonmaja '94 
do 18. novembra. Ne pozabite!!! Povabite tudi prijatelje, 
znance, sosede.., s katerimi želite prživeti prijetne večer
ne trenutke ob gledališki, plesni in glasbeni umetnosti. 

Program, ki smo ga izbrali samo za Vas, je raznolik in 
predvsem zabaven! Pričeli bomo z opereto Radovana 
Gobca — Planinska roža (v Posavju so jo izvajali v šest
desetih letih), ki je zelo priljubljena glasbeno-scenska 
predstava, v režiji i. Baliča ter izvedbi gledališča Žarek iz 
Žalca. V nadaljevanju si boste lahko ogledali komedijo 
Kadar mačke ni doma v izvedbi Prešernovega gledališča 
Kranj, veseloigro Dedektiv Megla nam bodo predstavili 
člani SLG iz Celja, Baletno-glasbeni večer bosta izvedla 
balet Opere Maribor in Mladinski pevski zbor Maribor, 
komedijo Štajerc v Ljubljani nam bo zaigralo Mestno 
gledališče ljubljansko, sezono pa bomo zaključili z Verdi
jevo opero Traviata v izvedbi Opere Ljubljana. 
Krško, november '94 

UPRAVA KDK 

. i2t< 

t , \ 
Agencija Lukec d.o.o 

PLESNA ŠOLA KRŠKO 

Obvešča, da se bo začetni plesni tečaj pričel 3. decembra 
ob 18. uri v prostorih plesne šole (mladinski dom pri 
Podmornici) 
Vpis in informacije vsak dan: 
od 8.00 do 14.00 na « 0608/ 22 - 200 
in od 17.00 do 20.00 v prostorih plesne šole 

JAMČIMO DOBRO STROKOVNO DELO IN DOBRO POČUTJE. 

#A OPTIKf 

/m\ \ 
no novi lokaciji 
CKŽ 4, KRŠKO 

(izpod AMD - Avto šole) 

ODPRTO: 8 - 1 8 . soboto 8 - 1 2 

V sklopu optike obratuje okulistično 
ombulonto bolnišnice Brežice: 

sredo: 14:30 -18:00 Prim. dr. Davorin Nolo 

1. sobota v mesecu: 9 -12 Dr. Cvetka Oberč 

BR6ZPIAČNI OKUUSTIČNI Pfl€Gl€DI I 

Tel.: 21-536 

Slovenski krščanski demokrati 
Občinski odbor Krško 

v sodelovanju z 

družinskim triom »Novina« 
prirejata dobrodelni koncert z naslovom: »Samo življe

nje za druge je vredno življenja« 

Koncert bo v soboto, 19. novembra 1994 ob 18.30 uri v 
Kulturnem domu Krško. Koncerta se bo udeležil tudi 
predsednik SKD, Lojze Peterle, ki bo imel ob 17. uri v mali 
dvorani Kulturnega doma razgovor oziroma okroglo mi
zo z naslovom: »Resnica o trenutni politični situaciji v 
očeh Lojzeta Peterleta«. 
Na koncertu zbrana sredstva bodo v celoti namenjena 
varovancem delavnic pod posebnimi pogoji v Leskovcu. 
Vabimo vas, da se koncerta udeležite. Ob koncu koncer
ta bomo predstavili tudi naše kandidate za občinski svet 
in kandidata SKD za župana. 

Predsednik OO SKD Krško 

INFORMACIJE ZA 
PODJETJA IN 
SAMOSTOJNE 

PODJETNIKE V OBČINI 
KRŠKO 

Sekretariat za razvoj, urejanje prostora, varstvo okolja 
in upravne zadeve občine Krško obvešča vsa zainteresi
rana podjetja, samostojne podjetnike in obrtnike, da se 
lahko udeležijo mednarodno preizkušenih programov 
usposabljanja, ki nam jih je ponudila Evropska skupnost 
v okviru programa PHARE in sedaj potekajo pod pokrovi
teljstvom Ministrstva za gospodarske dejavnosti Repu
blike Slovenije. 

Zato vabimo vas in vaše sodelavce na izobraževalni 
seminar, ki bo potekal v posameznih občinah Posavja v 
času med 21. novembrom in 15. decembrom 1994, po 
dogovoru pa tudi kasneje, seveda v popoldanskem času. 

ŽELITE IZBOLJŠATI KVALITETO SVOJIH STORITEV? 

ŽELITE IMETI ZADOVOLJNE GOSTE, KUPCE, STRAN
KE? 

ODLOČITE SE IN SE VKLJUČITE V KATEREGA OD IZ
OBRAŽEVALNIH PROGRAMOV, IN SICER: 
PROGRAM ŠT. 1: »DOBRA STORITEV ... IN ŠE NEKAJ 

VEČ« 
Predvideni izvajalec: g. Robert Tomažin 
Trajanje programa: 16 ur, do 20 udeležencev 

Program je namenjen vsem, ki ste v stiku s strankami, 
gosti, turisti, kupci... Po nekaterih podatkih se danes s 
storitvami ukvarja 80 = poslovnega sveta. 

Slab izdelek lahko zamenjaš, slabe storitve ponavadi 
ne moreš popraviti! 
PROGRAM ŠT. 2: »DO KAKOVOSTI Z NOVIM NAČINOM 
VODENJA« Predvideni izvajalec: g. Robert Požar 
Trajanje programa: 16 ur, največ 20 udeležencev 

Program je namnjen srednjemu managementu v sto
ritvenih dejavnostih na vseh področjih (gostinstvo, turi
zem, trgovina, pošte, banke, podjetništvo in obrt ter vse 
javne službe). 

Program poudarja pomen in odgovornost vodje, nad
zor dela, različne stile vodenja, praktične vaje iz funkcij 
vodenja, upravljanje s časom, izboljšanje stikov, motivi-
ranje zaposlenih in ustvarjanje ter oblikovanje teama... 

Prijave za posamezne programe oddajte v pisni obliki 
do 18. novembra 1994 na naslov: POSAVSKI CENTER 
ZA PERMANENTNO IZOBRAŽEVANJE KRŠKO, CKŽ 15, 
68270 KRŠKO ali pooblaščenim predstavnikom: 
— za KRŠKO — ga. MARIJA KRUŠIČ, Občina Krško (tel. 
22 771) 
— za SEVNICO — ga. LIDIJA BOŽIČ, Občina Sevnica 

(tel. 41 445) 
— za BREŽICE — g. VILI PAVLIC, Turist, zveza Brežice 

(tel. 64 548) 
Ker bo nekaj delavnic sofinanciralo Ministrstvo za 

gospodarske dejavnosti, bo kotizacija po udeležencu 
minimalna, in sicer 3.800 SIT. 

O lokaciji in pričetku izobraževanja vas bomo pravo
časno obvestili na osnovi vaše predhodne prijave. 

Za morebitne dodatne informacije pa vam je na voljo 
Posavski center za permanentno izobraževanje, telefon 
22 811 ali 31 152. 

P R I J A V N I C A 
za izobraževanje na področju storitev 
Navedite željeni čas izobraževanja! 

X 

dopoldne — popoldne 

Za program št. 
1 — prijavljamo naslednje kandidate: 
( ime in priimek, delovno mesto, ime podjetja, naziv 
plačnika) 

Za program št. 2 — prijavljamo naslednje kandidate: 
(ime in priimek, delovno mesto, ime podjetja, naziv 
plačnika) 

Datum: Podpis: 

1. DOBRA STORITEV ... IN ŠE NEKAJ VEČ 
16 ur v času med 21.11. in 15.12.1994 

2. DO KAKOVOSTI Z NOVIM NAČINOM VODENJA 
16 ur: 5. in 6.12. ter 9. in 10.12.1994 

SEVNICA 

frekvenca: 
96,7 MHz 

105,2 MHz 
Naše oddaje 

lahko poslušate vsak dan 
med 15. in 19. uro, 

ob sobotah med 15. in 24. 
in ob nedeljah od 10. ure dalje. 
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F I L M S K I S P O R E D 

Kino Kostanjevica 
19. XI. ob 18. in 20. uri: MAVE-
RICK, ameriški vestem 
20. XI. ob 18. in 20. uri: SPEED 
(Hitrost), akcijski triler 
»Kino servis« Brežice 
16.in17.XI.ob20.uriin18.XI. 
ob 18. uri: KOT VODA ZA ČO
KOLADO, komedija 
18. in 21. XI. ob 20. uri in 19. in 
20. XI. ob 18. in 20.15 uri: KLI-
JENT, triler 
22. XI.: ni predstav 
23. XI. ob 20. uri: DEŽELA 

SENC, ljub. drama 
Kulturni dom Krško 
18. XI. ob 20. uri in 20. XI. ob 18. 
uri: MAVERICK, ameriški ve
stem 

t*«*"* 

90-LETNICA 
TELOVADNEGA 

DRUŠTVA 
SOKOL BREŽICE 

TELOVADNA AKADEMIJA 
Petek, 18. novembra ob 
16,30. uri v dvorani pri Oš 

Brežice. 
Program: pozdravni go
vor, nastop telovadcev in 
telovadk TD Sokol Brežice 
ter brežiških športnih raz
redov, nastop telovadk 
Hrvatskega Sokola iz Za-
graba, nastop slovenske 
reprezentance z evrop
skim prvakom Aljažem Pe-
ganom, nastop telovadk iz 
Vrhnike v športno-ritmični 
gimnastiki, svečana pode
litev priznanj. 
Častni gostje: Leon Štu-
kelj, Miroslav Cerar in Loj
ze Kolman. 
Otvoritev sokolske razsta
ve in razvoja športa v Bre
žicah v Posavskem muze
ju Brežice ob 19. uri. 

VABUENI! 

Krajevna organizacija Rde
čega križa Senovo in Druš
tvo upokojencev Senovo 
prirejata v soboto, 19. no
vembra, ob 15. uri v jedil
nici Lisca Senovo sreča
nje starostnikov nad 75 let 
s kulturnim programom, 
pogostitvijo in sreče-
lovom. 
Vljudno vabljeni! 

KO RK Senovo in 
Društvo upokojencev 

Senovo 

Popravek 
V prejšnji številki Naše

ga glasa smo v besedilu o 
optiki Rime naredili napa
ko. Enega izmed doktorjev 
nove okulistične ambulan
te v Krškem smo preime
novali. Njegovo pravo ime 
je prim. dr. Davorin Nola. 
Za napako se opraviču

jem. Kati 

HALI OGLASI 

Ugodno prodam angleški 
šivalni stroj singer: električni, 
industrijski, štirinitni, overlock. 
Informacije na telefon o61 
728-558. 

V Krškem prodam stanova
nje veliko 84 m2. Cena po do
govoru. Tel.: 31 550. 

Trvnik 85 a zraven potoka 
prodam. (Stojanski vrh) Gor
nja Pirošica pri Cerkljah na 
Dolenjskem. Tel. 32 — 692. 

Varstvo za 15-mesečnega 
in 5-letnega otroka dvakrat 
tedensko iščem. Tel.: 33 322. 

Dopisujte 
v Naš glas 

MHz 

Valantičevo17, 
68000 Novo mesto 
Telefon:+386 68/23174, 
323 300 
Telefax: +386 68/342 094 
čas oddajanja: 
Ob sobotah oddaja
mo dokler nas bosta 
klicali. 
Vsak dan oddajamo 
mad 5.30 in 24.00 
uro. 

Boste dopustili, da o usodi vašega certifikata od
ločajo drugi ali celo naključje? 
VERJETNO NE. 

VIZIJA 
je s svojim znanjem in pogledom vnaprej pripra
vila za vas možnost, da certifikat vložite v VIZIJO, 
ki je doma v vašem kraju. 
S svojim certifikatom lahko dokažete, da ste 
Posavec. 

VIZIJA, D8UŽBA ZA UPKAVIJANJE INVESTICIJSKIH SKLADOV, d.o.o, NOVO MESTO 

RepubliSki zavod za zaposlovanje 

Prosta delovna mesta 
(s pogoji za zasedbo) 

Občina Krško 
Šivalec gornjih delov obutve 
Šivalec v obratov. Telče; nedoločen čas; 12 mes. delov
nih izkušenj; do 23.11.1994; Kids club podj. za teks. inž., 
trg. in teks. proiz., d.o.o. Raka, Rovišče 47, Raka; št. del. 
mest 16 

Prodajalec železnine, grad. mat., pohištva 
Trgovec z gradbenim materialom; določen čas 2 mes.; 24 
mes. delovnih izkušenj; jeziki: slovenski jezik — govorno 
in pisno; do 2.12.1994; GOP d.o.o. Gradbeno podjetje Kr
ško, Ardro pod Vel. Trnom 17, Krško 
Administrativni tehnik 
Tajnik krajevne skupnosti; nedoločen čas; ostali pogoji: 
krajan Zdol, vozniški izpit; do 17.11.1994; Krajevna skup
nost Zdole, Krško 

Občina Brežice 
Prodajalec železnine, grad. mat., pohištva 
Prodajalec tehnične stroke; nedoločen čas; 36 mes. de
lovnih izkušenj; do 17.11.1994; »Tehnotrade« Brežice, 
Cesta prvih borcev 24, Brežice 

Občina Sevnica 
Zdravstveni tehnik 
Zdravstveni tehnik; določen čas 14 mes.; 12 mes. delov
nih izkušenj; ostali pogoji: opravljen strokovni izpit; do 
24.11.1994; Dom upokojencev in oskrbovancev Impolj-
ca, Arto 13, Studenec; št del. mest: 2 

fa d.o.o. 

inženiring 
Objava posredniške prodaje 
Opremljeno aH neopremljeno dvoetažno stanovanjsko 
hišo v Izmeri 216 m2 v Spodnjem Starem gradu 9 s pri
padajočim zemljiščem v izmeri cca 10 a, cena 110.000 
DEM, način in rok plačila po dogovoru. 
Opremljeno dvoinpolsobno stanovanje v izmeri 71 m2, v 
dvostanovanjski hiši Pot na Polšco 28 v Krškem, ki ima 
poseben vhod, za 69.300 DEM, način in rok plačila po 
dogovoru. 
Neopremljeno stanovanje v izmeri 46,80 m2 na Gubčevi 
7, Krško po ceni 900 DEM/m2, način in rok plačila po 
dogovoru. 
Neopremljeno stanovanje v izmeri 58,03 m2, ki se nahaja 
na Cesti 4. julija 62, Krško po ceni 900 DEM/m2, način in 
rok plačila po dogovoru. 
Hišo v 3. gradbeni fazi v izmeri 9,80 x 11 m v obrtni coni 
na parceli številka 671 /29 v izmeri 656 m2 k.o. Črne, Bre
žice, možna ureditev poslovnega prostora po ceni 
120.000 DEM, način in rok po dogovoru. 
Manjšo kmetijo v izmeri 1 ha na Okljukovi gori 12. Na 
kmetiji stoji stara hiša, leto izdelave 1876, krita s slamo, v 
hiši so voda, telefon in elektrika. 
Okoli 0,5 ha obsega nov nasad s 380 jablanami (jonagold 
in idared v najboljši rodnosti), vinograd z 250 trtami, zasa
jen 1985, nasad marelic in ribeza (skupaj 1000 sadik). 
Prodaja se po ceni 60.000 DEM, način in rok po 
dogovoru. 
Opremljeno ali neopremljeno stanovanje v izmeri 59,73 
m2 (garaža vključena v to izmero), ki se nahaja v Kosta
njevici na Krki, Ljubljanska 11, po ceni 45.000 DEM, na
čin in rok plačila po dogovoru ob sklenitvi kupoprodajne 
pogodbe. 
Za dodatne informacije pokličite »IR« Inženiring d.o.o. 
Krško na telefon 0608/21-944 ali 22-944. 

»IR« INŽENIRING d.o.o. Krško obvešča, da je možno 
pristopiti k vpisu etažne lastnine v zemljiški knjigi za ob
jekte, in sicer: 
v Krškem: 
Gubčeva1-11, 
Cankarjeva 1,1a, 3, 3a, 
Cesta 4. julija 52, 52a, 54, 57, 59,60,62,62a, 62b, 64,67, 
Aškerčeva 2, 
Papirniška 13,13a, 
v Kostanjevici: 
Ljubljanska 11, 
na Senovem: 
Cesta kozjanskega odreda 14, 
Delavska 7,9, 
Titova cesta 114, 

zato vam posredujemo naslednjo 

PONUDBO ZA IZVEDBO VPISA ETAŽNE LASTNINE V 
ZEMLJIŠKO KNJIGO 

1. PREDMET PONUDBE 
Ponujamo vam pripravo in ustrezno popolno opremo 
zemljiško knjižnega predloga in njegovo vložitev na so
dišču zaradi vpisa novega etažnega lastnika na stano
vanjski enoti. 
2. CENA 
Izvedbo gornje naloge vam nudimo po naslednjih cenah: 
— za garsonjero 12.600,00 sit 
— za 1,5-sobno stanovanje 13.300,00 sit 
— za 2- in 2,5-sobno stanovanje 14.990,00 sit 
— za 3,5-sobno stanovanje 15.160,00 sit 
Cene veljajo na dan 6.7.1994 in se spremenijo le, če se 
tečaj banke Slovenije za DEM spremeni za več kot 10%. 
Na gornje cene se plača prometni davek za storitve v vi
šini 5%. 
Poleg gornjega plača stranka še sodno takso v višini 
0,5% od nakupne vrednosti stanovanja in 900,00 sit za 
vsak primer. V bližnji prihodnosti pa pričakujemo spre
membo takse. 

3. PLAČILNI POGOJI 
Izvedbo gornje naloge lahko plačate v treh obrokih tako, 
da prvi obrok vključuje sodno takso in 1 /3 gornje cene z 
deležem prometnega davka, druga dva obroka pa v ena
kih preostalih deležih s prometnim davkom. Plačilo se 
zavaruje z ustrezno datiranimi čeki. Navedeno kreditira
nje je brezobrestno. 
Kolikor se za naročilo vpisa etažne lastnine v bloku odlo
či vsaj 85% etažnih lastnikov, nudimo dodatni 10% 
popust. 
Stanovanjski zakon določa v 151. členu, da so lastniki 
stanovanj in stanovanjskih hiš dolžni v treh letih po uve
ljavitvi tega zakona vpisati lastninsko pravico na stano
vanjih in stanovanjskih hišah v zemljiško knjigo, kar po
meni, da ta rok poteče 19.11.1994, zato vam predlagamo, 
da to, kjer je možno, uredite čim prej. 

OBVESTILO »IR« INŽENIRINGA 
• • • 

Opozarjamo uporabnike poslovnih prostorov in stano
valce, da odpadke (tudi kartonske) ne odlagajo ob zaboj
nike. Če se bo to ponavljalo, bomo prisiljeni ukrepati. 

Izkoristite ugodne pogoje: 

POJDITE 
Z NAMI NA POČITNICE 
»IR« INŽENIRING d.o.o. Krško obvešča vse zaintere

sirane, da posredujemo letovanja v večini slovenskih le
tovišč in zdravilišč ter v Piranu in Portorožu pod ugod
nimi pogoji. Oglasite se pri nas in si zagotovite zimski 
oddih. 
POLEG TEGA PRODAJAMO TUDI SMUČARSKE KAR
TE ZA ROGLO IN NUDIMO UGODNE ENODNEVNE 
ARANŽMAJE (športne dneve) NA ROGLI IN AREHU. 

CENIK 
SMUČARSKIH KART - ZIMA 94/95 (CENE V SIT) 

za kartonsko embalažo 
»IR« INŽENIRING d.o.o. Krško obvešča vse lastnike 

poslovnih prostorov, ki gravitirajo na zbirno mesto za od
padke v kompleksu Bohoričeve ulice, da so dobili od Ko-,. 
staka ključe za 5 m3 zabojnik za odpadke, ki je namenjen ' 
izključno kartonski embalaži in papirju. Stanovalci odla
gajo papir in embalažo v 700 I zabojnik, saj tudi papir v 
večjem zabojniku ni namenjen predelavi, ampak je po
stavljen zgolj zaradi tega, da se pretirano ne polnijo 
manjši zabojniki, ki so namenjeni pretežno gospodinj
skim odpadkom. 

VRSTA KARTE 
SEZONA 
DNEVNA 
ODRASLI 
OTROCI 
UPOKOJENCI 
VADITELJI 
UČITELJI 
TRENERJI 
DOPOLDANSKA 
ODRASLI 
OTROCI 
POPOLDANSKA 
ODRASLI 
OTROCI 
5-DNEVNA 
ODRASLI 
OTROCI 
6-DNEVNA 
ODRASLI 
OTROCI 
7-DNEVNA 
ODRASLI 
OTROCI 
10-DNEVNA 
ODRASLI 
OTROCI 
SEZONSKA 
ODRASLI 
OTROCI 
UPOKOJENCI 
PRENOSNA 

PRED 
Od 1.10.-15.11.94 

1.700,00 
1.200,00 

* 
* 

1.000,00 
700,00 

1.200,00 
800,00 

6.400,00 
4.500,00 

7.700,00 
5.400,00 

9.000,00 
6.400,00 

12.200,00 
8.500,00 

24.000,00 
17.000,00 
20.000,00 

80.000,00 

PRODAJA 
Od 16.11.-

1.900,00 
1.300,00 

1.100,00 
800,00 

1.300,00 
900,00 

7.200,00 
5.000,00 

8.600,00 
6.000,00 

10.000,00 
7.200,00 

13.700,00 
9.600,00 

26.000,00 
18.400,00 
22.500,00 

88.000,00 

10.12.94 

2.100,00 
1.500,00 

1.700,00 

1.200,00 
900,00 

1.500,00 
1.000,00 

8.000,00 
5.600,00 

9.600,00 
6.700,00 

11.000,00 
8.000,00 

15.200,00 
10.600,00 

31.000,00 
22.000,00 
27.000,00 

96.000,00 

http://16.in17.XI.ob20.uriin18.XI
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V zadnjem času so ljudje dobrega srca razširili geslo, 
da se Naš glas prodaja LDS-u. 

Torej s polno odgovornostjo lahko zatrdim, da se Naš 
glas prodaja LDS-u za 600 tolarjev po centimetJjv ko
loni in to je možno ugotoviti iz pogodbe, ki smojppfrdpi-
sali s to stranko. Isto možnost smo ponudi lpB^vsem 
ostalim strankam in še vedno jim bomo z y,gs%iPm omo
gočali, da jo izkoristijo. 

Žal pa se vselej dogaja, da je brezp^^Preklama do
brodošla, da pa je škoda vsakega t o i A ^ i bi bil name
njen oglaševanju v Našem^Jesu. J d l J N a š glas se mora 
sam preživeti in v ta nam^jMTioram^fTmesec nabrati kar 
zajetno vsoto denarja.*^ • t f ^Ko regijski časopis in 
smo dober časopis, jjrefmo u iewši krog bralcev in zara
di vpliva, ki ga imanjo v s\^2^okolju, si zaslužimo Vaše 
zaupanje ter podporo. 

Pa še to: Jasno smdfcMavili, da bomo v Našem glasu 
novinarsko, na krat l fc^ročal i o strankarskih predvolil
nih dejavnostih injgajKnujno, da bi bili naši novinarji na
vzoči povsod i l f t ^ e j . Povejmo tisto, kar še ni bilo izrec
no zap isan j^zU, da bi bili povsod, preprosto nimamo 
dovolj l j ud i , l i j t a ja pa vedno možnost, da nas strankar
ski vodit^^jrokl ičejo in nam sporočijo bistvo svojih 
sestanljfc 

Zak'^&pišemo? Zato, ker nikakor no"čemo biti izgovor 
za nezadovoljstvo z volilnim uspehom katerekoli stranke. 
Svoje neuspehe naj pripišejo kar sebi in naj se ne izgo
varjajo na nas! (Ika) 

Anketa 

Poštna torba 
Lastna hvala, 
cena mala... 

Kako zagotoviti enako
pravnost kandidatov v 

predvolilni kampanji? 

Tokratne lokalne volitve pr
vič potekajo po novem zako
nu o volilni kampanji. Osnovni 
cilj zakona je med drugim tudi 
ta, da bi imeli kandidati kar 
najbolj enakopravne možno
sti predstavitve. 

Naš glas je v predzadnji 
številki skupaj z brežiškim ra
dijem najavil soočenja župan
skih kandidatov v Krškem, 
Brežicah in tudi v Sevnici. Žal 
se je časopisu ob tem prvotno 
izkazanem dobrem namenu 
zadeva zarekla na samem za
četku. Izgleda, da zapis o Bo
janu V. Šalamonu v zadnji šte
vilki ni plačan oglas, čeprav se 
tako bere. Žal še o domnevnih 
poslovnih uspehih izvemo bo
re malo. Uboga sevniška obči
na s takim nastopaškim žu
panskim kandidatom. 

Sedaj verjetno zaman pri
čakujemo naslednji korak: ker 
je g. B. J. Š. potrošil domala 
tretjino strani (če zadeva ni 
oglas), kako bo Naš glas spra

vil v te »kofetke« vse posavske 
kandidate, če je do volitev le 
še nekaj tednov in torej tudi le 
toliko izidov časopisa. Ali pa 
bo vse skupaj en velik_»kofe«? 

Alfred Železnik 

P. S. uredništva: 
Razgovor z gospodom Ša-

lamonom je bil pripravljen že 
mesec dni pred objavo in je 
kar tako čakal na vrsto. Kdor 
hoče lahko to verjame ali ne. 
Je pa to logično pojasnilo za 
dejstvo, da v Šalamonovem 
kofetku ni predvolilnega pro
grama. Nikakor ne namera
vamo vseh županskih kandi
datov povabiti na kofe, že zato 
ne, ker kaže, da nam nekateri 
izmed njih ne privoščijo niti 
vode, skoraj še zraka za preži
vetje ne. To sklepamo iz njiho
vega dosedanjega obnašanja. 

Mogoče gospod Železnik 
na ta način (s pljuvanjem) v 
naprej poravnava račune z 
morebitnim bodočim župa
nom. V tem primeru smo mu 
omogočili, da je (na nek način) 
v kofetek stopil tudi sam. Nje
gov sistem sklepanja je nje
gova stvar, a opozarjam na 
dejstvo, daje Šalamonov kofe
tek izšel nekoliko prej, kot so 
bili znani seznami kandidatov 
za župane. (Ika) 

t Kakšen naj ba novi župan? 
Naj bo hud, da se ga bodo 

bali tatovi, tolovaji, razbojniki 
in vsi ostali nepridipravi, naj 
bo pravičen — dober, da ga 
bodo imeli radi njegovi meš
čani, naj bo trd in zvit kot kozji 
rog, ko se bo šel za občinske 

reči in denar pogovarjat v 
prestolno mesto ter (nena
zadnje) naj bo ljubezniv in mil, 
da bo povšeči damam in gos-
picam pri kosilih in na plesih. 

Šalo na stran! Ta je butalska 
ker, če bi sešteli vse zahteve, 
ki jih svojim županom postav
ljajo občani, bi takega ideal
nega človeka morali naročiti 
naravnost pri Rolls Rovceu. 
Samo še tam poznajo posa

mično ročno proizvodnjo in 
izpolnjevanje vseh želja. Naš 
glas pa je preprosto hotel 
bralce povprašati, kako si 
predstavljajo novega župana 
in smo nabrali nekaj njihovih 
izjav. (Ika) 

Ivan Mirt, ravnatelj osnov
ne šole Leskovec: »Kot občan 
in hkrati šolnik pričakujem od 
bodočega župana rešitev pro
blema jedrskih odpadkov, one
snaževanja mesta Krško, ki ga 
povzroča tovarna Videm, oži
vitev gospodarstva in ureditev 
cest v Posavju. Pričakujem pa 
tudi posluh župana za pro
bleme šolstva in razumevanje 
za kulturno sfero. V krški 
občini ima tudi problem brez
poselnosti svojo težo. V no
vem mandatu župana naj bo 
viden napredek za vse obča
ne.« 

Tone Zakšek, občan iz Bre
stanice — Pomembno je vpra
šanje, kakšna bo nova vloga 
župana. Seveda pa od novega 
župana pričakujem, da bo 
omogočil povezovanje posav
skih občin in da bi bil stran
karsko neodvisen, da bi se f i
nančna sredstva pravično deli
la na vsa področja. Po mojem 
mnenju naj bi župan tudi do
stojno predstavljal občino Kr
ško. 

„ Jože Horvat, delegat ZZD : 
»Župan mora biti najprej ne
obremenjen s negativno pre
teklostjo, komunikativen, vse
stransko razgledan, razumeva
joč človek, stranka pa ni ovira. 
Imeti mora posluh za večino in 
manjšino v bodočem parla
mentu ter za reševanje podje
tij, ki so v težavah. Njegovo de
lo naj temelji na tem, da se 
denar preusmeri v obrobne 
kraje in manj v center. 

Tomaž Petan, tajnik 0 0 
SKD Krško: Bodoči župan naj 
bi bil pošten in odgovoren do 
vseh prebivalcev občine. Ne 
bi smel zanemarjati krajev, ki 
ne bi imeli predstavnikov v 
občinskem svetu. Biti bi moral 
zelo komunikativen človek, ki 
bi se znašel ob večjih prilož
nostih. Tudi odgovoren in de
laven. Vedeti bi moral, kaj ob
ljublja, in svoje obljube tudi 
uresničiti, ne le trositi jih kot iz 
koša. (Lea Colarič) 

Dobrotniki leta 

Tatjana Avsec 
in Marija Cverlin 

Priznanje ljudem za žrtvovanje prostega časa in živ-
Ijenske energije — Pomoč ljudem, ki jo potrebujejo 

Ljubljana, 8. novembra — V 
Narodni galeriji je bilo skle
njeno letošnje zbiranje pred
logov za dobre ljudi in njhova 
dobra dejanja, ki ga je orga
nizirala Naša žena s podporo 
Ministrstva za delo, družino in 
socialne zadeve in pod po
kroviteljstvom soproge pred
sednika RS Štefke Kučan. 

Pri Naši ženi so julija začeli 
zbirati predloge za dobre ljudi. 
Pošiljali so jih številni posa

mezniki in ustanove. Osem
članska komisija v sestavi: 
igralka Milena Zupančič, so
cialna delavka Ela Zupančič, 
psihologinja Marja Strojin, 
sociologinja Zmaga Grah, so
ciolog dr. Rastko Močnik, psi
hiater in psihoterapevt Go-
razd Mravlje, redaktorica raz
vedrilnega programa sloven
ske televizije Nataša Assejev 
in urednica Naše žene Neva 
Železnik je prejela skoraj 40 

predlogov, med katerimi je iz
brala tri projekte in enajst po
sameznikov, ki so zaslužili 
vsaj pet točk od osmih možnih. 

To je uspelo tudi dvema 
predstavnicama iz Posavja, in 
sicer Tatjani Avsec iz Krškega 
in Mariji Cverlin iz Brežic. Tat
jana Avsec, ki je študentka 
socialne pedagogike, se že 
nekaj časa ukvarja z življe
njem Romov, ki je vse prej kot 
rožnato. Organizirala je sre
čanje Romov z »civiliziranimi« 
državljani, nekaj časa živela 
skupaj z Romi v Kerinovem 
grmu, kjer se je učila romske
ga jezika, njihove kulture in 
načina življenja. Upokojenka 
Marija Cverlin pomaga lju
dem, ki pomoč potrebujejo. To 
so mladi in tudi malo manj 
mladi oz. njihove družine. Za

skrbljena je nad stanjem da
našnje mladine, ki kadijo, pije
jo in se vdajajo mamilom. 
Njena želja je, da bi tem lju
dem pomagala, dokler je še 
čas, seveda. 

Vsi dobrotniki so prejeli za
hvalne listine in zlato ptico, 
okrasno zaponko v obliki ptice 
v letu, narejeno po izvirniku 
starodavne umetnine iz 6. sto -
letja. (Galex) 
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Srečanje s človekom, ki ima Osebnost in tisto nekaj, čemur pravimo format: 

S sarajevskim neuspehom so papežu ubili dušo! « 

pravi Rosario Caccamo, kije pripravlja/obisk pontifexa maxima v Bosni in ki sije kot morebitni možni kupec 
ogledal Vidempapir. 

Krško, oktobra — Gospod 
Rosario Caccamo je dokaj 
droban mož, a hudo se bo 
ukanil, kdor ga bo sodil po vi
dezu. Je lastnik oglasnika 
»Porta portese«, ki izhaja dva
krat tedensko v Rimu in ima 
naklado 120.000 izvodov. 
Svoj časopis tiska v lastni tis
karni in razlaga: »Ob torkih je 
časopis nekoliko tanjši, ven
dar ima ob petkih 200 strani.« 
Svoje podjetje je gradil po
stopoma, sedaj bi ga rad iz
popolnil z linijo za proizvod
njo papirja. Izvedel je za 
Videm in tja je bil namenjen 
na razgovor, ko nam je sreča
nje z njim organiziral Krški 
župan Danilo Siter. 

Videli smo tisti »tanjši« ča
sopis in zagotovo v Sloveniji ni 
tako obsežnega časopisa. Pr
sti samodejno otipljejo zelo 
tanek rotopapir in v zavest, va
jeno razmišljanja o tipografiji, 
prodre spoznanje, da so tudi 
črke drobne. Kakih sedem pik, 
kvečjemu manj. Časopis je 

nabit z informacijami. Sami 
mali oglasi in po eno ali dve 
osminski propagandni sporo
čili na vsaki strani. Časopis je 
zavarjen v PVC vrečko, v kate
ro je dodan še kak barvni pro
spekt. Gospod Rosario: »Prvi 
sem (po intuiciji) prišel na za
misel, da je možno živeti od 
časipisa, ki bo objavljal brez
plačne male oglase. Vsi ostali 
so prišli za menoj, tudi največ
ji svetovni oglasniki, kot je »La 
sequnda mano« v Buenos 
Airesu ali oni v Rio de Janeiru. 
Porta Portese je sedaj star 
osemnajst let. Prej sem bil no
vinar in zato še vedno nisem 
opustil navade, da v njem ob
javljam svoj — politično zelo 
vpliven — uredniški komen
tar.« 

Kako kaže z Vidmom? »Če 
sem pošten, je tovarna v Kr
škem malo prevelika za moje 
potrebe in vse okrog nje je ne
koliko preveč zapleteno. Misli
ti moram na svoja podjetja, 
imam osem družb, ukvarjam 

se s turizmom, televizijo, v lasti 
imam več kot 40 m dolgo tis
karsko linijo ... Slovenskemu 
turizmu pomagam navezovati 
stike z Italijo. V Krškem me za
nima predvsem stroj za proiz
vodnjo 35-gramskega papirja, 
ker za svoj petkov časopis po
trebujem čisto tanek papir, saj 
je že itak debel kot knjiga. Mis
lim, da bo ta tanki papir počasi 
postal iskan po vsem svetu. 
Vsekakor me tovarna zanima 
in bi si jo rad ogledal, nimam 
pa časa, da bi skrbel za tako 
veliko reč. Bomo videli po raz
govorih v Vidmu in pri meni v 
Italiji.« 

Gospod_Rosario govori slo
vensko: »Ženo imam Sloven
ko, tu mi je všeč in kadar koli 
sem imel čas, sem prišel sem 
na počitnice. V Rimu sem 
ekonomski tajnik Papeškega 
slovenskega zavoda, vsako 
zadnjo nedeljo v mesecu ima
mo sveto mašo za vse Sloven
ce, ki tam živijo.« Sicer pa je 
gospod Rosario (kot se temu 

reče) zelo blizu vatikanskim 
strukturam. Toliko blizu, da 
očitno sodeluje tudi s pape
žem Janezom Pavlom II: »S 
skupino kolegov, katoliških 
novinarjev, sem pripravljal tu
di obisk svetega očeta v Sara
jevu. Bil sem v Sarajevu in vse 
je bilo nared, ko so obisk od
povedali. Takrat sem v svojem 
dnevniku napisal oster komen
tar zoper Owna, ZDA, Franci
jo, vatikanske strukture, zoper 
vse, ki so ustvarili ozračje psi
hičnega terorja in s tem pre
prečili papežev prihod v Sara
jevo. V trenutku, ko je potrebo
val njihovo podporo, je ostal 
osamljen. Mislim, da je sveti 
oče takrat končal svoje pa-
peževanje, da so ga kot oseb
nost s tem ubili. Tisti hip so mu 
ubili dušo«. Gospod Rosario 
je dodal nekaj krepkih tudi na 
račun sarajevskih katoliških 
cerkvenih oblasti: »Pulič je 
enako nekrščansko neprema
kljiv in nepopustljiv kot Musli
mani«. 

Rosario Caccamo je kato
liško orientiran in dovolj ne
odvisen (beri finančno mo
čan), da v svojem časopisu 
napade kogarkoli. S seboj je 
imel fotokopijo svojega ured
niškega komentarja, v kate
rem je ostro okrcal vse, ki so 
po njegovem mnenju krivi za 
volilno zmago Berlusconija in 
prodor neofašizma. Vendar: 
»Na volitvah je zmagala volja 
ljudstva, javnega mnenja. Za
kaj potem tako vsevprek 
brezsramno napadati vse, kar 
naredi Berlusconijeva vlada, 
ne da bi ji pustili čas, da se ka
korkoli izkaže?!« Tudi politič
no dogajanje v Sloveniji mu ni 
všeč, a pri svojih zrelih letih in 
izkušnjah razmišlja logično: 
»Oblast ponovno prevzemajo 
prefarbani komunisti, ki so se 
takoj po volitvah poskrili pod 
postelje in to ni dobro. Če pa 
jim je to že uspelo, kljub temu, 
da so na volitvah izgubili, po
tem morajo imeti zelo spo
sobne ljudi.« 

Kdaj bo papež obiskal Slo
venijo? »Pogosto sem svete
ga očeta med njegovomi po-

Rosario Caccamo, lastnik og
lasnika Porta Portese in pred
vsem novinar, ki je v Vatikanu 
kar nekako domač, je obljubil 
občasne komentarje tudi Na
šemu glasu. 

potovanji na letalu spraševal, 
kdaj pojde v Slovenijo. Nekoč 
je zatrjeval, da politični polo
žaj še ni zrel, potem je odgo
varjal, da ga še niso povabili... 
Kljub temu mislim, da bo pa
pež obiskal Slovenijo v pri
hodnjem letu.« (Ika) 


